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Фолклор Заплаха Сръдня
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„Малешево пее и танцува”
събира 1500 участници
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ДПС плаши да напусне
просветната комисия
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Фиорентина очаква Бербатов
да си плати самолетния билет
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Отец Веселин: Откъсната от
хората, църквата ще загине
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Справедливост

Гърция разследва
корумпирани политици
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Темида

Полицаи съдят МВР
заради неплатен нощен труд

Стр. 2

Има опасност от недостиг на
газ заради увеличеното потреб-
ление през зимата. В Чирен има
безпрецедентно малко количе-
ство газ. Това заяви Александър
Петров, началник управление в
“Булгаргаз”, по време на откри-
то заседание на Държавната ко-
мисия за енергийно и водно ре-
гулиране вчера. Ще се използ-
ват максимално възможностите
на находището в Чирен през

Опасност от недостиг
на газ през зимата

Няколко
ÄÓÌÈ

Валентин
ГЕОРГИЕВ

Злото никога не идва
само. След признанията, че
зимата ще бъде гладна за-
ради растящите цени на
храните, се оказа, че може
да останем и на студено.
Общественият доставчик
“Булгаргаз” щял да поръчва
по-малко гориво идните 3
месеца за сметка на запа-
сите в хранилището, кое-
то обаче може се окаже в
дефицит (?!)

Що за управленско без-
хаберие? Имаме уговорено
намаление на цената на
природния газ до края на го-
дината. Вместо да купува-
ме максимално и да запълва-
ме до дупка Чирен при по-
ниската цена обаче, ние ще
си харчим запасите, купени
без отстъпка.

Ами ако се окаже впос-
ледствие, че няма нов до-
говор с “Газпром”, на кой-
то всъщност разчитат за
догодина? Или, ако новата
цена е още по-висока? Как-
во, пак ли ще ги “пляска-
ме”? Стопяваме резерва и
през януари, ако се повто-
ри случката с Украйна от-
преди 3 години, изпадаме в
колапс.

Неотдавна стана ясно,
че НЕК е “вътре” с половин
милиард. Сега пък лъсва ис-
тината, че и “Булгаргаз” е
“на червено” с четвърт ми-
лиард. Работел на загуба. А
да сте чули някъде по све-
та да има губеща компания
- държавна или частна, коя-
то продава газ или петрол-
ни продукти? Няма такава.
Значи на нашата парите й
отиват някъде. Вероятна
причина е, че Дянков, като
се чуди как се прави бюд-
жет, тегли пари от
държавните дружества...
Но щом “Булгаргаз” е на
загуба и работи, значи ня-
кой трябва да го дотира.
Досещате се - дотираме го
всички ние.

Е, логиката в крайна
сметка подсказва и
развръзката - намалените
запаси в Чирен през зима-
та като нищо ще станат
удобен повод за ново вдига-
не на цените. Но тогава
няма да има и газ, и пари.

„Булгаргаз” няма пари, ще купува по-малко
гориво, а запасите в Чирен са рекордно нискиИ студ

плюс глада четвъртото тримесечие, като се
планира добив на около 210 млн.
куб. метра газ. Находището раз-
полага с 380 млн. куб. метра
запаси, следователно за първо-
то тримесечие на 2013 г. остават
170 млн. куб. метра, което е не-
достатъчно, каза Петров.

Той обясни, че “Булгаргаз” е
в тежко финансово състояние и,
за да се възползва максимално
от договореното намаление от

11,1% на цената на газа до края
на годината, ще поръчва по-
малки количества от доставчи-
ците, при които отстъпката е по-
малка, и ще тегли по-голямо ко-
личество газ от хранилището в
Чирен.

По-късно изпълнителният
директор на “Булгаргаз” Ди-
митър Гогов даде извънреден
брифинг, за да опровергае но-
вината за евентуален недостиг

на газ. Той бе категоричен, че
наличните количества ще стиг-
нат до април. Гогов призна оба-
че, че никога в последните 12
години “Булгаргаз” не е бил в
края на един нагнетателен се-
зон с толкова малко количество
газ. Обикновено количеството е
между 450 и 500 млн. куб. метра.
През 2008-2009 г. дори са до-
стигнати 610 млн. кубика.

Започна събарянето на първата част от ромските къщи в Мъглиж вчера. Предвидени
за отстраняване са 120 постройки. По план до пролетта догодина всички незаконни
и опасни постройки, които са извън регулация, трябва да бъдат премахнати

БЛАГОДЕНСТВИЕ ПО ГЕРБ?
ПАЗИ, БОЖЕ!
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България

Б

В
ни преди вота за президент
на Партията на европейските
социалисти председателят на
БСП Сергей Станишев отно-

Д

Станишев чака
доверие от ПЕС
и предлага
нови идеи

во подчерта, че ако бъде подкрепен
от партиите в ПЕС, това ще бъде не
само висока оценка за работата му
като временен президент, но и ог-
ромен шанс за БСП и възможност
за България.

На 29 септември в “Square-
Brussels meeting centre” в Брюксел
се очаква повече от 30 европейски
политически сили от левицата да
подкрепят българската кандидатура
за президент на ПЕС. ДУМА при-
помня, че на 21 юли Националният
съвет на БСП единодушно издигна
кандидатурата на Станишев за ли-
дерския пост в ПЕС. Това е и един-
ствената номинация, което е призна-
ние за дейността му и за доверието
на всички партии членки на ПЕС.

Това е голяма чест за мен, ко-
ментира Станишев и отбеляза, че
изборът ще бъде показателен за
доверието на Европа към БСП на
фона на сваленото европейско до-
верие към ГЕРБ. Той бе категори-
чен, че ще продължи да отстоява
интересите на България и ще на-
прави всичко възможно хората да
гласуват свободно на предстоящи-
те парламентарни избори. Получа-
ването на пълен президентски ман-
дат за България ще бъде показа-
телно, след като лидер на партия
член се ангажира пряко с нейното
ръководство. Изборът ще бъде знак
и за нарастващата солидарност и
единство на европейската левица.
За първи път, 22 г. след промените
в Източния блок, тя ще бъде водена
от представител от нова страна
членка на ЕС.

Станишев вече показа, че е спо-
собен да организира и координира
успешно дейността на европейски-
те социалисти. При временния му
мандат партията очерта ясна иконо-
мическа алтернатива на дясната
политика в ЕС и засили осезаемо
участието и ангажимента на левите
европейски лидери. Лидерът на БСП
последователно отстояваше и кау-
зата на борбата с младежката без-
работица, в резултат на което
въвеждането на “Младежката гаран-
ция” ще бъде приоритет на Ирланд-
ското председателство на ЕС. ПЕС
стана и първата европейска партия,
която излезе с категорична позиция
срещу споразумението АКТА под
ръководството на Сергей Станишев.

Кметът на Добрич:

Добруджа е изстрадана
част от България

Дана РУСЕВА

Връщането на Южна
Добруджа в пределите на
България през 1940 г. е
съизмеримо със Съедине-
нието - Добруджа е изстра-
дана част от България, за-
яви кметицата Детелина
Николова в Деня на Доб-
рич 25 септември, когато
се навършиха 72 години от
влизането на Българската
войска в града. Сред гос-
тите беше и Свобода Пет-
рова, чието кръщелно сви-
детелство е номер 1 от 26
септември 1940 г., а тя е
родена на 25-и. Името е
специално избрано от ро-
дителите й.

На тържествената се-
сия на ОбС символите на
града - художествена пла-
стика, диплом и плакет,
бяха връчени на тазгодиш-
ния почетен гражданин на
Добрич актрисата Ема Ге-
оргиева, която още работи
като педагог и е доброво-
лец към БЧК. Гостуваха
представители на побрати-
мени градове, консулите
във Варна на Русия и Ук-
райна. Посланикът на Тур-
ция в България Исмаил
Арамаз заяви в приветст-
вието си, че България и
Турция трябва да про-
дължат добросъседските
си отношения и да участ-
ват още по-активно в про-
цесите на Балканите и в
Черноморския басейн.

Снимкa ПРЕСФОТО/БТА

Председателят на парламента Цецка Цачева и народни
представители участваха в тържествените прояви в

Добрич по повод връщането на Южна Добруджа на
България. Състоя се общоградско поклонение на

Военното гробище, където бе отслужена панихида от
Варненския и Великопреславски митрополит Кирил

ППППП

величава се броят на заведе-
ните дела за неизплатен но-
щен труд и работа по праз-
ниците, обяви вчера Добро-
мир Добрев, зам.-председа-

рокуратурата ще пише учеб-
но помагало за борба с орга-
низираната престъпност сре-
щу 270 000 лв., стана ясно

ПРОКУРАТУРАТА
ПИШЕ УЧЕБНИК
ЗА БОРБА С
МАФИЯТА СРЕЩУ
270 000 ЛЕВА

вчера. По учебника, който е проект
на ОП “Административен капаци-
тет”, ще се обучават близо 100 спе-
циализирани прокурори от цялата
страна. Партньор е Асоциация
“Прозрачност без граници”, откъ-
дето представиха вчера проучване
за изграждането на двете специа-
лизирани прокуратури.

Данните в него сочат, че ВСС не
е заложил критерии за специализа-
ция и опит при избора на кадри за
двете спецпрокуратури, а участието
в международни екипи може да
пострада от слабата езикова подго-
товка на кадрите в обвинението.

ДУМА припомня, че след проме-
ните в НПК експерти поставиха
като проблем противоречива проку-
рорска практика при повдигане на
обвинение за извършване на
престъпление, когато няколко души
са в съучастие и когато те са орга-
низирана престъпна група. В еди-
ния случай делото се разследва от
“обикновените” обвинители, а в дру-
гия - от спецпрокурорите. За първи-
те 6 месеца от съществуването си
спецобвинението е приело за раз-
следване 62 дела. Сред тях най-
много са търговия с наркотици -17,
9 са делата за данъчни престъпле-
ния и трафик на хора, 7 са за из-
нудване и 6 за кражби. За отвли-
чания и пране на пари има по две
дела. Ръководителят на специали-
зираната апелативна прокуратура
Борислав Сарафов отчете, че спец-
прокурорите са пресекли престъпна
дейност за над 35 млн.лв.

Полицаи завеждат дела
за неплатен нощен  труд
Чиновниците в МВР получават два пъти повече
от редовите служители на реда, заяви Николай Радулов

У

Българските ученици като средно ниво на гра-
мотност са с 1,5 до 3 години назад спрямо
връстниците им в Европейския съюз. Това конста-
тира Евгения Пеева, ръководител на проекта
“Заедно в час” по време на международна кон-
ференция “Равен достъп до качествено образо-
вание” вчера. 40% от 16-годишните българи са
неграмотни, а това ги прави неподготвени за
пазара на труда. В България често различията са
породени от социално-икономически причини,
смята Пеева.

Добрите образователни системи според екс-
пертите от “Заедно в час” залагат на учителя, на
много внимателния подбор на хората, които ста-
ват учители, и на постоянното им квалифициране.

тел на УС на Синдикалната федерация
на служителите в МВР. Едно от искани-
ята на недоволните полицаи е да им

бъде заплащан извънред-
ният труд, който полагат
непрекъснато.

На протеста в неделя
синдикалистите предупре-
диха, че е възможно да се
обърнат и към Комисията
за защита от дискримина-
ция, тъй като единствено в
МВР нощният труд не се
заплаща. В края на август
93-ма служители осъдиха
МВР да им плати общо
над 70 000 лв., защото са
работили извънредно без
пари. Съдилищата в стра-
ната масово присъждат от
250 до 2900 лв. на гра-

ничари, пожарникари и охранителни по-
лицаи за изработени часове по време
на дежурства и МВР трябва да им плати
двойно повече пари, тъй като дължи
лихви върху сумите за извънреден труд,
съдебни разходи и адвокатски хонора-
ри, поясни Добрев. Той коментира, че
съгласно закона работното време за по-
лицаите е 40 часа седмично, а извънре-
ден труд се заплаща до 50 часа на
тримесечие. Част от допълнителните
пари обаче се спестяват, като в отчете-
ните дежурства се изключва времето за
храна или почивка.

Добрев беше лаконичен по повод
изявлението на премиера Бойко Бори-
сов, че заплатите в МВР ще бъдат уве-
личени, когато е възможно, но това
няма да е сега, за да не фалира държа-
вата. Синдикалистът уточни, че реше-
нието не е дошло по официален ред до
синдикатите, затова не би могло да
бъде коментирано. Той допълни, че в
министерството има нужда от реформи,
за да бъдат и гражданите по-сигурни.
Засега обаче управляващите предла-

гат едва 5-7% увеличение на заплати-
те, докато синдикатите настояват за
25% или в краен случай 11%, за да
покрият ръста на инфлацията.

“Средната заплата на редовия по-
лицай на улицата е около 450 лв. и той
е един от най-зле платените държавни
служители. Ръст на заплатите с 25% се
равнява на около 90 лв. по-високи до-
ходи на служителите на реда. При пра-
вилно разпределение на бюджета на
МВР това увеличение е напълно
възможно”, коментира по-късно бивши-
ят секретар на МВР Николай Радулов.
Той изтъкна, че служителите на сило-
вото министерство са около 50 000,
една трета работят в администрацията,
която получава между 40% и 43% от
фонд “Работна заплата”, а това е почти
колкото заплатата на двама служители
на улицата. Радулов смята, че ако ад-
министрацията се намали наполовина,
това ще доведе до спестяване на 23%
от бюджета, които ще стигнат за иска-
ните увеличения на доходите на редо-
вите полицаи.

БЪЛГАРЧЕТАТА
ИЗОСТАВАТ ПО
ГРАМОТНОСТ ОТ
УЧЕНИЦИТЕ В ЕВРОПА Началото на бъдещия Национален музеен комплекс,

който ще се намира в бившите сгради на Техническия
университет в София, се поставя днес. Средствата за из-
граждането му в кв. 500 са предоставени от ОП “Регио-
нално развитие” 2007-2013, като стойността на безвъзме-
здната финансова подкрепа е 27 251 872 лв.

Бъдещият комплекс ще има големи експозиционни
площи, зали за гостуващи изложби, модерни фондохра-
нилища и реставрационни ателиета с обща разгъната
площ от 21 000 кв.м. В двора на музея ще има и голям
скулптурен парк.

Кв. 500 включва комплекс от сгради, собственост на
Министерството на културата, в площта между бул. “В.
Левски” и улиците “Московска”, “19 февруари” и “Обори-
ще”. Там в момента са разположени Националната гале-
рия за чуждестранно изкуство и изградените нови храни-
лища за фонда на Националната художествена галерия.

ЗАПОЧВА ИЗГРАЖДАНЕ
НА НАЦИОНАЛЕН МУЗЕЕН
КОМПЛЕКС
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Цитат на деняЦитат на деня

Ñâîáîäà èëè ÃÅÐÁ!‘ Сергей Станишев за това какъв е изборът
на българите на следващите избори

ÑÊÐÚÁÍÀ  ÂÅÑÒ

С дълбока скръб съобщаваме, че
на 23 септември 2012 г. почина нашата
скъпа майка, баба, прабаба и сродница

От Опечалените

ƒ-– —¿–»Õ¿

»—¿  œ≈Õ◊≈¬¿

Õ¿ 89 „.

ОТИДЕ СИ
ЕДИН ЖИВОТ,
ИЗПЪЛНЕН С
ЕНТУСИАЗЪМ,

ОБИЧ И
ШИРОКО

ОТВОРЕНО
СЪРЦЕ КЪМ

ВСИЧКИ.

Погребението ще се състои на 27.09.2012 г. от
11,00 ч. в Пловдив, Траурен парк “Централен”

БСП е категорично против
всякакъв данък върху пенсии-
те. Така отговори лидерът на
социалистите Сергей Стани-
шев вчера на въпрос на
ДУМА как приема последни-
те идеи, които излизат от сре-
дите на ГЕРБ. По този начин
скоро ще ни обложат и диша-
нето, пошегува се той. Спо-
ред него подобен стил на уп-
равление е абсолютен ци-
низъм. Това е технологията на
ГЕРБ за създаване на очак-
вания - хвърлят някаква бе-
зумна идея, а после предста-
вят като голяма победа това,
че няма да я осъществят, ана-
лизира той. Станишев смята,
че цинизмът на ГЕРБ е и в
това, че те дават с едната
ръка, а с другата взимат мно-
го повече от хората. Като
пример той посочи отношени-
ето към военните, които бяха
лишени от повечето придо-
бивки, извоювани по времето
на тройната коалиция.

Като “изключително цинич-
на” Станишев определи и ре-
акцията на властта за протес-
та на полицаите, защото кон-
трастирала с техните обеща-
ния отпреди 3 години. “Какви
разговори се водят? Три годи-
ни лъжат полицаите. Преди

БСП категорично против
данък върху пенсиите

Властта излъга полицаите,
обвиниха кабинета от левицата

Снимка Мариета ТОМОВА

Станишев обяви, че не приема други партии да му
поставят условия, за да водят диалог с БСП

време, при управлението на
тройната коалиция, ги подкре-
пяха и твърдо казваха, че тряб-
ва да се увеличат заплатите, а
сега казват, че не можело така
да се протестира. Защо?”, ри-
торично попита той. Според
Станишев отношението на по-
лицаите към властта рязко се
е променило и повечето от тях
казвали вече, че по-зле нико-
га не са били. Заради това той
припомни и един от плакатите
на митинга на полицаите:
“Няма да ви пазим от народна-
та любов”.

БСП ще бъде още по-кате-
горична, радикална опозиция
на тази власт, заяви Станишев.
Смятам, че има неща, които са
над идеологическите и поли-
тическите различия - демокра-
цията и правото на човек да
гласува по съвест е фундамен-
тално право на всяка демокра-
ция, каза лидерът на левица-
та. Той отново подчерта, че от-
ношението на БСП към всеки
евентуален партньор ще е ба-
зирано на неговото отношение
към ГЕРБ. Готови сме да гово-
рим с всички, но тестът е отно-

шението към управляващите
сега, обясни той. На призива
на партията на Меглена Куне-
ва БСП да признае, че е из-
ползвала незаконни действия
по време на изборите за сдо-
биване с гласове като условие
за преговори, Станишев бе
категоричен, че не приема
някой да поставя такива усло-
вия. Той възрази и срещу тях-
ната идея субсидиите на пар-
тиите да бъдат намалени на-
половина.

Депутатът Петър Курумба-
шев говори за протеста на про-
изводителите на зелена енер-
гия във връзка с решение на
ДКЕВР. По криминален начин
беше направена таксата
“достъп до мрежата”, каза той.
“Каквато и цена да се обеща-
ва и гарантира на тези произ-
водители, сега тези пари се
изземват под формата на тази
такса, която никак не е малка.
А средствата отиват в джоба
на четири дружества - подаря-
ват им се 220 млн. лв. годишно.
Защо други производители на
енергия не плащат тази так-
са”, запита Курумбашев.

Конкретни текстове за
промени в Наказателния
кодекс, с които се цели
по-ясна регламентация на
понятието неизбежна са-
моотбрана, предложи
вчера лидерът на СДС
Емил Кабаиванов. “Създа-
ваме възможност всеки
български гражданин да
защити живота, здравето
и собствеността си не
само в жилището си, а и
във всички имоти частна
собственост”, посочи Ка-
баиванов и добави, че ще
обосноват правото на все-
ки да опазва живота и соб-
ствеността си, без да бъде
обвинен в превишаване
на правата си при неиз-
бежна самоотбрана.

На призива за общи усилия за провеждането на
честни избори, отправен от БСП, от движение “България
на гражданите” решиха да отговорят с редица условия.
Хората на Меглена Кунева настояват до края на октом-
ври в Народното събрание да бъдат внесени промени в
Закона за политическите партии, с които да се намалят
наполовина държавните субсидии на партиите. Искане-
то е отправено към ГЕРБ, ДПС и БСП. “Над 40 млн. лв.
са парите, които трите партии получават за парламен-
тарния вот. Тези пари се употребяват за манипулация и
тяхното намаляване ще се отрази положително върху
купуването на гласове”, коментира Даниел Вълчев.

От движението настояват трите партии да признаят
публично, че са манипулирали минали избори и да
поднесат публично извиненията си. Сред исканията им
е и до края на октомври да се внесат промени в Избор-
ния кодекс, с които да се гарантира коректност на изби-
рателните списъци чрез въвеждането на активна реги-
страция. Това са условията, при които “България на граж-
даните” ще се включат в разговори за гарантиране
честността на предстоящите избори. ДУМА припомня,
че лидерът на БСП Сергей Станишев призова всички
партии да разчитат на вот без манипулации.

Ангел Найденов ще внесе днес
проект за решение на парламента, с
което да се задължи Сметната пала-
та да извърши одит на средствата от
резерва на непредвидени и неотлож-
ни разходи по републиканските бюд-
жети за 2010, 2011 и 2012 г. Предло-
жението е продиктувано от необходи-
мостта от повече и по-детайлна ин-
формация за решенията на изпълни-
телната власт и обема на средствата,
вложени при преодоляване на после-
диците от природните бедствия.

“Управляващите афишират актив-
ност и усилия, но резултати няма.
Безспорен е фактът, че институциите
се затрудняват и забавят действията
си в моментите, когато се изискват
бързи решения и адекватни реакции
за преодоляване на последици, отст-
раняване на щети и подпомагане на
граждани”,  коментира депутатът.
Найденов припомни, че държавната

ко управлява-
щото мнозин-
ство оконча-
телно приеме
дискриминаци-

Ангел Найденов иска ревизия
на парите за бедствия и аварии

А

ДПС щяло да напусне просветната
комисия заради майчиния език

тарни сили да подкрепят
искането на ДПС майчин
език да се изучава като
задължителен предмет 4
часа седмично. В проек-
тозакона е записано, че
майчин език и хореогра-
фия може да се изучават
по желание в училище,
като програмите и броя
часове се определят от
министъра. Това според
ДПС било дискримина-
ция. В момента по закон
майчин език се изучава
минимум 3 часа седмич-
но, ако учениците го по-
сочат като избираем
предмет.

Само за майчин език
и хореография програми-
те се определят от ми-
нистъра, затова двата
предмета са вписани за-
едно, а не за обида на

ДПС, обясни министър
Сергей Игнатов. Преди
ден той заяви, че движе-
нието “извива ръце”, че
се опитва да бави при-
емането на закона, а ис-
кането за задължително
изучаване на турски език
е с политическа цел.
Правото за майчин език
е напълно гарантирано,
но не може едно граж-
данско право да се
превръща в задължение,
смята Игнатов.

За последните 10 го-
дини децата, желаещи
да учат турски, са нама-
лели почти наполовина и
в момента са 10 612.
Предметът не може да
стане задължителен и
понеже у нас няма до-
статъчен брой учители по
турски.

онните текстове за май-
чиния език в Закона за
предучилищното и учи-
лищното образование,
ДПС в знак на протест
ще оттегли своите пред-
ставители от парламен-
тарната комисия по об-
разование. Това заяви
вчера депутатът Лютви
Местан, зам.-председа-
тел на ДПС. Местан обяс-
ни, че ще направят това,
“за да стане ясно чия е
отговорността за тази
дискриминация”.

Миналата седмица
Местан заяви същото и в
комисията заради отказа
на останалите парламен-

Юлия КУЛИНСКА в лицето на Народното събрание и
Министерския съвет е оценила по-
требността от определени средства,
включително и чрез изрично пре-
движдане на резерв за непредвиди-
ми и неотложни разходи. Колкото и
трудно да се прогнозират бедствия-
та, средствата за преодоляването на
последствията от тях трябва да се
изразходват ефективно, поясни той.
“В първите дни след земетресението
в Перник Симеон Дянков говореше,
че в резерва има 80-85 млн. лв. и по-
голямата част от тях били налични.
Оказва се, че въпреки уверенията
парите ги няма. В отчет за разпреде-
лените от Междуведомствената коми-
сия средства през настоящата годи-
на, за който информация предостави
правителствената пресслужба през
август, беше съобщено, че са раз-
ходвани 62 млн. лв. За тази година в
резерва е имало предвидени 70 млн.,
а за миналата година те са били 85
млн. лв.”, поясни Найденов.

Кунева иска орязване на
партийните субсидии

Веселка ВЕНКОВА
По никакъв начин

СДС не прави кампания
за либерализиране на
режима за притежание
на огнестрелно оръжие,
натърти Кабаиванов и
сподели, че по тяхна ин-
формация над 90% от
гражданите биха подкре-
пили такива промени в
НК. “В момента граждани-
те дават над 1 млрд. лв.
на частни охранители.
Още 1 млрд. лв. е бюд-
жетът на МВР. Харчим 2
млрд. лв., за да защитим
собствеността, здравето и
живота си, но явно това
не е достатъчно”, комен-
тира Емил Кабаиванов.

Стана ясно, че СДС
готви и предложение на
Закон за фалита на физи-
чески лица.

СДС ПРЕДЛАГА
ПРОМЕНИ В НК
СДС ПРЕДЛАГА
ПРОМЕНИ В НК
СДС ПРЕДЛАГА
ПРОМЕНИ В НК
СДС ПРЕДЛАГА
ПРОМЕНИ В НК
СДС ПРЕДЛАГА
ПРОМЕНИ В НК
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Хванаха шофьорка
с 2,6 промила

29-годишна шофьорка от Ве-
лико Търново е спипана, солидно
почерпена, от местни полицаи. В
понеделник около 19,15 ч. за про-
верка бил спрян лек автомобил
“Пежо 308”, управляван от жена
с инициали С.Г. При последвала-
та проба за алкохол дрегерът
отчел 2,6 промила.

Племенник превърнал
жилището на вуйчо
си в нарко-
лаборатория

23-годишен мъж превърнал
жилището на вуйчо си в Само-
ков в нарколаборатория. С.И. се
възползвал от факта, че семей-
ството на вуйчо му рядко ид-
вало в наследствената къща, и
пригодил една от стаите за
сушене на марихуана. Добре за-
познат с процедурата на от-
глеждане и сушене, младежът
облепил прозорците с вестни-
ци, монтирал вентилационна
система и термометър. Пре-
стъпното му начинание обаче
било разкрито, когато в поне-
делник 59-годишният му родни-
на посетил къщата. След като
намерил растенията, мъжът
веднага сигнализирал в полици-
ята. След първоначално отри-
чане да има нещо общо с кана-
биса, впоследствие С.И. напра-
вил пълни самопризнания.

Митничари намериха
алкохол, бутилиран
като олио

120 литра алкохол, бутили-
ран като олио, спряха митнича-
рите на Дунав мост. Двете
пратки са спрени при съвмест-
на проверка на русенските мит-
ничари и гранична полиция при
опит да бъдат изнесени неле-
гално от страната. Цялото
количество било предназначено
за продажба по румънските па-
зари. Алкохолът бил в бутилки,
в каквито се бутилира олио от
известна наша марка.

Трима пострадаха
при катастрофа,
причинена от
неправоспособен

Трима души са пострадали при
катастрофа, причинена от не-
правоспособен шофьор в Харман-
ли вчера сутринта. 20-годишен
младеж от града се движил с не-
съобразена скорост с лек авто-
мобил “Пежо”. Той загубил управ-
ление над колата, която се пре-
обърнала и се ударила в железен
електрически стълб. От удара
водачът е с мозъчно сътресение,
контузия на гръден кош и
изкълчени пръсти на лявата ръка.
От катастрофата са пострада-
ли и возещите се в колата двама
пътници, на по 22 години.

Нивото на река Дунав в първия
български участък продължава да е

критично ниско. Край село Флорентин
на средата на реката се е появил

огромен пясъчен остров, любимо
място за рибарите

Снимка ПРЕСФОТО/БТА

Близо 60 хил. граждани са се подписали
против новата Наредба за паркиране в Синя
и Зелена зона, заявиха от Гражданско дви-
жение “Днес” и фейсбук група “Не на данък
паркинг” на пресконференция. Недоволство-
то им е от палиативните действия на Столич-
ната община, въпреки първоначалната го-
товност да преразгледа условията и реда за
паркиране, заяви Анжелика Цокова, член на
КС на “Днес”. Тя заяви, че дадената отсрочка
за издаване на винетни стикери на живее-
щите в центъра не решава проблема им, а
само го отлага. Общинските съветници не
взимат под внимание дори исканията на
хората с увреждания: отпаднало е само изи-
скването в наредбата те да доказват всеки
път състоянието си със специален талон, но
остава ограничението инвалидното място за
паркиране да се ползва до четири часа.

От “Днес” не оттеглят исканията и смя-
тат, че наредбата трябва да бъде прераз-
гледана. Те напомниха, че са поискали
прозрачност на финансите на “Паркинги и
гаражи”, която не са получили. Според
Гергана Владикова от “Не на данък пар-
кинг” общината не предлага възможности
и вместо това създава ограничения.

Днес в 18.30 ч. от пл. “Славейков”
ще тръгне шествие на недоволните, кое-
то ще стигне до главния вход на община-
та. В четвъртък от гражданските сдру-
жения ще връчат на общинските съвет-
ници исканията си.

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

навлизането на
ново поколение
дигитални и кому-
никационни техно-
логии българският

60 хил. подписа против Синя и Зелена зона в София

Българският език е
застрашен в интернет
С

По 352 лв. помощи за отопление
ще получат бедните бургазлии, отго-
варящи на утвърдените изисквания от
местната Агенция за социално подпо-
магане.

До момента 6568 души са подали
молби, като 4863 от тях са одобрени.
Отказите са на лица с по-високи дохо-
ди или на такива, които са продали
имущество на стойност над 3900 лв.
през изминалите 6 месеца. Доходът,

На 26 септември е Европейският ден на езиците и езиковото многообразие

език е застрашен от отмира-
не. Слабо успокоение е, че и
още много европейски езици
са в същото положение. Това
показва изследване на воде-
щи експерти по езикови тех-
нологии, направено от Евро-
пейската мрежа за върхови
постижения META-NET. В нея
членуват 60 научни центъра
от 34 страни, сред които е и
Институтът за български език
при БАН.

Повечето от 80-те езици,
на които говори Европа, са
заплашени от дигитална
смърт и имат малък шанс да
оцелеят в дигиталната епоха,

констатира изследването. То
обхваща 30 от езиците, а из-
водът е, че за 21 от тях ези-
ковите технологии “са недо-
развити” или “слабо развити”.
Изследването е обобщено в
“Бели книги” за различните
езици и включва обзор и
оценка на състоянието на на-
личните езикови технологии
в 4 категории: автоматичен
превод, обработка и синтез
на реч, анализ на текст и
общо състояние на езикови-
те ресурси. Българският език
получава “двойка” за катего-
рията автоматичен превод, в
останалите категории е оце-
нен със “среден”.

Със слаба оценка и в 4-те
категории са например ис-
ландски, латвийски, литовски
и малтийски езици. Състояни-

ето на наличните езикови
технологии не е оценено като
“отлично” за нито един език.
Ресурсите за английски по-
лучават висока оценка, след
това се нареждат холандски,
френски, немски, италиански
и испански език, които са
оценени като “средно разви-
ти”. Българският език попада
в групата на “фрагментарно
развитите” езици заедно с ба-
ски, каталански, гръцки, ун-
гарски и полски. Обяснено е,
че тази група езици има ви-
сок риск от отмиране в диги-
талната епоха.

Пропастта между т.нар.
“големи” и “малки” езици
според изследването про-
дължава да се разширява.
От БАН са категорични, че
изследването в никакъв слу-

чай не означава, че езикът
ни е застрашен от изчезва-
не. По думите на проф. Еми-
лия Пернишка проблемът е
технически. Не може да се
сложи знак на равенство
между българския език в ди-
гиталното пространство и
този, който се употребява
във всекидневието, обясня-
ва тя. Съгласна съм, че авто-
матичният превод не е
добър, а за правописа и
интернет жаргоните дори не
коментирам, но това не оз-
начава, че българският език
изчезва, добавя проф. Пер-
нишка. Според учените от
БАН е наложително обаче
да се вземат мерки за подо-
бряване на дигиталните тех-
нологии по отношение на
българския език.

В Бургас:

Бедните ще вземат
по 352 лева за отопление
Красимир КРЪСТЬОВСКИ който се декларира, също е за поло-

вин година.
Помощта ще се изплаща на два

пъти - в края на годината за предход-
ните два месеца и в края на февруари
за месеците януари, февруари и март.

Пари за отопление се отпускат
независимо от вида на отоплението.
За отопление с дърва обаче това
може да става и в натура, като пари-
те се превеждат по сметката на фир-
мата, която ще снабдява съответното
домакинство.

78% от спасените удавници в морето край Варна това лято са били деца,
сочи статистиката на спасителите край морската столица, огласена вчера. По-
вечето от пострадалите малчугани са били без придружител. Данните сочат, че
през сезона е имало 24 водни инцидента, от които 5 масови. В сравнение с
миналата година броят им е три пъти по-малък, съобщи д-р Иван Иванов, упра-
вител на Медицинския център, който обслужва плажната ивица. По думите му
основните проблеми на пясъка са били хипертонични кризи, колабирания и
алергични реакции при ужилване от насекоми. През летния сезон медицински
пунктове бяха разкрити на 28 плажа около Варна, а с обслужването на турис-
тите бяха ангажирани общо 55 специалисти, поясни д-р Иванов. Благодарение
на тяхната работа и на спасителите през този сезон не са допуснати смъртни
случаи в охраняемите от центъра зони и в работно време, отчете специалистът.
Освен това е оказана помощ на много пострадали и на неохраняеми плажове.
До края на месеца в комплекс Златни пясъци ще има спасители, ще дежурят
и два реанимобила с медицински екипи, допълни д-р Иванов.

БЛИЗО 80% ОТ ИНЦИДЕНТИТЕ
ПО МОРЕТО СА С ДЕЦА

ПРОКУРАТУРАТА
ВИКА РАПЪР
ДА ОБЯСНЯВА
ТЕКСТОВЕТЕ СИ

Р
Рап изпълнителят Серафим Марти-

нов - Сарафа е получил призовка да се
яви на разпит в Националната следст-
вена служба. Той ще дава показания
днес, като поводът е текстът на песента
“Бяло, зелено и червено”, в която се
пее, че той вярва в герба повече от
ГЕРБ.

“Не знам какво толкова съм изпял,
но явно съм докоснал някой с думите
си. За мен е малко смешно 2012 г., да
ме викат в прокуратурата да се обясня-
вам за текстовете на песните ми. Смя-
там, че живеем в демократична държа-
ва, живеем в бъдещето, не в 80-те. Нали
има свобода на словото. Ще си гово-
рим и ще си пеем каквото си искаме”,
коментира рапърът призовката си.

За него цялата история е смешна,
но опасно смешна, защото не знае кое
ще бъде следващото. Сарафа не из-
ключва възможността тези следствени
действия да са свързани и с предстоя-
щите избори. “Може и политиката да е
намесена, но в крайна сметка ние не
сме политици. Искат да ни сплашат с
подобни дела, но засега не мога да
дам категоричен отговор на въпроса
“Защо?”, обясни Сарафа.

В песента се пее: “Не вярвам в
ГЕРБ, но силно вярвам в герба. Ти
гледай напред и един ден всичко ще
бъде наред!”
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О

аботниците на “Град-
ски транспорт” в Плов-
див протестираха за
втори пореден ден
вчера заради неиз-

„От седмици искам да се срещна с
кмета, за да попитам защо моят дом е
нарочен за бутане, а съседният - не”,
вайкаше се вчера 27-годишният Бого-
мил, който има 4 малки деца. Със сълзи
в очите младият мъж недоволстваше от
акцията на община Мъглиж, при която
32 от 138-те незаконно вдигнати извън
регулацията на града къщи бяха събо-
рени с багер.

Местни обясниха, че седмици преди
бутането къщите им били белязани с боя
от четирима мъже, които веднага след
“акцията” отишли на работа в Гърция.
Другите къщи ще бъдат съборени на-
пролет, обясни кметът Господин Госпо-
динов. В създалото се през последните
десетина години гето живеят близо 250
души. Над 150 000 лв. са неплатените
сметки към ВиК, 17 партиди в електро-
разпределителното дружество ЕVN са
незаконни, обяви преди началото на
акцията зам.-кметът Методи Марков.
Разрушаването било според чл.195 от
Закона за управление на територията.

На оставащите без жилища семейст-
ва ще бъдат предложени парцели от по
300-400 кв. м в регулацията на града, те
ще могат да избират дали да купят земя-
та, или да платят по 400-500 лв. за отстъ-
пено право на строеж. Няколко много-

Втори ден стачка в градския
транспорт в Пловдив

Р

Автобусите на фирмата са опасни за пътниците,
алармират протестиращите шофьори

платени заплати от януари 2011
г. Стачката остави града без об-
ществен транспорт, но страх от
уволнение изкара част от шофь-
орите на работа. Управителят на
фирмата Ангел Батаклиев в по-
неделник уволни двама от заме-
стниците си за това, че са гово-
рили с медиите, а вчера бяха от-
странени още трима шофьори.

По разкази на шофьори и

кондуктори в първия ден от сед-
мицата управителят им е поста-
вил ултиматум - или ще работят,
или ще бъдат уволнени. Някои
написаха молбите си за напус-
кане вчера, но ръководството не
ги прие.

Служителите ще продължа-
ват да протестират, докато не
получат гаранция, че ще им
бъдат изплатени дължимите
възнаграждения. Причините,
поради които не работят, са
обяснени писмено. От година и
половина хората не са получа-
вали пълен размер на заплати-

те, а само 60%. От три месеца
те не са получавали никакви
пари. Средната заплата на кон-
дукторите е 290 лв., а на шофь-
орите - около 600 лв. В поне-
делник вечерта са били изпла-
тени дължимите пари за юни,
но това не устройва докрай про-
тестиращите. Работниците ис-
кат да им бъдат изплатени
възнагражденията от януари
2011 г. в размер на 40% от
брутната им заплата.

През втория ден на стачка-
та шофьорите алармираха, че
автобусите са опасни да пре-

возват хора. “Поради липса на
средства автобусите нямат тех-
ническо обслужване, което е
редно да са прави редовно при
пробег на определени киломе-
три. Управляваме автобуси -
убийци, возим хора, а не карто-
фи”, казаха те. Стачкуващите
искат ДАИ да констатира реал-
ното състояние на автобусите и
да вземе необходимите мерки.
В противен случай виновни, ако
се случи инцидент, ще бъдат
шофьорите, твърдят те.

Батаклиев съобщи пред ме-
диите, че не се страхува от ни-
какви проверки. Той дори бил
готов да инициира създаването
на обществен съвет и да отво-

ри вратите на дружеството, ко-
ето управлява, за да се види
какво е направено и какво се
прави. По думите му причина
за състоянието и недостига на
средства е нерентабилността
на линиите, които държи фир-
мата, и дублирането им от дру-
ги превозвачи, което пречи да
се събере какъвто и да е обо-
рот. Дружеството било недофи-
нансирано. Разходите са 950
хил лв., а приходите от продаж-
ба на билети и субсидиране от
общината около 650 хил. лв. От-
носно техническото състояние
на автобусите Батаклиев
твърди, че шофьорите сами са
отговорни за поддръжката им.

Събориха част
от ромско гето
край Мъглиж

Туй е най-мънинкото,
чичоооо! Ша го дам
на кмета да го
кърми, реве
бездомната циганка

Снимки АВТОРЪТ

Никой от тези
отчаяни роми не се

сети да попита
защо властта не

подхвана първо
циганските барони

Петър ГЕОРГИЕВ

членни семейства на първо време ще
бъдат подслонени в общежитие към со-
циален дом. Подготвя се проект за из-
граждането на около 150 едно- и двуфа-

милни къщи, които да бъдат отдавани
под наем на социалнослаби. За финан-
сирането Мъглиж ще кандидатства пред
фондация “Отворено общество”.

яколко години МЗ
не одобрява пред-
ложената от ендо-
кринолози Нацио-

а сесията на Общинския съвет през
октомври ще бъде внесено предложе-
ние, с което да бъде обявен в ликвида-
ция кожният диспансер в Русе. Това
съобщи кметът на крайдунавския град
Пламен Стоилов. Причината е, че задъл-
женията на дружеството само за юли
надхвърлят 70 хил. лв. След ликвида-
цията дейностите ще бъдат прехвърле-
ни в отделение за кожни болести към
русенската болница. “Позицията на об-
щината е, че всички губещи търговски
дружества и тези, които съществуват
само да дават заплати на служители и

Националната програма за диабет е зациклила

Н
Аида ОВАНЕС

нална програма за бор-
ба с диабета, съобщи
доц. Владимир Христов,
завеждащ Клиниката по
ендокринология в УМ-
БАЛ “Александровска”.
След като е била внесе-
на за разглеждане в МЗ
преди повече от 3 годи-
ни, програмата е получи-
ла парламентарен кон-
сенсус, но така и не е
стартирала. След като

фактически е замразена,
ендокринолозите пред-
ложили на МЗ частична
превантивна мярка - лич-
ните лекари да из-
вършват задължително
измерване на талията на
пациентите при профи-
лактичен преглед, но и
това не е било одобрено
от МЗ, стана ясно от ду-
мите на доц. Малина
Петкова, ръководителка
на Клиниката по вътреш-
ни болести в УМБАЛ “Св.
Анна” в София. ДУМА
припомня, че програма
за профилактика на со-
циалнозначимите забо-

лявания, в това число и
метаболитния синдром,
бяха разработили сами-
те общопрактикуващи
лекари и тя бе приета от
НЗОК през 2009 г., но
изпълнението й бе сто-
пирано от началото на
2011 г.

Около 316 хил. бълга-
ри са с диабет, около 377
хил. са с преддиабет, а
за около 200 хил. се смя-
та, че дори те не подози-
рат, че са болни, каза
доц. Христов. Той е убе-
ден, че добре организи-
рана профилактика и при
ранно откриване на

преддиабетните състоя-
ния при около 58% от тях
няма да бъде допуснато
да се развие диабет.

Профилактични пре-
гледи за диабет ще бъдат
организирани на 29 сеп-
тември в градинката
пред Народния театър в
София. Желаещите да се
прегледат ще трябва да
попълнят въпросник, а
благодарение на отгово-
рите специалистите мо-
гат да установят дали
даден човек може да
развие диабет в следва-
щите няколко години,
или вече страда от него.

Н
И русенският кожен диспансер - в ликвидация

техните бюджети да се формират на ба-
зата на пари, получавани от общината,
в условия на криза са лукс, който не
можем да си позволим”, коментира Стои-
лов. Той поясни, че проблем на общин-
ската администрация създава и съсоб-
ствеността в бившата Трета поликлиника,
където има общинска част и е разполо-
жено ДКЦ-2. Спортният диспансер също
ще бъде предложен за закриване. “Той
е със 100 хил. лв. бюджет, а с 0 лева
печалба. Дейността му ще се запази,
но искаме да вдигнем качеството на
услугите”, обясни Стоилов.

С 40 МЛН. ЛВ. ОТ
ЕВРОФОНДОВЕТЕ
МТСП ОБЕЩАВА
ПОДОБРЯВАНЕ НА
УСЛОВИЯТА НА ТРУД

ад 40 млн. лв. за подобряване на услови-
ята на труд в предприятията са предвиде-
ни по фаза 2 на схема “Безопасен труд”.
Средствата са осигурени по оперативна
програма “Развитие на човешките ресур-
си” (ОПРЧР), а крайният срок за подава-
не на проектни предложения е 26 ноем-
ври 2012 г. Това обяви в Смолян ми-
нистърът на труда и социалната политика
Тотю Младенов по време на среща с ра-
ботодатели в Българо-германския център
за професионално обучение в града. На
срещата присъстваха около 70 предста-
вители, основно на хотелския и ресторан-
тьорския бизнес. По време на срещата
министър Младенов подчерта, че осно-
вен приоритет на МТСП е пазарът на
труда. По думите му чрез финансовата
подкрепа на ОПРЧР министерството
ефективно работи за увеличаване на мла-
дежката заетост, подкрепят се и уязвими-
те групи на пазара на труда.

Според представителите на МТСП схе-
мата “Ново работно място”, която осигуря-
ва разходите за труд за млади безработ-
ни до 29 г. и е с бюджет 18 000 000 лв.,
е сред най-атрактивните за бизнеса. Вни-
манието на работодателите привлича и
схемата “На път”. Тя цели насърчаването
на географската мобилност на работната
сила чрез осигуряване на организиран
транспорт до и от работното място за
заетите за период до 12 месеца.

Н

Община Мъглиж е с населе-
ние 12 080 души, около 3500
са жителите на града. Бли-
зо 52 на сто са представи-

тели на етнически малцинства, а
безработицата надхвърля средна-
та за страната. Сред ромите тя
гони близо 90%. Бюджетът е мал-
ко над 5 млн. лв. Градчето никога
не е имало цялостно изпълнена
канализация.
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лв. през 25 юли - 1 август.
В рамките на целия ме-
сец продуктът е
поскъпвал и в края до-
стигна най-високата си
цена за периода.

Цената на дребно на
брашното тип 500 е
завършила август на 1,10

лева за килограм - най-високата, измервана до мо-
мента през 2012 г. Общо увеличението на месечна
база е в размера на 4 стотинки.

За същия период сравнително стабилни са оста-
нали цените на яйцата на дребно. И при двата раз-
мера (M и L) е регистрирано месечно поскъпване с
по стотинка - съответно до 27 и 29 стотинки за брой.

В рамките на осмия месец на 2012 г. скочиха
цените на дребно и на двата изследвани вида пи-
лешко месо - замразено пиле и прясно, охладено
пиле. При замразеното пиле повишението спрямо
последния проучван период от юли е в размер на 5
стотинки за килограм. Продуктът е поскъпнал от 4,42

оляма част от основните храни са поскъпнали
на дребно през август, предаде еcon.bg. От
сайта са направили анализ за движението на
цените на шестте основни хранителни продукта

С 56 ст. поскъпнало
агнешкото през август

Г

За месец цената на олиото се е повишила средно
с 8 ст., на брашното с 4 ст., на захарта с 3 ст.

- захар, олио, брашно, яйца, агнешко и пилешко месо,
който е базиран на седмичните бюлетини на МЗХ. В
началото на септември и от Държавната комисия по
стоковите борси и тържищата, която изчислява цени-
те на едро, съобщиха, че хранителните стоки са
поскъпнали нетипично през това лято, като индексът
им се е покачил през август с около 9 процента над
нивото от същия месец на предходната година.

Анализът на econ.bg показва, че с 3 стотинки за
килограм се е повишила средната стойност на бяла-
та кристална захар на дребно през последната сед-
мица на август (от 22 до 29) спрямо последната сед-
мица на юли. Захарта е влязла в осмия месец от
годината с поскъпване от 2 стотинки, на цена от 2,28
лв. за кг.

Рафинираното слънчогледово олио е повишило
търговската си стойност с цели 8 стотинки за литър
до 3,12 лева през периода 22-29 август, спрямо 3,04

лева до 4,47 лева за
килограм. През август
цената му се е покач-
вала с по 1-2 стотинки
на седмица.

Прясното пиле, как-
то обикновено, не е
следвало някаква ус-
тойчива тенденция в
ценовите си промени.
Неговата цена в края
юли е била 5,01 лева

за килограм. Но в първите седмици от август тя е
паднала до 4,98 лева. През интервала 15-22 август
отново е поскъпнало с 2 стотинки до 5 лв. за кг. В
рамките на периода 22-29 август цената му е нарас-
нала с още 4 ст. до крайното си ниво - 5,04 лв. за кг.
Спрямо седмицата 25 юли - 1 август поскъпването е
с 3 ст. за кг.

Стойността на агнешкия бут се е вдигнала с цели
56 стотинки до 13,92 лева за килограм средно за
страната, а тази на агнешката плешка - с 49 стотинки
до 13,53 лева. Цялото агне е единственият продукт,
който в рамките на месец август бележи поевтинява-
не - през интервала 22-29 август цената му е спад-
нала с 35 стотинки до ниво от 13,05 лева спрямо
периода 25 юли - 1 август.

Проверка в офиса на сдру-
жение “Съюз на българските
мелничари” е извършила Коми-
сията за защита на конкурен-
цията (КЗК) на 21 септември
2012 г., съобщиха от КЗК. Тя е
предприета в рамките на обра-
зувано производство за раз-
следване на евентуално
извършено нарушение от стра-
на на съюза на Закона за за-
щита на конкуренцията и пра-
вилата за конкуренция в Дого-
вора за функциониране на ЕС,
изразяващо се в поведение,
което има за цел или резултат
предотвратяване, ограничава-
не или нарушаване на конку-
ренцията. Комисията извърши
проверката на място във връзка
с резултатите от инициирания
през март 2012 г. секторен ана-
лиз на конкурентната среда на

Погват мелничарите за картел

От екологично сдружение
“За Земята” предлагат стой-
ността на таксата, платена за
торбичките, да се изписва от-
делно на касовите бележки,
фактурите, фискалните бонове
и т.н. документи, които търгов-
ците издават на клиентите. От
първи октомври влиза в сила
35 ст. екотакса за найлонови-
те торбички. Предлага се още
събраните от таксата средст-
ва да влизат в специален
фонд за предотвратяване на
образуването на отпадъци от
опаковки за еднократна упо-
треба, който да се управлява
по прозрачен начин и да дава
редовни обществено достъпни
отчети. От организацията ис-
кат при спадане и на абсолют-
ното потребление, и на при-
ходите от таксата, да се въве-
де пълна забрана на полиети-
леновите торбички за едно-
кратна употреба - като нацио-
нална или местна инициатива
по общини.

Ежегодно по света се из-
ползват до 1 трилион полиети-
ленови торбички, което се рав-

Еколози искат пълна забрана
на найлоновите торбички

нява на 1 милион всяка мину-
та. Средностатистическият по-
лезен живот на една полиети-
ленова торбичка трае 12 ми-
нути, след които тя се превръ-
ща в ненужен отпадък. В Евро-

пейския съюз годишно се упо-
требяват 800 000 тона поли-
етиленови торбички за едно-
кратна употреба, или 191 на
глава от населението, но от тях
се рециклират едва 6%.

взаимосвързаните пазари по
веригата “пшеница-пшенично
брашно-масов пшеничен хляб”.

Действията по проверката
на място бяха извършени от
служители на КЗК, със съдей-
ствието на представители на
МВР, след получено съдебно
разрешение от Администрати-
вен съд, София. От офисите на
дружествата са иззети копия от
документи, съхранявани на хар-
тиен носител, а чрез използва-
не на специализирано оборуд-
ване са иззети и документи,
съхранявани на електронни и
други цифрови носители на ин-
формация.

Предстоящият подробен
анализ на събраните докумен-
ти ще покаже дали са налице
доказателства за предявяване
на твърдения за извършено

нарушение на “Съюз
на българските мелни-
чари”. В случай че та-
кива бъдат предявени,
ответната страна ще
има възможност да уп-
ражни правото си на
защита. След приключ-
ването на процесуал-
ните действия по пре-
писката КЗК ще се
произнесе окончател-
но по случая.

Не може да има пробле-
ми със Симеон Дянков, за-
щото по принцип и той, и
ние в агенцията имахме раз-
говори с премиера.  Това
каза директорът на Агенция
“Митници” Ваньо Танов пред
НТВ във връзка с премества-
нето на митниците в Русе.

Всички подкрепяме тази
политика за децентрализа-
ция, но това е много серио-
зен въпрос и подлежи на се-
риозен анализ.  По този
въпрос трябва да има поли-
тически консенсус, заяви Та-
нов. Според него решението
трябва да се вземе в Народ-
ното събрание с дългосроч-
на перспектива, “за да се
знае през коя година какво
се случва”. “Няма шанс на
този етап да се преместим в
Русе, защото няма материал-
на база и го няма нужния
анализ да покаже какво се
случва след това премества-
не”, уточни още Танов.

За приходите в митници-

Ваньо Танов:

Няма шанс на този етап
да се преместим в Русе

те директорът на агенцията
каза, че агенцията изпълня-
ва плана си, а има и сериоз-
но преизпълнение от 120
млн., което е гаранция, че
каквото и да се случва в ос-
таналите 3 месеца до края
на годината, няма риск за
бюджета на митниците.

Танов подчерта, че коруп-
цията в митниците чувстви-
телно е намаляла и ще
продължи да намалява. За
последните 2 години около
800 служители са освободе-
ни. Бях поел ангажимент, че
лица с прякори няма да има
в агенцията, това се случи.
Повече от 600 млади хора
са назначени, аз вярвам в
тях, че няма да се поддадат
на корупционен натиск. По-
питан за служител в митни-
ците, заловен при акция “Ци-
гараджиите”, който съдът го
е върнал на работа, Танов
отговори, че този човек от-
ново е уволнен, вече за тре-
ти път.

Европейската комисия не планира забрани
или ограничения за производство на ориен-
талски тютюн. Това съобщи в Брюксел ми-
нистърът на земеделието Мирослав Найденов,
цитиран от БНР.

“По никакъв начин промяната на Директи-
ва 37 от 2001 година няма да засегне ориен-
талския тютюн като влагане, като добавка в
цигарите, което по някакъв начин да ограничи
неговото производство. Мисля си, че това е
новината, която очакваха да чуят българските
тютюнопроизводители”, каза още Найденов.
Министър Найденов е получил категоричните
уверения за това от комисаря по здравеопаз-
ването и защитата на потребителите Джон
Дали.

Същевременно производители и търговци
прогнозираха, че изкупните цени на тютюна
ще са с до 20% по-високи тази година.

Потвърдено:
ЕК не планира забрани за
ориенталския тютюн

Тазгодишните добиви ще са по-ниски от
миналогодишните заради сушата. Това ще за-
сили конкуренцията в Североизточна Бълга-
рия, където изкупната кампания започва в
началото на ноември, коментираха от бранша.

Тази есен кампанията се характеризира
освен с по-ниски добиви, с по-добро качество
и по-високи изкупни цени на тютюна, заяви
пред БНР председателят на Асоциацията на
тютюнопроизводителите Цветан Филев. На този
етап търговските фирми не се наемат да обя-
вят цени, тъй като конкуренцията на пазара и
възможностите на всяка една фирма са опре-
делящи в това отношение. Въпреки очаквани-
те по-ниски добиви, тази година търговците
нямат притеснения за недостиг на тютюн, за-
яви Красимира Недева, прокурист на голяма
българска търговска фирма, изкупуваща от
региона около 2000 тона тютюн годишно.

Българска  агенция  по
безопасност  на  храните
(БАБХ) конфискува 25 живи
телета  при  извършена
съвместна проверка на об-
ластните дирекции на БАБХ
и МВР-Плевен на превозно

БАБХ конфискува 25 живи телета
средство в град Кнежа. Жи-
вотните са били без ушни
марки и без ветеринарно-
медицински  свидетелства
за превоз на живи животни.

Телетата са насочени за
санитарно  клане  и  след

потвърждаване чрез лабо-
раторни изследвания, че е
годно за консумация, доби-
тото месо, което ще е око-
ло 1200 кг, ще бъде дарено
на Българска хранителна
банка.
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Има опасност от недостиг на
газ заради увеличеното потреб-
ление през зимата. В Чирен има
безпрецедентно малко количе-
ство газ. Това заяви Александър
Петров, началник управление
“Лицензионна дейност и корпо-
ративни отношения” в “Булгар-
газ”, по време на откритото за-
седание на Държавната коми-
сия за енергийно и водно регу-
лиране (ДКЕВР) вчера. Ще се
използват максимално възмож-
ностите на находището в Чи-
рен през четвъртото тримесе-
чие на 2012 г., като оттам се
планира добив на около 210
милиона кубични метра газ. В
момента находището разпола-
га с 380 милиона кубични мет-
ра газ запаси, следователно за
първото тримесечие на 2013 г.
остават 170 милиона кубични
метра газ, което е недо-
статъчно, обясни Петров.

ДКЕВР ще приеме на за-
крито заседание днес предло-
жението на “Булгаргаз” за на-
маляване на цената на газа от
1 октомври с 0,67%, съобщи
шефът на регулатора Ангел
Семерджиев. Намалението се
отнася за четвъртото тримесе-
чие на 2012 г.

От “Булгаргаз” заявиха, че
имат недовзет приход от 300
млн. лв. По изчисления на
ДКЕВР обаче сумата е около
250 млн. лв. Това е заем, който
“Булгаргаз” е изтеглил от кре-
дитна институция, за да може

Има опасност от недостиг
на газ през зимата
„Булгаргаз” ще купува по-малко
гориво, ще черпи от запасите в Чирен

да купи природен газ, обясни
Александър Петров, По думите
му дружеството се намира в
много тежко финансово състоя-
ние. Основният проблем на
“Булгаргаз” е неплащането на
газа, който той доставя на топ-
лофикационните дружества и

рен”, изтъкна Петров. За да се
възползва максимално от дого-
вореното намаление на цената
на природния газ до края на
годината в размер на 11,1%,
“Булгаргаз” ще поръчва по-
малки количества гориво от до-
ставчиците, при които отстъпка-
та е по-малка и ще тегли по-
голямо количество газ от хра-
нилището в Чирен, стана ясно
на заседанието.

В момента преговаряме с
руската страна и до средата
на ноември трябва да има под-
писан договор за доставка на
природен газ за следващия
период от 1 януари 2013 г.,
каза Александър Петров.

Недостиг на газ не се пре-
движда и по никакъв начин в
нашите планове го няма. Това
пък каза на извънреден брифинг

в централата на “Булгаргаз”
Димитър Гогов, изпълнителен
директор на дружеството. Няма
и не може да има опасения от
недостиг на газ, каза Гогов. Ако
не “Булгаргаз”, ще има други
дружества, които ще доставят
газ. Газът за България няма да
спре, стига да няма политичес-
ки проблеми или други причи-
ни, които са извън територията
на България, или терористичен
акт, който да разруши инфраст-
руктурата, заяви Гогов. Той оба-
че потвърди, че финансовото
положение на “Булгаргаз” е
тежко, има доста затруднен па-
ричен поток и дружеството се
стреми да договори с доставчи-
ците си отстрочка във времето
на някои плащания. “Булгаргаз”
е взел заем от 60 млн. лв., каза
още Димитър Гогов.

През последните месеци е станало “взривоопасно при-
съединяване на фотоволтаици” към електропреносната
мрежа на страната. Това е ставало “на тъмно”, въпреки
уверенията на всички страни, че са спазвали закона, и в
резултат на това към момента България има 800 мегава-
та от тези мощности при изискване на ЕС от 600 мегава-
та за 2020 г. Така Ангел Семерджиев обясни пред bTV
необходимостта от въвеждане на такса “достъп” за
производителите на електроенергия от възобновяеми
източници, срещу която бизнесът въстана.
Според него изобилието на фирми, предлагащи зелена
енергия, създава разходи в системата, които трябва да се
покрият или от производителите на този вид ток, или от
крайните потребители. Причината за тези допълнителни
разходи е задължението на електроразпределителните
дружества да изкупуват цялата произведена зелена
енергия, и то на преференциални цени.
“Разберете, че тези преференциални цени ги плаща
българският потребител. Тези пари се взимат от него и се
дават на производителите на ВЕИ с цел да развиват
даден сектор. В случая обаче те са го развили повече,
отколкото е необходимо. Защо ние да сме най-зелената
държава и в резултат да плащаме скъп ток?”, попита
Семерджиев и допълни, че “който предизвиква разходи в
системата, трябва да си ги плати”.

по-точно на “Топлофикация” -
София, смята и шефът на
ДКЕВР.

“При обичайното увеличено
потребление на газ от страна
на топлофикационните друже-
ства през зимните месеци, и по-
специално през първите три
месеца, има сериозна опасност
да има известен недостиг на
количествата газ, предвид обе-
мите, които ще останат в Чи-

Фирми за зелена енергия
присъединявани „на тъмно”
Фирми за зелена енергия
присъединявани „на тъмно”
Фирми за зелена енергия
присъединявани „на тъмно”
Фирми за зелена енергия
присъединявани „на тъмно”
Фирми за зелена енергия
присъединявани „на тъмно”

Втори договор от про-
грамата за рехабилита-
ция на енергийната
ефективност на тежкото
минно оборудване в
“Мини Марица-изток”
ЕАД вече е факт, съоб-
щават от дружеството.

С подписването му се
осигуряват безвъзмездно
още 4 565 108,84 евро за
енергийна ефективност в
най-голямото въгледо-
бивно дружество в стра-
ната. Тръжната процеду-
ра за избор на изпълни-
тел бе проведена от от-
дел “Международни про-

“Когато се губят пазарни позиции в
железопътния бизнес, да подобряваш
разходите чрез съкращаване на персо-
нал е погрешен подход”. Това обяви Ралф
Янке, ръководител на германска консул-
тантска фирма, която започва работа по
проект за оптимизиране на работата на
НКЖИ. Участвали сме в проекти, където
са били съкращавани много служители,
впоследствие се оказа много по-скъпо
да се пренаемат хората, поясни той. Зам.-
директорът на НКЖИ Христо Алексиев
каза, че компанията и в момента
извършва оптимизация на персонала. За
последните 3-4 години от НКЖИ са ос-
вободени 1000 души.

Анализ на железопътния сектор в
България ще прави през следващата
една година българо-германският кон-
сорциум “Инфракеър - Транскеър” със
средства по оперативна програма
“Транспорт”. Консорциумът ще трябва
да анализира ситуацията с жп прево-
зите, да обучи мениджърите в система-
та, да предложи мерки за подобряване
на дейността, намаляване на разходи-
те и повишаване на приходите. И то за

Нов договор за над 4,5 млн. евро
от фонд „Козлодуй”
за „Мини Марица-изток”

грами и проекти” в дру-
жеството съгласно прави-
лата на Европейската
банка за възстановяване
и развитие (ЕБВР).
Изпълнителят e “Риск
Инженеринг” АД, който
ще разполага със 104 ка-
лендарни седмици за
изпълнение на проекта.

Проектът е вторият от
общо три по Споразуме-
нието за безвъзмездна
помощ, сключено на 25
юни 2009 г. с Междуна-
родния фонд за подкре-
па на извеждането от ек-
сплоатация на АЕЦ “Коз-

лодуй” (KIDSF), админис-
триран от ЕБВР, и под-
крепя програмата за ре-
хабилитация на енергий-
ната ефективност, на
тежкото минно оборудва-
не в “Мини Марица-из-
ток” ЕАД.

Общата стойност на
споразумението възлиза
на 21,5 милиона евро, от
които безвъзмездно “Мини
Марица-изток” ще получи
15 милиона - 70%. Оста-
налите 30% от финансо-
вите средства ще бъдат
под формата на съфинан-
сиране на проекта.

„Гунвор” иска
да търгува
с ток у нас

Съкращенията в железницата са грешка
Германски експерт:

омпанията “Гунвор интер-
нешънъл” (Gunvor International
B.V.), чийто собственик е рус-
кият милиардер Генадий Тим-
ченко, иска разрешение за

по-малко от година. Проектът обхваща
компаниите “Холдинг БДЖ”, “БДЖ
Пътнически превози”, “БДЖ Товарни
превози” и Национална компания “Же-
лезопътна инфраструктура” (НКЖИ) и
ще струва над 2 млн. лв.

Трябва да се преобучи ме-
ниджмънтът на железопътните компа-
нии, да подготвим и квалифицираме по-
добре експертите така, че да възприе-
мат пътника като човека, който плаща
заплатите им. Клиентите се връщат
заради начина, по който се отнасят към
тях работниците и ръководството. “Ра-
ботниците се мотивират двойно - от
доволните клиенти и доброто ръковод-
ство”, заяви Янке.

К
търговия с електроенергия в България.
Държавната комисия за енергийно и
водно регулиране трябваше да разгле-
да вчера искането за лиценз.

“Гунвор интернешънъл” иска лиценз
за 20 години, а търговията ще се осъще-
ствява чрез офиса на компанията в Ам-
стердам. В плановете й е да започне да
сключва сделки още през тази година.

Gunvor е регистрирана в Кипър и
осъществява своята основна дейност в
Женева и Сингапур. Тя е един от най-
големите независими енергийни
трейдъри - лидер по транспортиране,
съхраняване и търговия с петрол и пе-
тролни продукти на световния пазар.
Компанията изнася около 30% от рус-
кия петрол.
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Снимки БГНЕС

орски бой с използване на
водни струи се завърза бли-
зо до островите Сенкаку (Дя-
оюйдао), за които спорят
Япония и Китай. Японската

Германският канцлер
Ангела Меркел предупреди,
че припряността за създа-
ване на банков съюз без
полагането на съответни
грижи за гарантиране, че
той ще работи, може да
задълбочи кризата в евро-
зоната. Меркел подчерта
подкрепата си за нова ев-
ропейска система за наблю-
дение на банковия сектор,
но се възпротиви на призи-
вите на Франция и на Евро-
комисията за създаването й
възможно най-скоро, като
призова за подход “стъпка
по стъпка”.

“Подкрепям по-засилено

Френският институт за изследвания Ifop проведе изследване
сред жителите на държавите в ЕС. Резултатите показват, че 64%
от французите днес биха се отказали от въвеждането на общата
европейска валута.

51% от германците предполагат, че тяхната икономика щеше
да бъде в по-добро състояние, ако не съществуваше общата
валута. 56% от италианците въобще съжаляват за това, че са
влезли в еврозоната.

След присъединяването на Естония към еврозоната, другите
балтийски страни искаха да последват примера й но в момента
нито Латвия, нито Литва изгарят от желание да го направят.

Японската компания
“Шарп”, която изпитва сериоз-
ни затруднения, ще съкрати 11
000 работни места, вместо
обявените преди това 5000 и
ще продаде многобройни ак-
тиви, за да се възстанови, съоб-
щи японската осведомителна
агенция Киодо. Тя допълва, че
производителят на електрони-
ка ще намали заплатите на
служителите си. В замяна на
драконовското преструктурира-

Оставаме под
мониторинга на ЕС

Пет години след присъединя-
ването си към европейския блок
Румъния и България остават под
особен мониторинг от страна
на ЕС, пише германският в. “Хам-
бургер абендблат”. Съветът на
ЕС подкрепи решението монито-
ринговият механизъм за двете
държави да остане в сила.

Замразяват бюджета
на френския
парламент

Бюджетът на френското На-
ционално събрание ще бъде за-
мразен за пет години, а служеб-
ните разходи на депутатите ще
бъдат намалени с 10%, съобщи
председателят на парламента
Клод Бартолон. Бюджетът на На-
ционалното събрание е около 500
милиона евро.

В Малайзия съдят
сомалийски пирати

В Малайзия започна съдът над
седем сомалийски пирати, които
бяха заловени миналата година
от ВМС на страната по подозре-
ние, че се готвят да нападнат
нефтен танкер в Аденския залив.
Пиратите са обвинени в стрел-
ба по военните, за което, според
местните закони, могат да полу-
чат и смъртна присъда.

Уникален диамант с маса 158,2 карата
е добит в руското находище Нюрба.

Той се оценява на 1,5 милиона долара.
Размерът на диаманта в милиметри -

35х22х22. Скъпоценният камък има
закръглена форма и е прозрачен.

Централната му част е чиста, без
видими дефекти, а в периферната зона

има тъмни примеси и пукнатинки

Силни експлозии разтърсиха
административна сграда на армията в

сирийската столица Дамаск,
причинявайки жертви. Арабски

сателитни телевизии съобщиха за
силна експлозия в палестинския клон

на сирийската разузнавателна служба
в Дамаск, при която били убити

десетки хора, включително
високопоставени служители. Според

телевизиите ислямистката групировка
Бригади на внуците на пророка са

поели отговорност за атаката

20 миньори загинаха
при злополука

Двайсет работници загинаха
вчера в каменовъглена мина в
Северозападен Китай при скъсва-
не на стоманено въже, теглещо
две вагонетки. В двете вагонет-
ки в мината в град Байин, про-
винция Гансу, е имало 34 миньори.
Оцелели са 14, които са в болни-
ца с различни наранявания. Спо-
ред властите мината е била не-
законна.

Меркел призова да не се
бърза с банковия съюз

наблюдение на банките в
еврозоната”, заяви канц-
лерката в реч пред Герман-
ската индустриална федера-
ция в Берлин. “Но европей-
ското наблюдение трябва
също така да бъде по-
обвързващо, не мога да го-
воря за прякото рекапита-
лизиране на банките в дру-
ги страни, ако все още не
съм създала правото за
намеса. Това означава, че
подходът трябва да бъде
стъпка по стъпка и в пра-
вилния ред, а не прибърза-
но и не само за да можем
да кажем, че имаме нещо”,
допълни канцлерката.

Китай пусна на вода с пищна церемония първия
самолетоносач на военноморските си сили, предадоха
световните агенции. Корабът “Лионинг”, на името на

провинцията, където е бил построен, е 300-метров
преработен руски плавателен съд, закупен на

старо от Украйна

Япония и Тайван
стигнаха до бой
Териториалният конфликт между Токио и
Пекин за островите Сенкаку се задълбочава

Европейците са
недоволни от еврото

„Шарп” съкращава
11 000 работници

не банките кредиторки ще пре-
доставят на “Шарп” нови заеми
от 360 милиарда йени
(3,6 милиарда евро).

Компанията регистрира
историческа загуба от 376,1
милиарда йени (3,7 милиар-
да евро) по време на бюд-
жетната година от април
2011 до март 2012 г. и очак-
ва нова чиста загуба от 250
милиарда йени (2,5 милиар-
да евро) за 2012-2013 г.

Европейският парламент няма да установява официал-
ни контакти с новия парламент на Беларус. Тоест няма
да признае резултатите от произвелите се в страната
избори за парламент. Съответното изявление бе публи-
кувано на официалната електронна страница на пред-
седателя на Европейския парламент. По думите на
Мартин Шулц, Беларус продължава да върви по неде-
мократичен път, лишавайки своите граждани от граж-
дански права.

ЕП не призна новия
парламент на Беларус

М
брегова охрана се е опитвала да изго-
ни тайвански рибарски кораби от зо-
ната, която Токио смята за свои тери-
ториални води и където те са навлез-
ли вчера сутринта. Това е първият път,
в който Тайван изпраща свои кораби в
спорните води.

Около 40 тайвански шхуни, съпро-
вождани от 8 патрулни катера, са на-
влезли демонстративно в района и са
се опитали да достигнат до най-голе-
мия от островите - Уоцуридзима, съоб-
щи японската брегова охрана.

На пътя на тайванските съдове оба-
че са застанали японски катери, които
са пуснали в действие водни оръдия.

Във въздуха са кръжали хеликоптери и
самолети. Всички тайвански плавател-
ни съдове са напуснали японските те-
риториални води, съобщиха от брего-
вата охрана на страната. Тайванските
патрули също отвърнали на обстрела с
водна струя, предаде Ройтерс. На пла-
вателните съдове от тази група са били
окачени транспаранти с надпис “Дяо-
юйдао принадлежат на Тайван”.

В открито море при оспорваните
острови се намирали и четири китай-
ски патрулни кораба, които наблюда-
вали ситуацията. Но те не са предпри-
ели опити да навлязат във водите, ко-
ито Токио е провъзгласил за свои.

Конфликтът за островите се изост-
ри, след като на 11 септември прави-
телството на Япония купи три от петте
острова от частни лица. Това предиз-
вика остра реакция от Пекин. Мощните

китайски протести и демонстрации
продължават вече близо седмица. От
своя страна Япония протестира и сре-
щу действията на Тайван, който също
предяви претенции към спорните ост-
рови Сенкаку.

Малко вероятно е конфликтът да
прерасне във война. Въпреки това на-
прежението в региона нараства и на
дипломатическо ниво споровете са се-
риозни. Вчера заместник-министрите на
външните работи на Китай и Япония се
срещнаха, за да обсъдят проблема и да
намалят напрежението между двете
най-големи азиатски икономики. Китай-
ските и японските дипломати обаче не
можаха да постигнат споразумение за
териториалния спор. Според заместник-
министъра на външните работи на Ки-
тай Занг Джъдзюн ходът на Япония да
купи островите е “крещящо безаконие”.
Въпреки провала на преговорите двете
страни се споразумяха за ново
обсъждане на проблема, съобщи
Блумбърг.

Снимки БГНЕС
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Снимкa БГНЕС

1300 полицаи изпрати испанското правителство да охраняват сградата на
парламента заради обявения протест на “Indignados” (“възмутените”).

Движението обяви намерението си да обгради строго охранявания испански
парламент в символична демонстрация срещу финансовата криза

редседателят на гръцкия парла-
мент Евангелос Меймаракис спи-
ра временно да изпълнява
задълженията си заради започна-

стония, САЩ и Германия заемат водещи пози-
ции в класацията на страните по равнище на
свобода в интернет. Това показва доклад на
неправителствената организация Фрийдъм хаус

Парижката полиция
проведе операция по
задържането на престъпна
ромска група в парижкото
предградие Сен Дени,
съобщи в. “Паризиен”. Спо-
ред полицията става
въпрос за експлоатация на
деца и използването им за
кражба и просия.

Арестуван е и предпо-
лагаемият ръководител на
мрежата, който се оказа с
12 присъди.

Полицейското раз-
следване е започнало

На фона на антиамериканските протести
сред мюсюлманите в цял свят в няколко
станции в метрото в Ню Йорк се появиха
плакати, които определят свещената война на
исляма джихад като варварство. Черно-белите
плакати са “изникнали” едновременно в
10 станции на метрото. Обидното сравнение
става в момента, в който мюсюлманската
общност е особено чувствителна след филма и
карикатурите, които осмиват свещената фигура
на пророка Мохамед.
Гражданите на Ню Йорк са раздвоени в
реакциите си, част от тях са възмутени от
поредната провокация, други обаче смятат,
че свободата на словото допуска и
подобни сравнения.

Лидерът на Хамас
Халед Машал обяви, че
при предстоящите избо-
ри за лидер на групи-
ровката той няма да се
кандидатира, предаде
АП. На проведено на-
скоро съвещание на
групировката той е обя-
вил, че няма да пречи
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32 гръцки политици, в това число
председателят на парламента, се
разследват за милиарди евро

ло разследване на 32 политически лица
в страната, заподозрени в корупция. Това
е най-голямото разследване за корупция
на политици в страната, правено до мо-
мента в Гърция.

С прокурорска заповед вече са отво-
рени банковите сметки и сейфовете на 28
лица в 42 гръцки и чуждестранни банки.

Председателят на гръцкия парламент
Евангелос Меймаракис е поискал от про-
курора на Върховния съд да ускори про-
цедурата до пълно изясняване на този
казус, като е заявил, че всичко това се
случва в момент, когато гръцкият парла-
мент трябва да вземе съдбоносни реше-
ния за бъдещето на страната.

Меймаракис, който е бивш министър
на отбраната и бивш секретар на консер-
вативната партия “Нова демокрация”,
беше споменат заедно с други политици
в доклад, публикуван от ежедневника
“Риъл Нюз”. Според информацията те са
придобили недвижими имоти с цел да
изперат милиарди евро между 2005 и
2008 г.

Председателят на парламента и дру-
ги двама бивши министри от консерва-

тивната партия, споменати в доклада,
отрекоха да са извършвали нередности.
Един от бившите министри, Георгиос Вул-
гаракис, подаде оставка през 2008 г. за-
ради замесването на съпругата му в кон-
фликт за имот между държавата и пре-
стижен православен манастир.

Корупционен скандал тресе и север-
ната ни съседка. Румънският министър на
здравеопазването Василе Чепой е запо-
дозрян от Националната агенция за бор-
ба с корупцията в конфликт на интереси
във връзка с използването на еврофондо-
ве по времето, когато е ръководел
Държавната дирекция по здравеопазва-
нето в град Яш. Между 2009 и 2010 г.
Чепой включил институцията си в проект
за обучение на медицински служители,
финансиран от ЕС, след което самият той
и съпругата му станали мениджъри на
проекта.

“Имуществената облага, получена от
Василе Чепой и съпругата му в рамките
на проекта, е 42 440 евро”, съобщи Аген-
цията за борба с корупцията в комюнике.
От своя страна Чепой определи обвине-
нията като “неетични”. Румънското прави-
телство пък заяви, че ако тежките обви-
нения бъдат потвърдени, Чепой ще загу-
би министерския си пост. В момента слу-
чаят се разследва от съда.

Халед Машал напуска Хамас
на избора на нов лидер.
Очаква се това да ста-
не до края на годината.

Смятаната от САЩ,
Израел и ЕС за теро-
ристична групировка -
Хамас,  контролира
Ивицата Газа.  Халед
Машал я ръководи от
1996 г. и под негово

ръководство тя успя да
придобие тежест сред
палестинците. Той дори
оцелява при опит за
атентат срещу него в
Йордания.

Оттеглянето на Ма-
шал е ключово, защото
той е сред основатели-
те на Хамас.

Фрийдъм хаус:

E
Естония, САЩ и Германия най-свободни в интернет

“Свободата в мрежата 2012”.
Според авторите лидер в списъка от общо 47

държави е Естония, която е сред най-развитите в
технологично отношение в света. Населението й има
достъп до най-различни електронни услуги, включи-
телно е-правителство.

“Естония се превърна в пример за това как сво-
бодният достъп до интернет е стимул за развитие на
обществото”, се казва доклада. Свободата на слово-
то според организацията не се нарушава, като в
същото време властите са въвели строги закони за
защита на личната информация.

САЩ, заемащи второ място, отстъпват на други
страни по скоростта на интернет и тарифите. Докладът

обаче констатира, че там свободата на достъп не се
нарушава и няма никакви филтри. Забранена е дет-
ската порнография, има правила за публикуването
на лична информация и се защитават авторските
права.

Сред първата тройка в списъка е Германия, къде-
то според Фрийдъм хаус в последно време се засил-
ва контролът от страна на полицията и специалните
служби.

В челната десетка са Австралия, Унгария, Италия,
Филипините, Великобритания, Аржентина и ЮАР.
Русия е на 30-о място по свобода в интернет и я
задминават страни като Кения (13), Нигерия (15) и
Уганда (17). Украйна е на 12-о място, Беларус - на
37-о.

Най-зле по мнението на Фрийдъм хаус е положе-
нието в Узбекистан, Сирия, Китай, Куба и Иран, където
интернет е под контрола на властите.

Плакати сравниха
джихада с варварство

Парижката полиция
разби ромска банда

след резкия скок на
кражбите, извършени от
малолетни роми от Румъ-
ния. Системата е работи-
ла перфектно, като добре
смазана машина - малки-
те циганчета са били
принудени да крадат,
най-малкият от “бригада-
та” е на 9 години, а най-
големият на 17. Нормата
е била поне по два порт-
фейла или четири мобил-
ни телефона. Ако децата
имали лош ден, те се на-
казвали без храна.



www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

10 СРЯДА 26 СЕПТЕМВРИ 2012

Свят

И

Каталонците пак
мечтаят за държава

В Испания икономическата
криза подхранва сепаратизма

Испанската икономическа
криза извади наяве
дълбоки регионални
разделителни линии.
Каталонците, демонстри-
ращи по булевардите на
Барселона, говорят за
независимост, а Мадрид е
разтревожен.
Тази седмица кралят и премиерът призоваха за
национално единство, докато Испания преживява
най-тежката си криза от десетилетия. Хуан Карлос
напомни за духа, благодарение на който е била
изградена демокрацията след смъртта на диктато-
ра Франсиско Франко през 1975 г.
Народният стремеж към независимост никога не е
бил по-силен в Каталония - богат регион, в който
живееят 16 процента от испанците и генерира една
пета от националния икономически продукт.
Повече от половината каталонци казват, че искат
отделна държава - мечта, чиито корени са още от
средните векове, когато Барселона е средиземно-
морски търговски център със свой парламент.

Брайън ЛАВ

Каталонският президент Артур Мас
заяви, че ще работи за референдум за

независимостта на областта

Испанският крал Хуан Карлос
призова испанците към обеди-
нение в трудните времена,
които страната преживява. “Не
съм първият и естествено няма
да съм последният сред испан-
ците, които мислят за бъдеще-
то на родината”, се казва в
писмо на монарха, публикувано
на кралския сайт. Според него
нацията в трудни времена
трябва да усвои две неща.
Първо, испанците трябва да
обединят усилията си и да
работят заедно, забравяйки
политическите си пристрастия.
“Само с общи усилия, обедине-
ни в този решаващ момент за
бъдещето на Европа и Испания,
можем да се справим с труд-
ностите и да осигурим нашето
благополучие. В противен
случай ни очаква разорение”,
отбелязва Хуан Карлос. Второ,
трябва да укрепим и възстано-
вим ценностите, които са
ръководели испанците в пре-
ходния период от франкизма
към демокрацията.

Един милион души демонстрираха в началото на септември в Барселона с искане
за независимост на Каталония от Испания. Шествието беше по повод официалния
празник на областта. Море от хора заля улиците на Барселона. Над множеството
се развяваха знамената на областта в жълто и червено. Мотото на
демонстрацията беше “Каталония - следващата държава в Европа”

Областта с население
от 7,5 милиона души
се радва на едно от
най-високите нива на
автономия сред 17-те
испански области. Но
въпреки това много от
жителите й смятат, че
финансовите им про-
блеми се дължат на
ограничената фискална
автономия. Настроения-
та за отцепване на
областта нарастват
заедно с икономичес-
ките трудности. Ката-
лонците, които се
обявяват за независи-
мост през 2001 г. са
били 36%, докато през
юли тази година вече
са над 51 процента.

“Процесът ще бъде тру-
ден и продължителен. За
да успеем, трябва да има
референдум, а те няма да
ни го позволят”, казва Хосе
Мария Пратс, една от де-
монстрантките.

Приливната вълна на
каталонския сепаратизъм
се опира на убеждение-
то, че Мадрид изцежда
провинцията финансово.
Централното правителст-
во прибира повечето
данъчни приходи и ги
преразпределя сред 17-
те полуавтономни про-
винции, които сами управ-
ляват училищата и болни-
ците си. Каталонците каз-
ват, че всяка година те
плащат за данъци 16 ми-
лиарда евро повече, от-
колкото харчи регионал-
ното правителство.

“Кризата показа, че
испанският регионален
модел на финансиране не
работи добре. Няма съмне-
ние, че трябва да преми-
нем към федерална сис-
тема на данъчно облага-
не”, казва Хосе Игнасио
Конде-Руис от мозъчния
тръст ФЕДЕА.

Брожението в Катало-
ния настъпи в труден мо-
мент за премиера Мариа-
но Рахой, който се мъчи
да овладее бюджетния
дефицит и се бори Испа-
ния да не последва
Гърция, Ирландия и Пор-

тугалия, принудени да
потърсят международна
помощ. Той заплаши да се
намеси в провинциите, ко-
ито не могат да контроли-
рат бюджетите си. Катало-
ния тази година вероятно
няма да се вмести в рам-
ките на планирания дефи-
цит и ще трябва да моли
Мадрид за пет милиарда
евро спасителна помощ,
за да покрие дълговете си.

С икономика с прибли-
зителните размери на
Португалия, Каталония е
дом на глобални фирми,
като оператора на летища
магистрали и телекоми
“Абертис” и фармацевтич-
ната и химическа група
“Грифолс”. Децата учат на
каталонски, а испанският е
третиран като чужд език в
родната провинция на
Хоан Миро, Салвадор
Дали и Антони Гауди. Ка-
талонците забраниха ко-
ридата с референдум през
2010 г., подчертавайки
разликата между тях и ос-
станалата част от Испания.

Подобни горди изра-
зи на местна идентичност
бяха потискани по време
на управлението на
Франко от 1939 до 1975
г. и регионите извоюваха
значителна автономия
едва с конституцията от
1978 г., която бележи
връщането на страната
към демокрацията.

Каталонският прези-
дент Артур Мас от кон-

сервативната партия Кон-
вергенция и съюз, който
до миналата седмица бе
застъпник на автономия,
но не и независимост,
влезе в крак с обществе-
ното настроение и заяви,
че ще работи за референ-
дум - като този, с който
Шотландия може да ор-
ганизира през 2014 г. за
разваляне на 305-годиш-
ния съюз с Англия.
“Вървяхме по един път 30
години и сега има промя-
на в посоката. Каталония
има нужда от държавни
инструменти”, обясни той
на форум на политичес-
кия и бизнес елит в Мад-
рид миналата седмица.

В Мадрид икономисти
се присмиват на каталон-
ския аргумент, че плащат
повече данъци, като
изтъкват, че всеки по-бо-
гат регион в коя да е стра-
на може да каже същото.
Икономисти в Каталония

възразяват, че ножицата
между парите, които те-
кат към Мадрид, и онези,
които текат в обратна
посока, е по-широко раз-
творена, отколкото в Шот-
ландия. Дори ако провин-
цията ще трябва да пла-
ща за собствения си ди-

полматически и военен
корпус, финансовата из-
года за Каталония може
да стигне до седем про-
цента от брутния й вътре-
шен продукт, заяви Ели-
сенда Палусие, декан на
факултета по икономика
и бизнес в Университета

на Барселона.
Отцепването би могло

да усложни отношенията
с Европа. Европейският
съюз казва, че ако неза-
висима Каталония се от-
дели, тя ще трябва да кан-
дидатства отново за
членство.

Юрий ГАВРИЛОВ така собствен четиристаен апартамент в
Твер - това жилище Переслегин полу-
чил от военното ведомство безплатно.
Вниманието на военните правоохрани-
тели било привлечено от още един лю-
бопитен факт - преди да пусне докумен-
тите си, генералът прехвърлил на дъще-
ря си дома си в Тверска област. Всички
тези обстоятелства стават повод за об-
разуване на дело за измама.

Когато следователите се задълбо-
чили, открили и други грехове на вое-
началника. Армейските правоохрани-
тели, например, разбрали, че от 2006
до 2008 г. при Переслегин е работил
войник-наемник, който първо му ремон-
тирал служебния апратамент в Моск-
ва, а след това се заел с вилата му в
Тверска област. За две години вой-
никът нито веднъж не се появил във
воинската си част, но пък редовно си
получавал заплатата. С помощта на
Переслегин той дори се изкачил в
служебната йерархия - от обикновен
войник станал сержант. Съдът, най-ве-
роятно, няма да се занимава с гене-
ралския “адютант”. Неговият покрови-
тел обаче ще трябва да отговаря за
злоупотреба със служебно положение.

Изглежда, че Переслегин поначало е
имал навика да използва служебното си
положение за лична изгода. Неотдавна
генералът уволнил от армията заместни-
ка си полковник Александър Веригин.
Переслегин решил да замени заслужи-
лия офицер-ветеран със свой човек. За
да направи това, началник щаба на ЮВО
преписал атестация на Веригин, като му
написал лоши характеристики.

Не генерал, а чорбаджияНе генерал, а чорбаджияНе генерал, а чорбаджияНе генерал, а чорбаджияНе генерал, а чорбаджия

В
Военните следователи нищят исто-

рията, която едва ли ще повиши автори-
тета на висшия команден състав на
Руската армия. В центъра на гръмкия
скандал се оказа първият заместник-
командващ - началникът на щаба на
Южния военен окръг генерал-лейтенант
Николай Переслегин.

Той е заподозрян за две тежки
престъпления - измама и злоупотреба
със служебно положение. Наказателни-
те дела, по 327 и 286 член на Наказа-
телния кодекс, срещу военачалника бяха
образувани миналата седмица - на прак-
тика едно след друго. Ако фактите за
престъпната дейност на генерала бъдат
доказани в съда, Переслегин ще загуби
званието си, високия пост и най-вероят-
но задълго ще отиде зад решетките.

Всичко започва с проверка на иму-
ществото на началник-щаба на ЮВО.
Миналата година той предава в отдела
за жилищно осигуряване на военното
министерство пакет с документи за по-
лучаване на апартамент в Москва.

Претендентите за столични апарта-
менти във военното ведомство са някол-
ко хиляди. Въпреки че генералите в този
списък стоят отделно, техните аргумен-
ти за искане на жилище също се прове-
ряват. Документите на Переслегин не
са били изключение. Тогава обаче се
разбира, че той е дал в отдела “фалши-
фикат”. По-конкретно, той скрил от чи-
новниците получените от Министерст-
вото на отбраната служебни апартамен-
ти в Москва и Ростов на Дон, а също
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Интервю

Интервю на
Красимир КРЪСТЬОВСКИ

Отец Веселин:

Работя църквата да стане
пак крепост на народа

Öúðêâàòà îòäàâíà èìà
íóæäà äà ñå âúðíå êúì
êîðåíèòå ñè - äà ïîìàãà‘
‘

Снимка АВТОРЪТ

М
анастирът Живото-
приемний източник
в с. Голямо Буко-
во е единствената
действаща света

обител в Странджа. От 20
години обаче името му вме-
сто като средище на хрис-
тиянството се спрягаше като
източник на безкрайни скан-
дали заради управлявалия
го нелегитимно отец Евти-
мий. Евтимий бе сред раз-
колниците, впоследствие
сектант и член на непризна-
то от православната църква
сдружение. То се прочу с
опитите си да брани църков-
ните имоти от представите-
лите на БПЦ с мутри, изпра-
тени да влезат в нейното
законно владение.

Само година по-късно за
Голямобуковския манастир
се говори като за светиня,
достойна да възроди ценно-
стите на християнството и
като за средище на религи-
озен и традиционен ту-
ризъм. Основната заслуга
за това е на неговия нов
игумен - ставрофорен ико-
ном отец Веселин Димитров.
На този пост той е назначен
с личното благоденствие на
Негово Високо Преосвещен-
ство сливенския митрополит
Йоаникий, който, загрижен
за целостта на епархията,
позволява като изключение
назначаването на този пост
на свещеник (според уста-
ва на БПЦ игумените се из-
бират от т.нар. черноризци,
т.е. ,  монашеството е
задължително).

Отец Веселин е известен
сред бургаския клир като
застъпник на социалното
дело. И до днес още дейст-
ва организираната от него
кухня за бедни, която въпре-
ки липсата на условия
продължава да  храни око-
ло 30-ина нуждаещи се от
помощ енориаши.

Само година след при-
емането на игуменския пост
отец Веселин създава в Го-
лямобуковския манастир
стопанство, което се разра-
ства непрекъснато. В мана-
стирските имоти кипят стро-
ителство и ремонти, отглеж-
дат се крави, овце, кози,
свине, пчели... Мечтите на
отец Веселин обаче са за
истинско социално дело, а
направеното приема само
като първата стъпка.

 Добър ден, отче!
Благодаря, че се съгла-
сихте да отделите мал-
ко време за нашите чи-
татели. Сам сте се
нагърбили с огромни про-
екти, не е ли непосилно?

- Най-малката беля е
да си сам. Ако имаш доб-
ра кауза пред себе си, и
Господ ще ти помогне. Аз
преди година започнах от
нулата. Предшественикът
ми Евтимий не остави
нищо. Изнесе дори хидро-
форната помпа, която ни
доставяше вода за кухня-
та и тоалетната, та месе-
ци наред манастирът и
вода нямаше.. .  Негово
Високо Преосвещенство
Йоаникий, въпреки всички
направени пакости, пред-
ложи на Евтимий да се по-
кае, но той отказа. Аз
също бях готов да му
предложа при това усло-
вие да остане и да служи.

За съжаление той напра-
ви друг избор. Това вече
е затворена страница, да
гледаме напред.

 Започнахте да реа-
лизирате нов мащабен
за църквата проект, по-
мага ли някой?

- Не всичко е ново като
идея. В миналото манас-
тирите са били не само
духовни, но и стопански,
че и търговски центрове
за християните. Издържа-
ли са се от имотите си и
от доброто им управление.
Вярно, тогава и отношени-
ето към християнството и
ценностите му е било дру-
го, но за това обикнове-
ните хора не носят вина.
Днес на църквата й е не-
обходима решителна и
активна социална полити-
ка, за да се приобщи от-
ново към народа си. Ние
тук първата стъпка я на-

правихме с организиране-
то на стопанство. Развива-
ме успешно животно-
въдство, за което има пре-
красни условия. Събрал
съм няколко човека - доб-
роволци, така да се каже.
Работят за едната храна
и подслон. На първо вре-
ме гледам да довършим
реставрацията на църков-
ната сграда, която е от
ХIХ век и ремонтираме
метоха, в който да посре-
щаме гости. По света е
същото, за да има религи-
озен туризъм, са нужни и
подходящите условия. Тук
природата е прекрасна,
но само с влизането в
църква и разходка до аяз-
мото няма да стане. Пред-
лагането на собствена
продукция - сирене, мля-

ко, кашкавал, месо, мед,
зеленчуци, е задължител-
на екстра, която вече
изпълняваме. Стопанство-
то обаче в желаните ма-
щаби без помощ няма да
се развие. В момента в
Странджа всичко пустее -
нека и държавата и общи-
ната разберат, че около
манастира този процес
може да спре. И не само
да се спре обезлюдяване-
то, ами чрез поминък и
човечност регионът да
живне. Досега всичко по-
стигнато е със собствени
средства. В бъдеще много
разчитам на помощта на
Общинския съвет в Сре-
дец, където съм подал
молба за преотстъпване
на гора от техния фонд за
стопанисване. Ще търсим
и вариант за евросубси-
дии.

 Да не би да има опа-

сения, че манастирът
ще се превърне във фир-
ма?

- Предвид това, което
се случи в страната през
последните години, хора-
та може и да имат съмне-
ния. Моят проект за бъде-
щето на манастира не е
за печалбарство, а за да-
ване на надежда и препи-
тание на хората в затруд-
нение, за връщането на
живота в целия регион.
Социалното дело е в ос-
новата на християнското
учение. Ето например, ако
общината ни предаде за
стопанисване исканите
гори, ние безплатно ще
снабдяваме с дърва за ог-
рев социалнослабите от
околните села. А с оста-
налите пари ще строим и

развиваме инфраструкту-
ра - гостилница, помеще-
ния за нощувки, кътове за
отдих, зоокът, населен с
обитателите на Странджа.
Мисля, че е възможно ос-
вен еко и туристическите
пътеки да отремонтираме
и околните пътища. Това
искам да направя и още
много. Продължавам да
поддържам и социалната
кухня, в един апартамент
в Бургас готвим, защото
нямаме помещение. Хра-
ната я раздаваме в гра-
динката зад храм “Св. Бо-
городица”.

 Докъде стига про-
ектът?

-  Искам да създам
център за обучение. Днес
има толкова много сира-
ци и млади хора без вся-
каква перспектива. На тях
искам да дадем възмож-
ност за нов живот. Но не

чрез готованковщина.
Виждате, проектите за со-
циализация на държавата
не дават ефект. Идеята е
да приемаме от средите
на младежите в безпо-
мощност и да се обучават
примерно 2 години на жи-
вотновъдство, земеделие,
работа с машини в гората,
преработване на продук-
ти. А след това манастирът
да ги подпомогне със за-
купуването на къща, жи-
вотни и инвентар, колкото
да се даде старт в само-
стоятелния живот. Бидей-
ки възпитани в манастир,
тези хора ще се връщат
тук със своите близки,
приятели, деца... И така
църквата ще е изпълнила
и духовната си мисия. От-
делно запустелите села

ще живнат. Знаете ли,
сега най-голямото село в
района е Голямо Буково,
а то е едва с 50-60 къщи.
Тук всичко пустее, земята
и плодовете - и стоят не-
обрани...

 Нещо като “„кому-
ната” на отец Иван от
Нови хан?

-  Да е жив и здрав
дядо Иван, но неговият
модел вече зацикли. Той
събра много хора като в
сиропиталище и сега не
може да покрива разходи-
те. Ако се продължава
така, ще се роди само
поредната порция консу-
матори. В моя проект тук
ще се направи само обу-
чението и ще се помогне
за старта в истинския жи-
вот на тези деца. За да
може те да се справят по-
сле сами, а не да останат
гвардия на отглеждане.
Това стига, предвид че
перспективите им до вче-
ра са били проституцията,
джебчийството и просия-
та. Възпитани в ценности-
те на християнството, те
ще бъдат и сред първите,
върнали си доверието към
храма като към собствен
дом.

 Не пробвахте ли
вече да поканите таки-
ва деца или младежи, за
да прецените перспек-
тивите на тази част от
проекта си?

-  Да. За съжаление
учителите не искат да се
ангажират. На бургаското
сиропиталище предложих
да пробват по 2 дни, тъй
като там са непълнолетни.
Децата ще влязат в кон-
такт с природата, ще из-
слушат лека беседа, ако
не друго, ще видят един
различен свят. Не би. Нор-
мативната уредба не поз-
волявала. Така е и с до-
мовете за временно на-
станяване. Затова сега
обмислям да кандидатст-
ваме по европейска про-
грама, за да може идеята
да се реализира и с по-
мощта на съответните ин-
ституции. Целият проект
ще струва някъде към 2-3
милиона лева.

 А какво е отноше-
нието към проекта ви от
самата църква?

- Църквата ни отдавна
има нужда от връщане
към корените си и това се
споделя и от Сливенския
митрополит Йоаникий.
Към смисъла на християн-
ството -  да помагаш.
Откъсната от хората и тех-
ните проблеми, тя ще за-
гине. В момента няма же-
лаещи да служат, в семи-
нарията от години има
недостиг на кадри. А с по-
добни проекти тя би се
възкресила, възпитавайки
по естествен път в любов
и към ближния, и към
Бога. Надявам се тези,
които минат през обуче-
нието в Голямобуковския
манастир, да бъдат сред
първите проповядващи, че
църквата може да носи
спасение. Нека научим де-
цата поне на “Отче наш” и
“Веруюто”, а после да си
поставяме по-високи цели
в духовен план. Н.В.Пр.
Йоаникий с назначението
ми за игумен вече подска-
за, че Българската право-
славна църква е готова да
приеме нови предизвика-
телства, иде ли въпрос за
доброто на хората.



www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

12 СРЯДА 26 СЕПТЕМВРИ 2012

Общество
26

Датата

ВЕЛИАНА
ХРИСТОВА

АЛЕКСАНДЪР
СИМОВ

Как се борим
с неграмотността

Политическата диета

ЕВРОПЕЙСКИ ДЕН НА ЕЗИЦИТЕ. Провъзгла-
сен е за такъв от Съвета на Европа
с подкрепата на ЕС на 6 декември
2001 г., която бе обявена за Евро-
пейска година на езиците. Целта
на празника е да окуражи изуча-
ването на чужди езици в Европа.

ПРАЗНИК НА ГРАД КАРНОБАТ. Отбе-
лязва се в деня на празника на храма
“Свети Йоан Богослов” с решение на Об-
щинския съвет от 30 юни 1999 г.

1879 - В ЕЛЕНА СЕ РАЖДА ПЕТКО ТОДО-
РОВ, ПИСАТЕЛ (УМИРА 1916 Г.). Ярка фигу-

ра в литературния ни живот в
началото на XX в. Известен най-
вече като автор на идилии и
драми. Един от основателите на
Радикалдемократическата
партия. Следва литература в
Берлин и Лайпциг, завършва
право в Берн, Швейцария.
Живее в близко духовно род-
ство с кръга “Мисъл”. Умира в
Швейцария, а пет години по-късно тленните му
останки са пренесени и погребани в София.

1886 - В ГАБРОВО СЕ РАЖДА РАН БОСИ-
ЛЕК, ПИСАТЕЛ (УМИРА 1958 Г.). Рожденото

му име е Генчо Стан-
чев Негенцов. Завър-
шва право с докторат
в Брюксел, известно
време е адвокат, но
интересите му към ли-
тературата го откъсват
от тази професия. Ре-
дактор е в сп. “Светул-
ка”, в. “Врабче” и сп. “Детска радост” - едно от
най-известните детски издания у нас. Сред най-
популярните му книги за деца са “Косе Босе”,
“Патиланци”, “Родна стряха” и др.

1983 - ПРЕДОТВРАТЕН Е ОПИТ ЗА СВЕТОВ-
НА ЯДРЕ-
НА ВОЙ-
НА. На та-

зи дата, в
пика на сту-
дената война,
подполков-
ник Стани-
слав Петров,
с ъ в е т с к и
офицер в ос-
тавка, при-
ема, че пре-
дупреждени-
ето за ракет-
но нападение от страна на САЩ е фалшиво и не
изпълнява предписанията за ответна реакция.
По-късно експертизите на спътниковата система
за ранно предупреждение разкриват, че тя е
била повредена. Действията на Петров стават
известни на широката общественост едва през
1998 г. На 19 януари 2006 г. в щаб-квартирата на
ООН в Ню Йорк на Станислав Петров е връчена
специална награда на международната общест-
вена организация “Асоциация на гражданите на
света” - кристална статуетка с надпис “На чове-
ка, който предотврати ядрената война”.

1990 - УМИРА АЛБЕРТО МОРАВИЯ, ИТАЛИ-
АНСКИ ПИСАТЕЛ (Р. 1907 Г.). Наричан “баща

на италианския неореа-
лизъм”. Издава първия си
роман “Безразличните” на
22 г. Официалната власт
начело с Мусолини забраня-
ва писанията му, дори тези
с псевдоним. След Втората
световна война издава ня-
колко романа, най-известни-
ят от които е “Римлянката”.
През 1952 г. творчеството
му отново е забранено, този
път от Ватикана. Пише няколко сценария, а по
романите му са заснети прочути филми като “Чо-
чарка”, “Конформистът”, “Римлянката”.

2010 - УМИРА ГЛОРИЯ СТЮАРТ, АМЕРИКАН-
СКА АКТРИСА (Р. 1910 Г.). Кариерата й

продължава почти
80 години. Една от
най-запомнящите
се роли, които е
изиграла, е на
100-годишната
Роуз във фил-
ма „Титаник” на
Джеймс Камерън.
По ирония на
съдбата Глория
умира на 100 го-
дини. За ролята си на Роуз е номинирана за
“Златен глобус” и за “Оскар” и засега остава
най-възрастната актриса, номинирана за приза
на Американската филмова академия.

Анатолий СТАНКУЛОВ

Няма напоследък об-
разователен форум, в кой-
то да не се повтаря като
рефрен нещо, което бе
новина преди две години
- когато излязоха резулта-
тите от международното
изследване PISA и се ока-
за, че 41% от българските
15-годишни ученици не
могат да осмислят проче-
тен тест, сиреч са функци-
онално неграмотни. Ето и
вчера организацията “За-
едно в час” го напомни. Не
че не трябва да го помним
като основа за всяка
предприемана мярка в
просветата, но е някак
малоумно медиите всеки
път - отново и отново, да

го вадят в заглавие като
суперновина на деня. Оче-
видно, болни от някакъв
злокачествен мазохизъм,
изпитваме наслаждение
да правим новини от ло-
шото и най-лошото.

В същото време основ-
ни проблеми на образо-
ванието всъщност не се
радват на особен медиен
интерес. Няма спор, че в
последните 20 години ка-
чеството на училищното
образование се срина в
сравнение с твърде доб-
рото му ниво преди “де-
мокрацията”. Само че от
прости констатации пол-
за - почти никаква.
Въпросът е какви са при-
чините и как могат да
бъдат преодолени. Като
започнем от това, че учи-
лището не е извън болно-
то ни общество и трябва
да мислим как с възпита-
нието, с обучението и

учебните програми мо-
жем да облекчим симпто-
мите на болестта. Трябва
да се сетим, че 20 години
демократи учат децата ни
и децата на децата ни, че
имат права, но не ги учат,
че имат задължения.
Трябва да мислим, че от
случайно попаднали в
просветата учители и от
педагози, минаващи ква-
лификация по два дни в
годината, не стават гуру-
та, които да увлекат уче-
ниците със знание. Тряб-
ва да мислим, че когато
Дянков намалява парите
за просвета до 3,2% от
БВП, няма как нашите
ученици да са на нивото
на онези, които харчат за
същото средно 5%. Тряб-
ва да мислим също, че
когато 20 години събаря-
ме и прекрояваме учи-
лищната мрежа, няма как
от нея да излизат Айн-

щайновци. Сега предстои
цели категории училища
или да изчезнат, или да
се обърнат с главата на-
долу, но в малко медии
заглавията са свързани с
тази “сензация”. Предстои
българчетата, вече разде-
лени на бедни и богати,
да бъдат разделени още
повече от самата държа-
ва - по имането на “пари”.
Но и тези теми не са “сен-
зация”, нали?

А когато сега ДПС пра-
ви политически изцепки
около майчиния език и се
опитва насила да накара
децата от цели райони да
учат турски, без те да ис-
кат това, някой сеща ли
се, че когато политиката
възседне училището по-
следиците винаги са пе-
чални? За грамотност ли
се мисли или за нещо
друго? Ако майчиният
език стане задължителен,

нали в замяна други пред-
мети ще се свалят от про-
грамата на училището? А
семействата в това време
искат друго - искат да изу-
чат децата си, за да си на-
мерят те работа в Бълга-
рия или в Европа и по-
нататък. Ако това беше
медийна и съответно -
обществена тема, ми-
нистър Сергей Игнатов
нямаше да бъде оставен
сам да се бори с новото
политическо покушение
над училището.

Ако продължаваме
така, ще дойдат резулта-
тите от следващото из-
следване на PISA и пак
мазохистично ще си на-
пудрим “атрактивните” за-
главия със сензационно-
то ниво на неграмотност-
та на българчетата. За-
щото ние не се борим с
неграмотността, ние я
одумваме.

„Смъкнете излишните
килограми! Отървете се
от мозъка!” Това призо-
ваваше в един легенда-
рен афоризъм сръбският
сатирик Нинус Несторо-
вич. Както всяка шега и
тази може да бъде раз-
четена като разтърсващо
философско откровение.
Защото в България вина-
ги има хора, които редов-
но ни предлагат тази
диета - да се лишим от
мозък, за да изглеждаме
безвъздушни, красиви,
нереални и тъпи.

В този стил на поли-
тическа стилистика дой-
де и предложението на
партията на Меглена Ку-
нева “България на граж-
даните” за намаляването
наполовина на партийни-

те субсидии в България.
Ако можехме да окачест-
вим това само като попу-
лизъм, вероятно нямаше
да е толкова дразнещо.
Това обаче е популизъм
на дребно и издава не
стратегическо, а обсебе-
но от моменталния пиар
мислене.

Нека да припомним
няколко фундаментални
неща. Идеята за субси-
дии на партиите не идва,
за да се ограбват данъ-
коплатците, а за да се
въведе ред във финанси-
рането на политическите
субекти. С години българ-
ското общество негодува-
ше, че партийните цент-
рали стават заложници
на неясни интереси и
тъмни схеми, за да си
осигурят пари, и субсиди-
ите дойдоха като реше-
ние именно на този про-
блем. Още нещо - субси-
дията осигурява финансо-
ва независимост на опо-
зиционните партии и така
не се дава възможност да
упрявляващите да затег-
нат икономическа прим-
ка около шията на свои-
те противници. Тоест па-

рите, които данъкоплат-
ците дават, не са хвърле-
ни на вятъра, това е ин-
вестиция в чиста среда, в
демокрация, инвестиция
в нормални отношения и
прозрачност на полити-
ческите субекти.

Ако субсидията на
партиите бъде отнета или
драстично намалена,
това веднага ще се отра-
зи на политическия жи-
вот. Той отново ще стане
тъмен и мътен като съзна-
нието на депутат от мно-
зинството, прекалил с
чашките на благотвори-
телен коктейл. Идеята за
намаляването на субси-
диите не е признак за ре-
шителност, а е начин да
се даде рамо на сегаш-
ното управление. То от-
сега се опитва да кон-
центрира огромни ресур-
си, за да си купи победа
на вота, а обезсилването
на опозицията ще му дой-
де като политически
джакпот.

Тази идея повдига до-
ста въпроси около опози-
ционния характер на
партията на Кунева и
около прокламираната

непорочност на нейните
членове. Това е партия с
умишлено предизвикана
амнезия, чиито действа-
щи лица си мислят, че
като се правят на различ-
ни, всички ще забравят
предишните им биогра-
фии. И ако смисълът на
тази непорочност е да се
дават идеи в услуга на
ГЕРБ, значи “БГ” наисти-
на се очертава като лю-
бимата партньорка на
Борисов за политически
танц. Трудно е да вярваш
на думи, когато идеите,
които предлагат, прили-
чат на черен виц. С таки-
ва идеи партията на Ку-
нева кара човек да си
спомни един друг афо-
ризъм на великия Несто-
рович: “Най-смелият опо-
зиционен лидер попита
главнокомандващия дали
може да отиде да пикае,
а когато той му каза, че
не може, защото му е
спешно необходим, вели-
кият опозиционер се на-
пика от щастие!”

Оглеждайте се внима-
телно наоколо и забеляз-
вайте кога и кого щасти-
ето наистина ще надвие.
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Лъжите
на Борисов и
компания нямат
край, реално от
догодина ще се
състезаваме с...
Африка

Боряна КОСТОВА

реди да дойде на власт, ГЕРБ даде
обещание за европейски доходи на
българите. Изпълни го само частично
- за хората от върховете на държавна-

ПРЕМИЕРЪТ -
ШАМПИОН
ПО ОБЕЩАНИЯ

П
та администрация, дето се нагушиха с
бонуси за милиони левове, за Цецо с шестте
апартамента, за процъфтяващия бизнес на
Фидосова, за ексдепутата от Монтана Ди-
митър Аврамов, случайно хванат с 50 бона
от рекет, за двете пиарки на министър
Найденов, прибрали добра сума от европей-
ските пари за смехотворна реклама във
фейсбук, както и за други подобни знайни и
незнайни видни Граждани за Европейско
Развитие на България.
В началото на мандата Бойко Борисов
обещаваше правителството му да постигне
90 до 100% усвояване на европейските
пари за България. Година и половина по-
късно той обяви, че се борят да стигнат
50% усвояемост. Сега, като наближават
нови избори, пак заговори за 80%. А
всъщност най-голямото им постижение по
някои програми е 25 на сто, а средно -
около 15 на сто.
Обещаваха още преборване с корупцията и
люта битка с престъпността. Резултатът:
бабите по селата спят с брадва под възглав-
ницата, а преди месеци атентатор взриви
бомба на летището в Сарафово и загинаха 7
души, но резултат от разследването досега
няма и май няма и да има. Пък страната ни
има още дълго да гледа Шенген през крив
макарон.
Обещаха подобряване на средата за бизнес,
привличане на чужди инвестиции. А прави-
телството още дължи огромни пари на
бизнеса и малки и средни предприятия
фалират всеки ден. Колкото до сериозните
инвестиции, те са на критичния минимум.
Досега Бойко Борисов е дал 228 обещания,
от които е изпълнил 27, твърди сайтът
Politikat.net, създаден по проект на “Граж-
данска инициатива за намаляване на полити-
ческото лицемерие”. По негова информация
ГЕРБ като цяло са дали 531 обещания по
около 350 теми, изпълнили са... 11% от тях.

ие няма да правим кам-
пания, тъй като всеки ден
показваме това, което
сме направили” - похва-
ли се в неделя Бойко

Н
Борисов в Бургас. И за пореден път
излъга. Лично той откри предизбор-
ната кампания на ГЕРБ на 6 септем-
ври в Пловдив, като пусна в публич-
ното пространство гигантския кьор-
фишек, че през 2013 г. България ня-
мало да бъде най-бедната страна в
Европа. Сиреч край на мъките, край
на страданията, оттук нататък ни
чака само път нагоре и благоденст-
вие (разбирай, при нов гербаджий-
ски мандат). Какво от туй, че в също-
то време британският “Икономист”
вещае за страната ни “трудни вре-
мена, трудни пари”. Кой ти чете “Ико-
номист”, кой му обръща внимание!
Простият народец слуша хипнотизи-
ран глупостите на Бащицата и го
гледа като заек боа. Вярно, смисле-
ни хора веднага коментираха в мре-
жата, че Бат’Бойко вероятно друго е
имал предвид - понеже от догодина
сме щели да се състезаваме по жиз-
нен стандарт вече с Африка, та зато-
ва нямало да сме на опашката. Май-
тапът си е майтап, обаче сигурно има

такива, които са повярвали на пре-
миерските небивалици. Че нали, за
да подготвят почвата за голямата Му
лъжа, цяло лято и министрите бук-
вално по списък

ни надуваха ушите
с гръмки обещания

част от които вече се сгромолясаха.
Пръв “на тепиха” се появи ми-

нистърът на икономиката Делян До-
брев. На 25 юли той се зарече гори-
вата скоро да поевтинеят. Даже точ-
но определи - дизелът със 7 стотин-
ки, а бензинът с 4. Чудо невиждано!
А само след месец - на 29 август,
министърчето запя друга песен:
“Виждаме, че цената на бензина
скочи неколкократно в последните
няколко месеца, но това няма да се
случи с цената на газа”. Тъй де, спе-
те спокойно, деца. После побърза да
уточни, че само благодарение на
големите усилия на кабинета русна-
ците са склонили да ни продават
газа с 11% по-евтино. Това за заслу-
гите на правителството е дърта лъжа,
но нейсе - няма да издребняваме.

Обаче има една важна подроб-
ност и тя е, че от 1 януари 2013 г.
България вече няма договор да по-
лучава газ и ще трябва да сключва
нов. В задачката се пита: ако Москва
реши да ни върне за ербаплъка на
Борисов към Путин с доста по-висо-
ки цени на газовите доставки, това
ще отговаря ли на Дянковите про-
гнози, че “пак ще пляскаме руснаци-
те” и най-вече как ще се впише в
перспективата за бъдното благоден-
ствие на народа? Сами преценете и
колко чинят обещанията на министъ-
ра на икономиката да не поскъпва
парното, след като повечето ни топ-
лофикации работят на газ? А изграж-
дането на прехвалените интерконек-
торни връзки с Румъния, Гърция и
Турция все още е доникъде и може
изобщо да не станат.

 Делян Добрев все пак успя да
измисли добрата новина. На 9 август
той “хвърли бомбата”, че ще има
данъчни преференции за собствени-
ците на електромобили. Нищо, че по
информация на президента на “Ав-
томотор корпорация” Кирил Сандов
у нас те са само 10. Понеже тия коли
струват майка си и баща си и има
вероятност да станат у нас масов
транспорт след 100-200 години.

Дни наред Симеон Дянков пра-
веше намеци, че икономическият
растеж вече бил добър и май позво-
лявал повишаване на пенсиите и
заплатите. На 31 юли вицепремиерът
най-сетне “изплю камъчето”.  И се

разбра, че не става
дума за някакъв ръст
на доходите, който
поне малко да ни до-
ближи до европейски-
те, а за

поредната гавра
с най-бедните

Вече е уточнено, че
минималната работна
заплата, която сега е
290, става 310 лв., т.е.
обещаното благоден-
ствие за най-нископла-
тените работещи (кои-
то хич не са малко) ще
е в размер на цели 20
лв. Което си е направо
разкош!

Пълна мъгла е оба-
че с колко ще се уве-
личат парите на една
от най-уязвимите соци-
ални групи - пенсионе-
рите. На 3 септември
социалният министър
Тотю Младенов обяви,
че повишението ще
бъде със 7,6 на сто, а
на 22 същия месец
каза, че то ще е с око-
ло 10 на сто. Обаче
всички знаем, че в ка-
бинета Тотю е бита
карта - и в пряк, и в
преносен смисъл. На
него честичко му се
карат и го дърпат за
ушите, понеже
избързва с положител-
ните новини, без да ги
съгласува и без преди
него да ги е съобщило
началството (Борисов
или Дянков). И думите
му обикновено са трай-
ни като сапунен мехур.
А инак човекът с всич-
ки сили се старае да е
в крак с гербаджийска-
та политика. Ето, мина-
лия петък в парламен-
та половин час се пъна да обяснява
на червените депутати Драгомир
Стойнев и Емилия Масларова как
това правителство дава на пенсио-
нерите толкова, колкото им е дала и
тройната коалиция, ама нещо не
можа да му излезе сметката. Щото,
меко казано, е смешно да твърдиш,
че инфлацията за последните 3 го-
дини е 7,3%, след като само от 1
юли досега за малката потребител-
ска кошница тя е 11,9 процента.
Левицата в парламента настоява
като малка компенсация за реално-
то сериозно поскъпване на живота

на пенсионерите да се дадат още
другия месец по 150 лв. еднократна
помощ. Но такова “разхищение” на
ресурси Дянков няма да позволи.

Междувременно финансовият ми-
нистър попари пенсионерските на-
дежди и рече, че увеличението за
тях няма да е с 10, а със 7,3 на сто
от 1 януари 2013 г. Но пък според
шефката на парламентарната коми-
сия по бюджет и финанси, наречена
с галеното име МенТа Стоянова,
това нямало как да стане по-рано
от 1 април. Иди разбери на кого да
вярваш!

Макар че, който и да излезе прав,
няма особено значение. Защото
обещаваните увеличения и на запла-
ти, и на пенсии предварително и
многократно вече са “изядени” само
от скока на тока и на горивата. Ос-
вен тях драстично поскъпнаха месо-
то, яйцата, олиото, плодовете, зелен-
чуците и другите основни храни.
Провал претърпя приумицата на зе-
меделския министър Мирослав Най-
денов част от големите търговски
вериги да задържат три месеца ста-
рите цени на няколко продукти. Това
не решава въпроса с оцеляването
на най-бедните, с него само още
повече лъсна лицемерната полити-
ка на правителството...

В ураджийската пропаганда
пътьом се включи и Сергей Игнатов.

С повече от
30 гроша „по принцип”

(пардон лева) над заплатата прила-
ска учителите просветният министър.
Ама колко точно, как и от кога - тай-
на. Която през следващата година
може такава и да си остане. Обаче,
пак по принцип, догодина щяло да
има и повече пари за стипендии на
студентите, че и още малко за наука.
Въпросът е: с така заявените коло-
сални бъдещи грижи от страна на
ГЕРБ при евентуално спечелен вто-
ри управленски мандат, дали у нас
ще има  учители, студенти и научни
работници, които да се възползват
от благините. Щото според едно ско-
рошно проучване над една трета от
българите са готови на мига да си
грабнат куфара и да напуснат стра-
ната, без да чакат да ги сполети
гербаджийската благодат.

В класацията на предизборните
министерски изцепки

Цецо обаче
обра всички точки

“С тази програма, която правим,
сигурен съм, че в България ще се
случат чудеса”, каза на 1 септември
в Смолян вътрешният министър. И за
да засили положителните нагласи у
местния партиен актив, посочи, че
през последните два месеца финан-
совото министерство било отчело
нарастване на потреблението. Бре,
каква опашата лъжа!

Обаче нашенският Худини явно
не е разбрал, че тук чудесата вече
се случват - в сравнение с миналата
година, когато ни е отпуснал само
20 млн. евро, сега Европейският съюз
ни е дал двойно по-голяма сума (40
млн. евро) за... закупуване на храни
за най-бедните. И благодарение на
това в цяла България са разкрити
множество пунктове, където срещу
лична карта и удостоверение от со-
циалните на част от населението се
раздават пакети с боб, брашно,
леща, бутилки с олио и други
насъщни храни, за да не умре от
глад.

Те такива чудеса, Цецо, има само
в държавите от третия свят!

Преди две-три години на една
международна конференция по си-
гурността тоя колос на мисълта ви-
сокопарно обяви, че “в България
вече е дошло време да завъртим
рубикона на борбата с престъпност-
та”. Тогава написах в коментар, че
за сведение на министъра историче-
ската река Рубикон няма нищо общо
с кубчето на Рубик. Днес Бойко Бо-
рисов в компанията на същия този
човек и на още подобни нему се
опитва с евтини номера и лъжи да
задуши сетивата на българските из-
биратели за истината, гаврейки се
всячески с надеждите им за по-
добър живот. Пък уж нямало да пра-
вят кампания, а!
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На фокус

И
И като така - от институти

не се нуждае, нали? Нали па-
зарът се състои само от цена,
търсене и потребление - що
тогава му е ИПИ? Нали цени-
те се диктуваха само и един-
ствено от потреблението?
Вдигнеш високо цените - ни-
кой не купува. Смъкнеш це-
ните - калабалък потребител
се изсипва на сергията. Нали
това беше философията на
пазара? Простотийка, дето
не се нуждае от институти!
Кой и защо плаща тогава на
разни “учени” да разработват
тая простотийка?

Да, ама плаща.

Някой плаща и
сигурно добре

И сигурно има защо, иде-
ологически погледнато... И
тъй като не мога да я про-
умея тази философия, да се
върнем в началото, в ежедне-
вието на редовия потребител
при така старателно изслед-
ваната и тълкувана пазарна
икономика. Какво става?

1. Ежедневно ти вдигат це-
ната на горивата, да речем.
Потреблението се свива, ама
цената не падааа! Що така
бе, ИПИ? Знам! Щото между-
народният империализъм...
пардон, изпуснах се, пазар
исках да кажа... вдигнал це-
ната и вътрешният няма как
да я смъкнеее. Значи, който
има пари в портфейла си, ще
си кара колата, а който няма
- ще си я вдига на трупчета.
Толкоз! Така е в пазарното
стопанство. И да знаете - тука
няма никакви социални сан-
тименти, класови различия и

Авторът е организационен
секретар на партия

“Българската левица”

Проф. Чавдар КРЪСТЕВ*
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Или как маса платени институти
пропагандират новите догми
на пазарната идеология

Много институт се навъди напоследък: то не
беше Център за либерални стратегии (ЦЛС) на
Иван Кръстев и май барабар с онова соцчедо
Евгений Дайнов; не беше “Отворено общест-
во”; не беше Център за изследване на демо-
крацията (ЦИД), известен още като “Центъра
на Огнян Шентов”; не беше Център за иконо-
мическо развитие (ЦИР), основан от Алек-
сандър Божков и ръководен от Георги Прохас-
ки; не бяха и някои по-малки организацийки
като Институт за регионални и международни
отношения (ИРМИ) на друго соцчедо - Огнян
Минчев, и т.н., та дори Институт за защита на
капитализма! И, разбира се, Институт за пазар-
на икономика (ИПИ) на Красен Станчев.
Да му се чудиш на тоя институт каква работа
върши! Щото, нали без работа, без производст-
во, какво ще изкараш на пазара? Каква стока
произвежда ИПИ? И кому е нужна тя? Пък
пазарът нали беше саморегулиращо се нещо?

разни други сълзи и сополи
за социално неравенство и
други дивотии. Отнюд! Пазар-
на икономика ли сме или соц
някакъв?

2. Да, ама горивата са не-
обходими и за производстото
на разни стоки от първа, вто-
ра и всякаква друга необхо-
димост. И току-виж и те си
вдигнали цените. Ей го на -
комбайнче някакво жъне, ама
и то гориво гълта. И хоп -
хлябът поскъпнааал! Що
така? Ами щото производите-
лят на зърно не може да го
продава под себестойността
- нали ще фалира. А хлябът...
който има да плаща, ще си
яде хляб. То си е така с всич-
ки стоки от първа, втора и
всякаква друга необходимост.
И сиренето, макар от палма,
и лучеца, макар от Китай...
Няма безплатен обяд. Нали
така, ИПИ?

3. И понеже от глад се
умира - току-виж, че някои ек-
земпляри от “некачествения
материал” (Бойко Борисов,
Ню Йорк, 2009 г.) - пенсионе-
ри разни, 15% безработни,
социалнослаби от всякакъв
етнос и прочие - взели та се
гътнали. Тогава? Дянков (и
Борисов, естествено) печели-
ии! 20 социалнослаби ритна-
ли камбаната - те ти 8000
лева месечно печалба. Го-
дишно - 96 000 лева спесте-
ни. Петдесетина души безра-
ботни хвърлили топа - 15 000
за месец, 180 000 за година
сме на кяр от неплатени по-
мощи за безработни. Стотина
пенсионери без време “гуш-
нали букетите” - 30 000 лева
за месец, 360 000 за година
останали в бюджета. Сумите
са осреднени, предупрежда-
вам. Като прибавим и болни-
те без поликлиники и линей-
ки, без болници и лекарства,
дето ще опънат крайници, и
самоубийците нещастни де-

пресирани - стават милион.
Ами ония без осигуровките?
Милиони! И хазната се пълни,
и нови работни места на гро-
бищата ще има, и нацията се
чисти. Това е то пазарна ико-
номика пар екселанс. И
държавна пазарна политика.

Та такава е “картинката”
според Дянков, госпожи и
господа, другарки и другари!
И понеже

това си е държавен
геноцид

върху собствения ти народ,
както и да го гледаш, едно
намерено някъде министърче
реши да тръгне против зако-
ните на пазара. И виж му акъ-
ла - забрани на веригите ма-
газини 3 месеца да вдигат
цените. А бе, Найденов, къде
се намираш? Това да не ти е
социализма? Щото всяка
цена си има и социален ефект
и в края на краищата се
превръща в социална поли-
тика, колкото да не му се ще
на ИПИ. Правиш ли му смет-
ката за последиците?

Ами нали печалбите на
соствениците ще паднат.
Ужас! Пазарната философия
ще се дискредитира. Къде
отиваме тогава и какво ста-
ва с ИПИ и подобните ин-
ститути?

А народът сваля колите от
трупчетата - презрял скъпо-
тията на горивата - и хуква по
“Метро”, “Кауфланд” и
“Лидъл”, “Пикадили” и без-
брой други чужди вериги да
купува, ама мнооого да купу-
ва и да се презапасява дори.
В съответствие с търсенето...
Ама не, цените не се вдигат,
щото Найденов най-социали-
стически се е договорил, нали
така? И става какво? Бой ста-
ва - народът се изпотрепва
да купува.

Да, ама собствениците на
веригите магазини и те деца
хранят. И след трите месеца
въздържание вдигат цените
шоково, та да си върнат и за
трите месеца, и за шестте, пък
и за година. То нали ден го-

дина храни. И после? Пак
същото. В края на относител-
но евтините летни месеци и в
началото на обективно скъпи-
те зимни идва и отоплението,
което също се плаща...

И ей тука се появява ИПИ
- Институтът за пазарна ико-
номомика с цялата си пре-
лест...  Николай Вълканов,
“Митът за евтинията от “онова
време”, в. 24 часа, 10 юли
2012 г. Та те ни заявяват бук-
вално, че: “Сега покупателна-
та способност е с поне 20%
по-висока, отколкото във
възхода на социализма”.

А стига, бе! Недей така,
стряскащо е! Щото твоята
лична покупателна способ-
ност може и с 45%, пък и с
повече да е по-висока, но
моята съвсем не е. И на ком-
шиите ми също не е. И на при-
ятелите ми. И на колегите ми.
И на 3/4 от българите не е!
Откъде го знам ли? Емпири-
ка, драги ми научнен работ-
нико! Като си бръкна в джо-
ба, и знам каква ми е покупа-
телната способност. Убеден
съм дори, че е най-постна
пица (по Дянков) и твоите
графики не могат да ме изма-
мят, ама хич.

Не те знам с каква мето-
дология си постигнал тая про-
пагадна стъкмистика. Може,
например, да не си турил в
извадката си покупателната
способност на безработните.
Или пък да си изключил ония
хора от ОЦК-Кърджали, дето
хем са работили, хем пари не
са вземали - най-пазарно при
това. Или си пренебрегнал
ония селяни, дето все висят с
вересии по повече от една
пенсия или заплата в тефте-
рите на бакалина. Или... Ти си
знаеш - но без методика,
нали, не е минало. Ама как-
ва? Там е въпросът. Щото с
една методика, обективна да
я наречем, може да се постиг-
нат относително истински ре-
зултати. А с друга - пропа-
гандна, да я наречем, могат
най-точно да се постигнат...
твоите резултати. Вземаш,
например, таргет групата на
бюджетно осигурените и хоп!
Задачката изпълнена, отго-
ворът е какъвто са ти го поръ-
чали. И поръчителите довол-
ни, и ти. Нали? А какво става
с ония, дето са на волята на
частника да им плати или не?
На волята на ония, дето ни-
кой не може да им каже кол-
ко дълбоко да се бръкнат. А?
Схващаш ли я, методиката?

И тук имам нещо да те по-
хваля. Какво да правиш - пе-
дагогика. Първо дърпаш уши,

после гладиш по главичката,
а да не говорим за края. Та:
“Социализмът успява да оси-
гури доста по-добър стандарт
на живот спрямо този в Цар-
ство България” - курсивът е
мой, но пишеш ти. На база на
изследване на ИПИ!

Благодаря, Николайчо
Вълканов! Благодаря, ИПИ,
за това, че извадихте наяве
тази 23 години старателно
крита истина. То хората си го
знаеха и без вашата продук-
ция, ама все пак. Нищо, че от-
критието ти спори доста яко
със заглавието ти, опровер-
гава го дори. Ама, случват
се такива работи, когато
човек е толкова ангажи-
ран да защитава изсму-
кани от пръстите тези.

А знаеш ли защо
беше така?

Ха да не гово-
рим за някои дру-
ги неща, както ис-
каш и ти, те не
са предмет на
н а с т о я щ а т а
статия. Дай да
си говорим за

и к о н о м и к и т е .
При царя какво

беше? Пазарно
стопанство, нали?

Точно такова, каквото
вие го изследвате и защи-

тавате, само дето сега е мал-
ко по-лъскавко откъм опаков-
ката. После дойде плановото
стопанство, което създаде 4
нови Българии.

Защото бе социализъм,
барабар с всичките му кусу-
ри, а не пазарна икономика,
барабар с всичкте й институ-
ти. Затова успя да изгради
всичко, което някои почти
успяха да разграбят. 23 годи-
ни се опитват окончателно да
приватизират народната соб-
ственост и още има неприва-
тизирана - БДЖ, например.
Защото “онова” беше плано-
ва икономика, а не хаос на
пазарното ценообразуване и
стопанско безхаберие. Защо-
то в НРБългария неграмотни
нямаше - за разлика от Цар-
ство България и Република
България. Защото в Народна
Република България държав-
ната политика, държавната
икономика, държавното уст-
ройство, ако щеш, бяха анга-
жирани да създават този ико-
номически стандарт на живот
за социума, а не само за гро-
барите. Защото всичко това
ни качи на 26-о място в света
по качество на живота. А
днес, живеейки в пазарната
ти икономика, може да сме
на същото място по прежде-
временна смъртност, но по
качество на живота сме на
78-о място в света. И то, ако
информацията ми е актуал-
на...

Знаеш ли как се нарича
това? Регрес се нарича. Точ-
но обратното на прогреса,
реализиран по времето на
НРБ. Та “регрес” трябва да се
разбира като трайно завръ-
щане в по-лошото. Преходът
от социализма, колкото и по-
вреден да беше, към капита-
лизма, който бере душа, как-
то се разбра напоследък, е
точно завръщане към по-ло-
шото. Регрес, пълен и отчай-
ващ за хората регрес.

Не отричам, че пазарът е
съществена част от всяка ико-
номика. Но когато пазарът се
абсолютизира, когато е нере-
гулируем и неконтролируем,
икономиката става бездухов-
на, неморална, антисоциална,
антихуманна, гробарска.

Но той, капитализмът, явно
усеща слабостите си, та за
това са му така необходими
подобни институти, затова
плаща на митотворците като
тебе и ИПИ - за новите догми
на пазарната идеология. За-
щото тези институти не са
икономически, политически,
исторически или каквито там
и да се наричат - те са чиста
проба идеологически.



www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

15 СРЯДА 26 СЕПТЕМВРИ 2012

Позиция Животописи

Тодор КОРУЕВ

алко в повече ми
дойдоха криволиците
в поведението на
ДПС тая година. За-

висят от “обръчите”! През
януари Иван Костов уйдиса
на акъла на ДПС и го вкара
в едно русло с ГЕРБ. Заед-
но гласуваха позорен ан-
тибългарски документ - дек-
ларация, осъждаща опита
за насилствена  асимилация
на българските мюсюлмани,
в която т.нар. възродителен
процес се обявяваше за “форма на етническо
прочистване”. Сините и ГЕРБ подкрепиха недал-
новидното решение, те страдат от хроничен ре-
ваншизъм, заслепени са от антикомунизъм, с
който прикриват комунистическото си минало.
Пък и никога не са носили знамето на национал-
ната идея.

За дружината на Доган тази декларация дой-
де дюшеш. Върнаха си поразклатеното доверие
в изселническите организации, които веднага се
хванаха за “признанията на българския парла-
мент за асимилация и етническо прочистване” и
поискаха обезщетения. И то финансови, не щат
морални. Но по този начин и ГЕРБ подаде ръка
на изселниците и ето вече Цветан Цветанов се
гласи да открива офис на партията в Турция. Не
знам с какво ги е впечатлил Цвъ Цвъ - с физкул-
турната си стойка или с българския си ген - “като
се подстриже, прилича на борец”, каквито ги
плещи премиерът народопсихолог.

ДПС ни приспива с някаква идеология - сме-
сица на либерализъм и социалност, ала нейна-
та идейна канава е принципът “интересът клати
феса”. Движението държи електората си със
страх: “Готвят нов възродителен процес!”, даже
и по-далече стигат в сплашването: “Циганите -
на сапун, турците - под ножа”. Уплашеният лес-
но се манипулира. Мой съученик от Момчил-
град, турчин, ми рече: “Вие може да си избирате
един или друг, ние сме в еднопартиен режим,
както при Тодор Живков - нямаме избор. ДПС
държи и ножа, и хляба.” За пред света Доган
има друга формула: “ДПС е бацилът, който се
противопоставя на тенденцията на постоянното
прекрояване на балканските граници.” Същият
този уж спасителен бацил капсулира и изолира
турците и част от българите мохамедани. И
обезсмисля магическата дума на Лютви Местан
“заедност”. Тъкмо той предложи (кой друг, До-
ган не е научен да ходи на работа, по обясне-
нията на Б.Б. миришел на джибри) предизбор-
ната агитация да се води и на “майчиния език”.
Сякаш досега на митингите са си приказвали
само на български. Е, ДПС гласува против АЕЦ
“Белене”, но в замяна си напазарува престижни
места в Сдружението на общините, в ЦИК, в
Комисията по досиетата. Ще размирише, ако
само с пръст дори бръкна в оная история с
предложените чистки на текстове от Ботев и
Вазов в учебниците в изследването на КЗД (ес-
тествено с външно финансиране!), в което глав-
ни герои са дейци на ДПС, превъплътили се в
диверсанти срещу националната идентичност.

Учени от Нов български университет, захра-
нени от фондация “Фридрих Науман”, се затво-
риха заговорнически в хотел “Кипарис” в Смолян
и “населиха Родопа с нова нация” - помашка.
Доведоха и професор от Одрин, който обяви
българите мохамедани за “българогласни тур-
ци”. Той стигна далече - нарече Дунавска Бълга-
рия една от многото турски държави. Естествено
там бяха и депутати от ДПС, платената “наука”
работи за тях, движението от години има моно-
пол над българите мохамедани и се опитва да ги
турцизира. Нещастие е за българските мюсюл-
мани, че са монополизирани от една партия, и то
авторитарна. Прав е отец Боян Саръев: “Разпъ-
ват Родопите на кръст и непрекъснато се поста-
вят в услуга на чуждите интереси срещу жълти
стотинки, а помощ отникъде не идва.”

А Турция не жали парите да възкресява не-
оосманския си проект Pax Ottoman на българска
земя. Нямам предвид само сериала “Великолеп-
ният век”, в който зад драматичната любов меж-
ду султан Сюлейман I и украинката Хюрем кога
с по-тънък, кога с по-едър брус ни внушават
“османското величие”, “османската справедли-
вост” и “османската толерантност”. Турция да има
как ще наводни територията на България с
джамии, текета и медресета. Анкара дава 12
милиона за нова джамия в Кърджали. С даре-
ние от турска фирма ще се възстановява ха-
мамът на Сюлейман Великолепни в Аква Кали-
де край Бургас. Спомнете си, че г-н Ердоган
обяви Босна и Херцеговина за 81-ва турска
провинция. А в Pax Ottoman освен за Босна има
запазени места за Албания, Косово, Македония
и България. У нас се пръкнаха религиозните
фанатици с бради на аятоласи (с външно финан-
сиране!). Израснал съм сред турци и знам друго
- кротки, работливи хора, които или изповядват
битов ислям, или са атеисти.

 Елитът на ДПС е на ясла към “обръча от
фирми”, има си и “външно финансиране”, знайно
е откъде, и става все по-дебелокож и по-безчув-
ствен към тежненията на избирателите си. И сега
май много не се е трогнал, че в Брюксел се канят
да забранят ориенталските тютюни и да отнемат
и последния хлебец на 200 хиляди нашенци.

М
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Константин
ИВАНОВ

Колумбовци у нас
наспорил Господ
Депутати, премиери, пишман магистри и преподаватели
блестят с невежество в географските пространства

К
ой не се надсмя на Черна-
та Златка, кой не се изгар-
гари с нея. Съквартирант-
ки ли в къщата на ВИП
брадъра, интернет форум-

лед като прочетох
как нашите минист-
ри  гледат кучетата
си, помислих, че мно-

Черната Златка

ци ли, или дежурни оплаквачи на
издъненото ни образование! Вярно,
конфузно е лице, притежаващо дип-
лома за магистър по икономика, из-
дадена от Бургаския свободен уни-
верситет, да обявява Англия за сто-
лица на Великобритания, Белгия за
главен град на Босна, а пък Босна -
за столица на Румъния. Но само Злат-
ка да беше такава невежа, със злато
да я засипеш, или както поетът е
написал тия дни в посветена ней
поема “Силикони, джуки, хелурони,
всичко е добро щом има кой кинти
да й рони”. А Златка с магистратура-
та си е просто невзрачен редник в
кохортата от бележити географи, ко-
ито блеснаха в най-новата история
на България.

Да припомним.
Д-р Васко Михайлов, който на

журналистическо запитване компе-
тентно отговори, че с идването на
демокрацията са се открили светли
перспективи пред българо-нубийски-
те отношения. Държавата Нубия така
и не бе открита и на най-подробните
географски карти. А Румито Желева,
дето Бойко я прати да става евроко-

мисар по бедствията в Брюксел! Тя
също сащиса евродепутатите, като
сподели, че има опит в тази област,
защото е посещавала бедстващите
държави Грузия и Египет, разполо-
жени в Близкия изток. И Бойко по
едно време направи някакви изне-
надващи географски открития около
бреговете на Сомалия, но на него
няма да му придиряме: той кръжи в
интелектуалната орбита на Черната
Златка, а както е видно от написано-
то дотук, ние се отнасяме към Злат-
ките с разбиране и нескрита симпа-
тия.

Но да преминем от спомени за
Васковци и Румита към днешни све-
жи попълнения на фалангата извест-
ни географски откриватели. “Бях в
Истанбул на 9 и 10 септември и мно-

гото си свободно време прекарах на
площад Таксим и на други ключови
места в турската столица”. Или аз
непростимо съм пропуснал указ на

турския президент за преместване на
столицата на Турция от Анкара в
Истанбул, или имаме поредният си-
лен кандидат за званието “заслужил
географ”. Той не е като Златка,
пръкнала се като магистър незнайно
как от Бургаския свободен универси-
тет, а: “доктор по политология, препо-
давател в СУ “Климент Охридски” и
по същата материя във Варненския
свободен университет, докторант в
Руския университет за дружба между
народите “Патрис Лумумба, експерт
в Аналитичния отдел на Военното
министерство, автор на книги”... Това
е само кратка извадка от 45-те реда
CV, с които е представен в сайта на
“News.bg” Георги Коларов, премес-
тил само преди дни - на 20 септем-
ври, столицата на Турция от Анкара в

Истанбул.
Та да оставим на

мира Златките. Те
без да подозират
сами гледат на себе
си като на “femme
objet”, дето викат
французите - “жена-
та предмет”, чиято
основна амбиция е
да набара някой
Чичко-Паричко (виж
поемата по-горе), а
не географската ос-
ведоменост. Но кога-
то депутати, премие-
ри, кандидат-евроко-
мисари и титуловани
университетски пре-
подаватели се пре-
връщат в магеланов-

ци и колумбовци, това вече е явле-
ние, с което България с основание
може да кандидатства за Гинес в об-
ластта на географията.

Искам да съм куче...
Петра ТАШЕВА

С
го от  сънародниците ни,
които живеят тук, в Бълга-
рия, са замечтали да са на
мястото на домашните лю-
бимци на властимащите.
Така обичани, обгрижвани,
така обгръщани с внима-
ние, така задоволени!

Боже, какво време дой-
де! Да си мечтаеш за ку-
чешки живот! Е, не за жи-
вота на уличното куче, а за
този на управленския пи-
томец! Но то, както е
тръгнало в София, май и за
уличните кучета повече се
мисли, отколкото за хора-
та! Ето, ще им строят при-
юти за милиони! Улични
кучета винаги ще има, ще
се роят, ще се множат, за-

щото има кой да ги приби-
ра в луксозни кучешки жи-
лища и да се грижи за тях.
Окуражени, собствениците
на кучета ще продължават
да оставят на улицата “ча-
дата” на домашните си
любимци. И ще стане като
в старата приказка: “Един
поп имал си куче и много
го любил. Веднаж то стори-
ло пакост и попът го убил.
И гроб му изкопал, и над-
пис му турнал, че... един
поп имал си куче” и т.н. Без-
крайна върволица, без-
крайна неволя! Защото
няма кой да каже: “Стоп!
Кучетата или хората!”

При тази криза, при
тези главоломно растящи
цени на храни, на услуги,
на всичко у нас, при тази
ежегодно намаляваща
раждаемост, при това из-
тичане на “жива кръв” - на
български мозъци, на

български ръце в чужди
държави, у нас се мисли и
се полагат много повече
грижи за КУЧЕТАТА!

 Добре, някои хора не
могат без кучета, някому те
са нужни - на ловци, на
слепци, на самотници, на
хора, които са в планини-
те, в горите. Нужни са като
пазачи, водачи, като спа-
сители! Нужни са на грани-
чари, на митничари, на
полицаи. Такива кучета “са
на служба” - важна, отго-
ворна! Такива кучета са
безценни! Хвала на тези
кучета, хвала на хората,
които ги отглеждат, обуча-
ват, възпитават! Или ги спа-
сяват от улицата, за да са
им другарче вкъщи.

Истината обаче е, че
управниците се кипрят с ку-
четата си от снобизъм. А за
уличните псета нехаят, така
и не са взети сериозни мер-

ки. Нямат край споровете за
тяхното съществуване, за
грижите на кметството и на
разни организации. А без-
домните песове продължа-
ват да ни тормозят, да ни
плашат, да замърсяват, да
разнасят паразити и болес-
ти, да ни хапят. Е, докога
ще е тази “война” между
хората и уличните кучета?
Като се снимат с любимци-
те си с медали на шиите, с
палтенца и прически, не е
ли редно управленците да
помислят поне малко за
мерките срещу онези куче-
та, които тормозят хората?
И за живота на самите хора.
А не само да си прехвърлят
топката, без никакво реал-
но действие.

Видях например, че по
улиците на Бургас има спе-
циални кошчета, пликчета
и салфетки за това, което
трябва да се прибере от
домашните кучета. Видях
как собствениците на куче-
та в Пловдив носят доку-
ментите на любимците в
чантите си, как всеки от тях
се е “оборудвал” с мокри
кърпички, пластмасови
пликчета и почиства и ку-
чето си, и боклука му. Това
е най-често срещаното яв-
ление сутрин по тепетата
на града, където си правят
разходките гражданите,
собственици на домашни
животни. Дано и столицата
да последва поне примера
на тези градове! И дано и
за българския народ власт-
та прояви малко от грижи-
те, които полага за своите
кучета. Та хората да спрат
да си казват: искам да съм
куче на управник!

Кучешки
живот, ама

друг път!
Английски пъб
вече предлага

кучешко
бирено меню.
Заведението

привлича
четириногите
със специално

създадена
бира за
кучета.

Опаковка от
шест

бутилки
кучешка бира

се предлага
на цена от

20 долара
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Общество

апоследък се заго-
вори за нов управ-
ленски модел на Ев-
ропейския съюз. Но
в повечето случаи,
съзнателно или не,

ЕС все още не е определил своята
автентична цивилизационна идентичност

Проф. Орлин ЗАГОРОВ принципите на социалната
справедливост, благоразумие-
то и съзидателната стратегия.
И днес съществуват цивилиза-
ционно родствени култури, ос-
новани на общи, доказали
своята непреходност, ценнос-
ти, които трябва да се обеди-
нят и да ускорят замяната на
съвременния, вече непродук-
тивен и застрашаващ прогре-
са модел на развитие с хума-
нистична алтернатива. Убеди-
телен пример за това пред-
ставлява моделът на развитие
в северноевропейските стра-
ни. Съвсем очевидно е, че
всеки опит да се изгражда
някаква нова надстройка
върху ирационална социално-
икономическа и политическа
реалност е обречен на про-
вал.

Човечеството преживява
революционна треска. Огне-
ният обръч на бедните и
“възмутените”, “негодуващите,
“недоволните” от капиталисти-
ческия начин на живот и на-
стояващи за замяната му с об-

ществен модел, основан на
социалната справедливост,
обхваща постепенно цялото
земно кълбо. Той ще бъде
истинският “Армагедон”, след
който светът ще бъде много
по-различен. Всеки е длъжен
да се подготви за това глобал-
но “преобръщане” и за нача-
лото на истинската история на
човечеството. Времето, което
изтече, бе подготвителен етап
на движението към всеобщо
благоденствие, справедли-
вост, мир и братство между хо-
рата. Това може да се постиг-
не, ако тези, които ръководят
нашата съдба, проявяват бла-
горазумие.

Завършва една историчес-
ка епоха и започва нова,
изпълнена с

нови
предизвикателства

към политическата и
интелектуална

съвест

на човечеството като цяло.
Всичко това налага необходи-
мостта от постоянно задълбо-
чаване, разширяване и уско-
ряване на революцията на
духа в съответствие с духа на
революцията, като двигател
на историята. Практическото
решение на тази глобална
задача е възможно само чрез
обединяване на усилията,
енергията и волята на всички,
които са жертва на съвремен-
ната ирационална цивилиза-
ция, за да възтържествуват
благоразумието, справедли-

востта, ми-
лосърдие-
то, любо-
вта, толе-
рантността
и свобода-
та, цивили-
зацията на
устойчиво-
то разви-
тие.

Ако Ев-
ропа не
иска да
п р о п у с н е
историчес-
кия шанс
да даде на
ч о в е ч е с т -
вото нов

Ренесанс и Просвещение,
трябва в обозримо бъдеще да
очертае контурите на новата
цивилизационна алтернатива.

В сегашния си вид ЕС все
още функционира под силния
протекторат на САЩ и НАТО.
Това не може да бъде автен-
тична Европа. Автентична
може да бъде само Европа,
обединяваща всички нации,
населяващи Стария конти-
нент, функционираща под еги-
дата на ООН, издигайки ней-
ната мисия до степен на все-
общ разум с универсални
принципи, ценности и закони.
Европейската мечта днес
предлага рядката възможност
най-после да бъдат преодоле-
ни разните стратегии за све-
товно господство.

Само автентична Европа
като доброволно сдружение
на свободни, цивилизовани,
просветени и омъдрели от ис-
торическите превратности в
своята обща съдба нации, все
още живее чрез европейска-
та мечта и славянската духов-
ност.

Цивилизационната
парадигма

очертава една относително
устойчива картина на начин
на живот. Тя помага за раз-
граничаване на отделните ти-
пове и видове цивилизации.
Фернан Бродел изразява си-
лата и значението на цивили-
зационната парадигма в усло-
вията на съвременния свят по
един забележителен начин.
“За всички, интересуващи се

от съвременния свят, да не
говорим за тези, които искат
да бъдат действащи лица в
него, е важно да знаят как да
разпознават върху картата на
света съществуващите днес
цивилизации, да могат да оп-
ределят техните граници, тех-
ните територии и въздуха,
който дишат там, наличните
или свързани с тях общи и
специфични форми. Какви ка-
тастрофални измествания на
перспективите биха могли да
се допуснат, ако това не бъде
направено”.

Ето едно положение с фун-
даментално значение, което
забравят онези политици, ко-
ито напоследък обичат да го-
ворят за “цивилизационна кри-
за” и “нов цивилизационен
избор”. Най-общо този нов “из-
бор” се дефинира като прена-
сочване на народите към за-
падната цивилизация, без да
се има предвид различните и
в много случаи противополож-
ни дефиниции на това сло-
восъчетание. Други дори
свеждат този изключително
сложен и мъчителен процес
до включването във военните
структури на американската
глобална стратегия. Това е
парадокс, който само
потвърждава историческата
истина, че не може да се го-
вори за покриване на “циви-
лизационнния избор” на бед-
ните и богатите. Когато днеш-
ните политици говорят за “ци-
вилизационен избор”,
всъщност имат предвид собст-
вения си интерес и произти-
чащите от него привилегии и
облаги за тях и техните близ-
ки. Това е система, която по-
стоянно възпроизвежда в чу-
довищни форми порочната
цивилизация с нейните гене-
тично присъщи ценности и
принципи, като: егоизъм, алч-
ност, меркантилност, примити-
вен утилитаризъм, узаконен
грабеж, всепозволеност по
пътя към печалбата. Народите
на Централна и Източна Ев-
ропа и тези от бившия Съвет-
ски съюз бяха върнати към от-
речения от историята  циви-
лизационен модел и днес
живеят в условия, при които
грабежът се цени по-високо от
съзиданието и законът се
трансформира в беззаконие.

Този избор обаче няма
нищо общо с копнежа на ми-
лиони хора към една

хуманистична
цивилизация, основа

на върху разума и
справедливостта

Тази цивилизация е антипод
на корупцията, организираната
престъпност, националното
предателство, които предпола-
гат и корумпирана политическа
и икономическа олигархия,
узурпирала властта, оценявай-
ки я според размера на богатст-
вото, получено чрез грабеж и
експлоатация на чужд труд.

ЕС все още не е определил
своята автентична цивилизаци-
онна идентичност, тъй като все
още не е формулирал своя ци-
вилизационен  избор. Едва ко-
гато това стане, ще получи
адекватен отговор и въпросът: в
каква Европа искаме да живе-
ем. Изборът на благоразумието
няма да бъде за ирационална
Европа на една порочна и отре-
чена от човешкия разум цивили-
зация, а за една автентична
Европа с хуманистична цивили-
зация, изградена върху идеали-
те, принципите и ценностите на
свободата, братството и спра-
ведливостта. Преди повече от
2500 години не друг, а мъдрият
Тукидид поставя същата дилема:
държава, която процъфтява като
цяло, или държава, в която от-
делни лица преуспяват, а цяло-
то се разрушава? Това е екзис-
тенциалната дилема, пред която
съвременна Европа е изправе-
на. Тази дилема има своите ак-
туални измерения.

За народите, за мнозинст-
вото от населението на Стария
континент все по-голямо значе-
ние придобива хуманистичният
облик на Общността. Това може
да се постигне чрез една кон-
вергентна цивилизация, изгра-
дена върху хуманистичните
идеали на културата като нов
Ренесанс или Просвещение,
чиито идеали останаха неосъ-
ществени и Европа все повече
се отдалечава от тях. Но те
продължават да живеят в евро-
пейската мечта и славянската
духовност, чието съчетаване
обещава една реална алтерна-
тива на съвременната ирацио-
нална цивилизация.

Н
се премълчава реалната кар-
тина на съвременната дейст-
вителност. Отново се набляга
на промените в надстройката,
пренебрегвайки промените в
социално икономическата
база на обществото. Това е
опит човечеството отново да
се въведе в заблуждение, ко-
ето този път може да му стру-
ва оцеляването.

Известно е, че светът днес
като цяло е навлязъл в ерата
на

духовна и социална
мизерия, заобиколена

от материално
изобилие

Война, глад епидемии,
престъпност, замърсена среда
- това са глобални-
те характеристики
на съвременната
цивилизация. Вся-
ка година над 11
милиона деца уми-
рат от глад и недо-
яждане, преди да
достигнат едного-
дишна възраст.
Всеки пети жител
на планетата жи-
вее в бедност, кое-
то специалистите
определят като
тихо масово само-
унищожение. Гори-
те масово се уни-
щожават, огромни
площи се превръ-
щат в пустини. Тази
тенденция се
задълбочава все
повече и обхваща милиони
хора.

Съвременното човечество
е затънало в безброй остри
конфликти. Те се коренят в по-
стоянно нарастващата соци-
ална несправедливост, чийто
най-характерен израз е
задълбочаващата се пропаст
между бедността и богатство-
то. При тези условия светът се
превръща във взривоопасна
зона с милиони безработни,
бездомни, неграмотни или ма-
лограмотни, онеправдани, об-
речени на унизително съще-
ствуване.

За да възтържествува ра-
зумът в битката с безумието,
породено от порочната съвре-
менна цивилизация, човечест-
вото се нуждае от нова циви-
лизационна парадигма, възди-
гаща хуманизма в единствен
критерий на прогреса. Самото
осъзнаване на тази фундамен-
тална истина е доказателство,
че човекът все още е спосо-
бен да изпълнява възложена-
та му от еволюцията мисия -
да бъде смисъл на смисъла.

Човешката история позна-
ва достатъчно убедителни
примери в подкрепа на исти-
ната, че върху Земята, наред
с порочната цивилизация, ви-
наги е съществувала и днес
съществува и

хуманистична версия
на цивилизацията

като разумен начин на
създаване, използване и раз-
пределение на плодовете на
културата, регулирани чрез

ÕÓ‚ËˇÚ ıÛÏ‡ÌËÒÚË˜ÂÌ Ó·ÎËÍ Ì‡ÕÓ‚ËˇÚ ıÛÏ‡ÌËÒÚË˜ÂÌ Ó·ÎËÍ Ì‡ÕÓ‚ËˇÚ ıÛÏ‡ÌËÒÚË˜ÂÌ Ó·ÎËÍ Ì‡ÕÓ‚ËˇÚ ıÛÏ‡ÌËÒÚË˜ÂÌ Ó·ÎËÍ Ì‡ÕÓ‚ËˇÚ ıÛÏ‡ÌËÒÚË˜ÂÌ Ó·ÎËÍ Ì‡
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Ì‡
  œ˙‚Ë Õ‡ˆËÓÌ‡ÎÂÌ ÎËÚÂ‡ÚÛÂÌ ÍÓÌÍÛÒ ì—Ú‡ÌÍ‡ œÂÌ˜Â‚‡î

  ÔÓ‰ Ì‡ÒÎÓ‚ ìƒ˙‚ÓÚÓ Ì‡ ÊË‚ÓÚ‡î - —Ú‡Î‰Ê‡ 2012

Œ–√¿Õ»«¿“Œ–»
œ˙‚ËˇÚ Õ‡ˆËÓÌ‡ÎÂÌ ÎËÚÂ‡ÚÛÂÌ ÍÓÌÍÛÒ ì—Ú‡ÌÍ‡ œÂÌ˜Â‚‡î ÒÂ Ó„‡ÌËÁË‡ ÓÚ Ó·˘ËÌ‡ —Ú‡Î‰Ê‡

ÔÓ‰ Ô‡ÚÓÌ‡Ê‡ Ì‡ ÍÏÂÚ‡ Ì‡ Ó·˘ËÌ‡Ú‡ Ë Â ˜‡ÒÚ ÓÚ ÔÓ„‡Ï‡Ú‡ Ì‡ Ú˙ÊÂÒÚ‚‡Ú‡, ÔÓÒ‚ÂÚÂÌË Ì‡
Ô‡ÁÌËÍ‡ Ì‡ Ó·˘ËÌ‡Ú‡ - 8 ÌÓÂÏ‚Ë, Ë ÌÂÈÌËˇ ÔÓÍÓ‚ËÚÂÎ —‚ÂÚË ¿ı‡Ì„ÂÎ ÃËı‡ËÎ. “ÓÈ ÒÂ ÔÓÒ‚Â˘‡‚‡

Ì‡ „ÓÎˇÏ‡Ú‡ ·˙Î„‡ÒÍ‡ ÔÓÂÚÂÒ‡ —Ú‡ÌÍ‡ œÂÌ˜Â‚‡, Ó‰ÂÌ‡ Ì‡ 9 ˛ÎË 1929 „. ‚ —ÎË‚ÂÌ Ë ÔÂÍ‡‡Î‡
‰ÂÚÒÚ‚ÓÚÓ ÒË ‚ Ò. ¬Ó‰ÂÌË˜‡ÌÂ, Ó·˘. —Ú‡Î‰Ê‡, Í˙‰ÂÚÓ ÒÂ Ì‡ÏË‡ ·‡˘ËÌËˇÚ È ‰ÓÏ.

÷≈À
 ÓÌÍÛÒ˙Ú ÒË ÔÓÒÚ‡‚ˇ Á‡ ˆÂÎ ‰‡ ÒÚËÏÛÎË‡ Ú‚Ó˜ÂÒÍËˇ ÔÓÚÂÌˆË‡Î Ì‡ ·˙Î„‡ÒÍË ÔÓÂÚË Ë ÔËÒ‡ÚÂ-

ÎË, ˜ËÂÚÓ Ú‚Ó˜ÂÒÚ‚Ó ÌÓÒË ‰Ûı‡ Ì‡ Ì‡¯ÂÚÓ ‚ÂÏÂ, Ú‚Ó˜ÂÒÚ‚Ó, Ú˙ÒÂ˘Ó Ë ÓÚ„Ó‚‡ˇ˘Ó Ì‡ ÏÌÓ„Ó·ÓÈ-
ÌËÚÂ ‚˙ÔÓÒË, ÍÓËÚÓ Ò˙‚ÂÏËÂÚÓ ÔÓÒÚ‡‚ˇ.

–≈√À¿Ã≈Õ“
Õ‡ˆËÓÌ‡ÎÌËˇÚ ÍÓÌÍÛÒ ì—Ú‡ÌÍ‡ œÂÌ˜Â‚‡î ÒÂ ÔÓ‚ÂÊ‰‡ Ì‡ ‚ÒÂÍË ‰‚Â „Ó‰ËÌË Ë ÒÂ ÙËÌ‡ÌÒË‡ ÓÚ

·˛‰ÊÂÚ‡ Ì‡ Ó·˘ËÌ‡ —Ú‡Î‰Ê‡, ‰‡ËÚÂÎË Ë ‰Û„Ë ËÁÚÓ˜ÌËˆË Ë ÒÂ ÓÔÓ‚ÂÒÚˇ‚‡ ‚ ÔÂ˜‡ÚÌË Ë ÂÎÂÍÚÓÌÌË
ÏÂ‰ËË, Í‡ÍÚÓ Ë ‚ Ò‡ÈÚ‡ Ì‡ Ó·˘ËÌ‡ —Ú‡Î‰Ê‡.

 ÓÌÍÛÒ˙Ú Â ˇ‚ÂÌ Ë ÒÂ ÔÓ‚ÂÊ‰‡ ‚ ÒÎÂ‰ÌËÚÂ Ì‡Ô‡‚ÎÂÌËˇ:
- ÔÓÂÁËˇ - ÒÚËıÓÚ‚ÓÂÌËÂ /‰Ó ÚË ·Óˇ/

- ÔÓÁ‡ - Í‡Ú˙Í ‡ÁÍ‡Á ËÎË ÂÒÂ /‰Ó ÚË ·Óˇ Ë ‰Ó 5 Ï‡¯ËÌÓÔËÒÌË ÒÚ‡ÌËˆË/, ÔË‰ÛÊÂÌË Ò
ËÏÂÌ‡Ú‡ Ì‡ Û˜‡ÒÚÌËÍ‡, ‡‰ÂÒ, ÚÂÎÂÙÓÌ Á‡ ‚˙ÁÍ‡ Ë Í‡ÚÍ‡ ‡ÌÓÚ‡ˆËˇ Ì‡ Ú‚Ó˜ÂÒÚ‚ÓÚÓ Ì‡ Í‡Ì‰Ë‰‡Ú‡.

 œÂ‰ÒÚ‡‚ÂÌËÚÂ Á‡ Û˜‡ÒÚËÂ ‚ ÍÓÌÍÛÒ‡ Ú‚Ó·Ë ÌÂ Úˇ·‚‡ ‰‡ Ò‡ ÓÚÎË˜‡‚‡ÌË Ì‡ ‰Û„Ë ÍÓÌÍÛÒË.
Ã‡ÚÂË‡ÎËÚÂ Á‡ Û˜‡ÒÚËÂ ÒÂ ÔËÂÏ‡Ú Ò ÔÂÔÓ˙˜‡Ì‡ ÍÓÂÒÔÓÌ‰ÂÌˆËˇ ÓÚ 25 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë ‰Ó 25

ÓÍÚÓÏ‚Ë 2012 „. Ì‡ ‡‰ÂÒ:
8680 —Ú‡Î‰Ê‡, ÛÎ. ì’ÂÏÛÒî 12,  Ó·˘ËÌ‡ —Ú‡Î‰Ê‡ /Á‡ Õ‡ˆËÓÌ‡ÎÌËˇ ÍÓÌÍÛÒ ì—Ú‡ÌÍ‡ œÂÌ˜Â‚‡î/

 ÓÌÍÛÒÌËÚÂ ÔÓËÁ‚Â‰ÂÌËˇ ÒÂ ÓˆÂÌˇ‚‡Ú ÓÚ 5-˜ÎÂÌÌÓ ÊÛË, ÛÚ‚˙‰ÂÌÓ ÓÚ ÍÏÂÚ‡ Ì‡ Ó·˘ËÌ‡Ú‡,
‚ÍÎ˛˜‚‡˘Ó ÎËÚÂ‡ÚÛÌË ÍËÚËˆË, ÔÓÂÚË, ÔËÒ‡ÚÂÎË Ë ÔÂ‰ÒÚ‡‚ËÚÂÎË Ì‡ Ó„‡ÌËÁ‡ÚÓËÚÂ.

Õ¿√–¿ƒ»
 «‡ ÔÓÂÁËˇ ÒÂ ÔËÒ˙Ê‰‡Ú ÒÎÂ‰ÌËÚÂ Ì‡„‡‰Ë:
 Ô˙‚‡ Ì‡„‡‰‡ - „‡ÏÓÚ‡ Ë Ô‡Ë˜Ì‡ Ì‡„‡‰‡
 ‚ÚÓ‡ Ì‡„‡‰‡ - „‡ÏÓÚ‡ Ë Ô‡Ë˜Ì‡ Ì‡„‡‰‡
 ÚÂÚ‡ Ì‡„‡‰‡ - „‡ÏÓÚ‡ Ë Ô‡Ë˜Ì‡ Ì‡„‡‰‡
«‡ ÔÓÁ‡ ÒÂ ÔËÒ˙Ê‰‡Ú ÒÎÂ‰ÌËÚÂ Ì‡„‡‰Ë:

 Ô˙‚‡ Ì‡„‡‰‡ - „‡ÏÓÚ‡ Ë Ô‡Ë˜Ì‡ Ì‡„‡‰‡
 ‚ÚÓ‡ Ì‡„‡‰‡ - „‡ÏÓÚ‡ Ë Ô‡Ë˜Ì‡ Ì‡„‡‰‡
 ÚÂÚ‡ Ì‡„‡‰‡ - „‡ÏÓÚ‡ Ë Ô‡Ë˜Ì‡ Ì‡„‡‰‡

—ÔÂˆË‡ÎÌ‡ Ì‡„‡‰‡ Ì‡ ÍÏÂÚ‡ Ì‡ Ó·˘ËÌ‡Ú‡

Õ‡ 3 ÌÓÂÏ‚Ë ÓÚ 11,00 ˜. ‚  ÎÛ·‡ Ì‡ ÔÂÌÒËÓÌÂ‡ ‚ —Ú‡Î‰Ê‡ ˘Â ·˙‰‡Ú Ó·ˇ‚ÂÌË ÂÁÛÎÚ‡ÚËÚÂ ÓÚ
ÍÓÌÍÛÒ‡ Ë ‚˙˜ÂÌË Ì‡„‡‰ËÚÂ Ì‡ ÓÚÎË˜ÂÌËÚÂ Û˜‡ÒÚÌËˆË. ¿‚ÚÓËÚÂ Ì‡ Ì‡„‡‰ÂÌËÚÂ Ú‚Ó·Ë ˘Â ·˙‰‡Ú

ÔÂ‰‚‡ËÚÂÎÌÓ Û‚Â‰ÓÏÂÌË Á‡ ÓÚÍË‚‡ÌÂÚÓ Ë ‚˙˜‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ Ì‡„‡‰ËÚÂ.

ƒŒœ⁄ÀÕ»“≈ÀÕ» –¿«œŒ–≈ƒ¡»

   Õ‡ˆËÓÌ‡ÎÌËˇÚ ÍÓÌÍÛÒ ì—Ú‡ÌÍ‡ œÂÌ˜Â‚‡î Á‡‚˙¯‚‡ Ò ÎËÚÂ‡ÚÛÌÓ ˜ÂÚÂÌÂ Ì‡ Ì‡„‡‰ÂÌËÚÂ
Ú‚ÓˆË.

 «‡ ÒÔ‡‚ÍË Ë ‰ÓÔ˙ÎÌËÚÂÎÌ‡ ËÌÙÓÏ‡ˆËˇ ÔÓ ÛÒÎÓ‚ËˇÚ‡ Á‡ Û˜‡ÒÚËÂ ‚ ÍÓÌÍÛÒ‡:
8680 —Ú‡Î‰Ê‡, ÛÎ.î’ÂÏÛÒî 12, Ó·˘ËÌ‡ —Ú‡Î‰Ê‡
      «‡ Õ‡ˆËÓÌ‡ÎÌËˇ ÍÓÌÍÛÒ ì—Ú‡ÌÍ‡ œÂÌ˜Â‚‡î

“ÂÎ. 04761/ 64-68
e-mail - straldjainf@yahoo.com
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IX издание на Междуна-
родния фолклорен фестивал
“Малешево пее и танцува” -
Микрево, 2012, ще се състои
на 21 и 22 октомври. 1500
участници от 23 български
общини и 11 ансамбъла от
Македония, Гърция, Турция,
Украйна, Грузия, Румъния,
Сърбия, Босна и Херцегови-
на ще вземат  участие в про-
явата. Специален гост е тру-
пата на Нешка Робева.

Фестивалът ще премине
под знака на 100 години от
освобождението на Струмяни
и всички спектакли ще бъдат

Баритонът
Петър Димов
взе първа награда

Оперният изпълнител Петър
Димов (баритон) е тазгодишни-
ят носител на първа награда от
международния конкурс за опер-
но пеене “Розата на Евтерпа в
Карлово”. На второ място жури-
то с председател проф. Павел
Герджиков класира Лилия Здрав-
кова (сопран), а трета награда
бе връчена на Дарина Линкова
(сопран), която получи и награ-
дата на публиката. Това съобщи
зам.-кметът на община Карлово
Антон Минев. Конкурсът приклю-
чи с галаконцерт с участието
на лауреатите на третото му
издание. Със специална юбилей-
на грамота, посветена на 175
години от рождението на Васил
Левски, Минев награди Вероник
Стеено, главен организатор и
създател на конкурса. В Между-
народния оперен конкурс “Роза-
та на Евтерпа в Карлово” уча-
стваха 26 оперни певци на
възраст до 38 години от Бълга-
рия, Сърбия, Турция, Русия, Ита-
лия, Нигерия и Бразилия.

Започва цикълът
„София от звука
към спомена”

С матине “Новият стар стил”
започва цикълът концерти “Со-
фия от звука към спомена” в
Централната минерална баня на
30 септември от 11 ч. Участват
Венцислав Благоев - тромпет и
флюгелхорн, Невилиян Гемижев -
кларинет, и проф. Владимир Ра-
дулов - пиано и вокал. Входът е
безплатен, съобщи БТА. “Баня-
музей преди ремонт, музейни
експонати, джаз и стари софи-
янци “на живо”. Всичко това за-
едно - звучи необичайно, нали? В
Общинската минерална баня -
емблематично за столицата
място, с помощта на музиката,
видеото, звука и споделените
спомени ще се върнем в София
от вчера, за да усетим доброто
старо време или пък новото,
което е добре забравено старо.

Графика и рисунки на Иван Нинов
в галерия „Дебют”
Графика и рисунки на Иван Нинов
в галерия „Дебют”
Графика и рисунки на Иван Нинов
в галерия „Дебют”
Графика и рисунки на Иван Нинов
в галерия „Дебют”
Графика и рисунки на Иван Нинов
в галерия „Дебют”

„Малешево пее
и танцува - от
огъня - огън”
Трупата на Нешка Робева е специален гост
на фолклорното събитие в Микрево

Започна Петият международен фе-
стивал на любителските театри на име-
то на Кръстьо Пишурка в  Лом, научи
ДУМА от директора на фестивала Бо-
рян Никифоров.

Селекционната комисия с предсе-
дател режисьора Николай Априлов

Николая ИВАНОВА

под мотото “От огъня - огън”.
На 13 октомври с “Образи от
камък, цвят и звук” и прескон-
ференция в Арт център Илин-
денци  ще започнат празни-
ците, посветени на IX между-
народен фолклорен фестивал
“Малешево пее и танцува” -
Микрево. Успоредно с това
ще бъде открита художестве-
на изложба на Антон Гошев,
Светослав Недев, Силвия То-
палова, Мирослава Захарие-
ва, Юлияна Текова, Иван Об-
ретенов - сред новите мрамор-
ни градежи по проект на
скулптора Иван Русев. Скулп-
торката Снежана Симеонова
ще представи новата си твор-
ба, ще бъде подготвен кон-
церт на самодейци от общи-
на Струмяни и кулинарна из-
ложба “Вкусотии от Малеше-
во и Пирин”. Ще бъде поста-
вено началото на пленер “Из-
куство 2012 - Малешево от
огъня - огън” с участието на
Пламен Бонев, Иван Милу-
шев, Огнян Механджийски,
Аргир Манасиев и Димитър

Петрински. Камерен концерт
ще изнесе етно-дуетът Таня
Никлева-Владева и Йордан
Владев. На 19 октомври ще
се прожектира филмът “На
пробуждане” и ще се завърти
първото хоро на площада в
Микрево. На 20 и 21 октом-
ври са двата фестивални дни,
като на 20-и с празничен во-
досвет ще бъде открито мо-
дернизираното читалище в
Микрево по проект на КУЛТ-

НЕТ и изложбата живопис от
пленер 2012-а. В концертите
ще участват най-добрите ан-
самбли от фестивалните дни
и специалните гости Румяна
Попова и Наум Петрески от Р
Македония, Руска Стоимено-
ва, Иван Дяков, Радостина
Паньова, трупата на Нешка
Робева, Николай Кимчев. На
21 октомври ще бъде и гала-
концертът, когато ще има и
празнични илюминации.

Лом е пак център на любителския театър
допусна до участие 18 театрални тру-
пи от страната и чужбина. В конкурсна-
та програма с произведения на българ-
ски и балкански автори се състезават
14 любителски състава. Гости на съби-
тието са представители на Сърбия,
Румъния и Израел. Председател на

журито е проф. Васил Стефанов.
Фестивалът се организира от На-

родно читалище “Постоянство 1856”,
съорганизатор е Съюзът на народните
читалища в България с финансовата
подкрепа на фондация “Америка за
България” и община Лом.

Институтът по ентропия на артдуото
Дойферт & Плишке е временно пърфор-
манс пространство, в което митология и
хореография се преплитат в едно цяло,
съчетаващо в себе си лекции, танци, кон-
церти, нощни шествия с фенери и летящи
балони. Събитието се осъществява в раз-
лични европейски градове, като група ме-
стни и чуждестранни артисти обединяват
усилията си, за да може всеки институт да

Непредставително
проучване сред 121 ро-
дители на деца между 6
и 12 години в София сочи,
че майките и бащите са
склонни да заведат мал-
чуганите на опера още от
ранна възраст. Допитва-
нето е по инициатива на
проекта “Класически би-
валици”, който представя
адаптирани класически
произведения на най-
малките. 96 от родители-
те на деца между 8 и 10
години споделят, че рож-
бите им вече са посеща-
вали или им е време да
отидат на опера.

След първото успеш-
но представление на
адаптираната опера “Ба-
стиен и Бастиена” от Мо-
царт в края на юни от
“Класически бивалици” са
подготвили още две. На
30 септември от 15 ч. на

Mитология и хореография
се преплитат в София

възникне в нова форма и пространство.
Участието е напълно безплатно.

След първата си спирка в Берлин Ин-
ститутът по ентропия ще се установи в
София през септември за три дни - 27, 28
и 29. Активно участие в него ще вземат
музиканти, композитори, танцьори, хорео-
графи, философи, артисти. Публиката също
ще бъде подканена да стане част от случ-
ващото се, съобщи сайтът Кulturni-novini.info.

Адаптирани опери за деца
играят в столицата

открито в парк “Герена”,
опера за деца ще открие
концерта “Подуенски му-
зиканти”. След забавле-
нието за малките на сце-
ната в парка ще излязат
Васко Кръпката, NEMO,
Response и др. На 1 ок-
томври от 18 ч. малки и
големи ще могат също да
се забавляват с операта
“Бастиен и Бастиена” от

Моцарт и кантата “Учи-
лищният директор” от Те-
леман в културен дом
Красно село.

Постановките са без-
платни, а за най-малки-
те организаторите са
подготвили изненади и
игри с фокус опознаване
на класическата музика,
научи ДУМА от Анна Ни-
колова.
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Култура

Н
Наскоро завърши зографисването на

храм “Успение Богородично” на площад
“Ручей” в столицата. Проектът и изпълне-
нието на стенописната програма, която
започна през 2010 г., са дело на русен-
ския художник Огнян Денев.

В горната част на апсидата е разпо-
ложена Матер Божия ширшая небес,
пред гърдите на която е Младенецът. В
долния регистър в цял ръст са светите
отци литургисти: свети Григорий Богослов,
свети Йоан Златоуст, свети Василий Ве-
лики, а до тях, в южната страна на апси-
дата, е свети Николай Чудотворец. В про-
скомидийната ниша е допоясно изобра-
зен Иисус Христос. В горната част на
олтара, на северната стена е Архангел
Гавриил, благовестяващ на Богородица,
на срещуположната южна стена, чудо-
творното й зачатие. Над Божията майка
се спуска широк светъл лъч, символизи-

Стенописите на храм
„Óñïåíèå Áîãîðîäè÷íî”
Проектът и изпълнението са дело
на художника Огнян Денев

Огнян Денев - “Разпятие”

Огнян Денев - “Свети равноапостоли
цар Константин и царица Елена”

Йонко БОНОВ
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ращ сошествието върху нея на Светия Дух.
Над иконостаса, непосредствено под сво-
да, се извисява изображение на Убрус -
с отпечатания лик на Иисус Христос.

В централната част на свода е  зогра-
фисан допоясно Господ Вседържител -
традиционно, с благославяща десница и
със затворена книга. Изображението би
могло да бъде още по-мащабно според
обширното пространство, в което е впи-
сан. Вътрешните стени са изпълнени със
стенописи, разположени в три реда на
равен син фон. На тях са изобразени ос-
новни събития от живота на Иисус Хрис-
тос, по които са съставени големите  Бо-
городични празници, както и почитани от
Българската православна църква светци.
В стенописната програма на най-горния
ред на южната стена са разположени
композиции, отразяващи библейските
разкази за Рождество Христово, Срете-
ние Господне, Кръщение, Преображение,
следва Воскресение Лазарево и Цвето-

носие (Вход Господен в Йерусалим).
На северната стена в олтара е пред-

ставен сюжетът “Жертва Аврамова”, над
него е “Възнесение Господне”. На най-
горния ред на северната стена е мотивът
“Сошествие Светаго Духа” - апостолите
са седнали в полукръг. Под тях е човекът
в царско одеяние, с корона на главата,
държащ 12-те свитъка, символизиращ
космоса или вселената. Следва “Ангел
Господен на камен седеше”. Сцената
представя Ангела, седнал в Христовия
гроб, когото виждат жените мироносици.
До тази композиция е Воскресение, пред-
ставяща слизането на Христос в ада. Към
Него протягат ръце за спасение от гробо-
вете си Адам и Ева. Вдясно от Христос са
старозаветните царе Давид и синът му
Соломон, в обичайните си царски одеж-
ди и с корони на главите. До тях е свети
Йоан Кръстител. Разпятие Христово е
следващата сцена. Тялото на Сина Божи
е S-образно. От дясната му страна е
скърбящата Богородица, а отляво е мла-
дият свети Йоан Богослов, обърнат с
тъжно лице към разпънатия си Учител.
Последната сцена от горния ред на се-
верната стена е Тайната вечеря.

Огнян Денев е зографисал също така
стените и сводовете и на параклиса, раз-
положен в южното разширение на хра-
ма, извършено по проект на архитект Юри
Георгиев. Сред композициите в олтара са
Деисис, с допоясни изображения. На сво-
да, в западната част на параклиса, е от-
ново Разпятие Христово, което е интерес-
но с по-различната си интерпретация на
библейското събитие в сравнение със
същия мотив, който се намира в наоса на
църквата. Тук, в параклиса, евангелският
мотив е представен по-обстоятелствено.
От двете страни на разпънатия Христос
са и двамата разбойници. Фигурата на
Христос е очевидно по-голяма от тези на
разбойниците. Различни са и разпятията
- на Христос то е с горно вертикално
рамо на кръста, докато кръстовете на
разбойниците са без рамо. Те са разпъ-
нати на най-старата и най-проста форма
на кръста като уред за мъчение - във вид
на буквата “Т”. Единият разбойник е
обърнат към зрителя, а другият е в гръб.
Тук е онзи, който пробожда тялото на
Спасителя, от което изтича кръв и вода.
Около Христос са застанали неговите
скърбящи близки. Зографът дори е из-
паднал в подробност и нагледно е изпи-
сал по няколко червени резки, резултат
от положените вече удари.

Сцените “Разпятие” и “Снятие” се раз-
виват на архитектурния фон на здравата

йерусалимска крепостна стена, с каквато
тогава е опасан градът. Стените са
изпълнени с композиции по библейски
събития и с ликовете на редица светци.
Фреските в олтара и в наоса на храма са
добре композирани в три реда, рамкира-
ни и отделени помежду си с широка
тъмночервена линия, според образците
на средновековното християнско изкуст-
во. Между фигурите на самостоятелно
изобразените светци има достатъчно
пространство, за да бъдат възприемани
спокойно, същевременно са добре обо-
собени отделните групови композиции. В
северното разширение, пред канцелари-
ята за свещениците, се забелязва извест-
на случайност при подбора на сцените.
Това е разбираемо донякъде, тъй като
мястото е такова, че за него не може да
има установена иконографска програма.
Някои сцени и образи на светци се повта-
рят в различните части на храма. Би мог-
ло да се потърси по-голямо разнообра-
зие и да се представят повече библейски
мотиви. Косите и лицата на светците са
геометризирани, както и гънките на одеж-
дите им, което обаче е довело до едно-
образие и схематизъм при изграждането
на образите, а от такава рутинност при
зографисването се губи живата човешка
изразителност и духовното излъчване на
изобразените светци.

оденият през 1960 г. русенски живописец,
дизайнер и моделиер Николай Бузов пред-
стави в Голямата градска галерия на ул.
“Борисова” 39 премиерна изложба под
наслов “Трансфигурации”. Двадесет и една

„Трансфигурациите”
на Николай Бузов
Огнян СТАМБОЛИЕВ

Николай Бузов - из цикъла “Трансфигурации”

тук пресъздава немалко емоции, настроения, специ-
фична, особена атмосфера. В някои от работите на
Николай Бузов  пространството не е изобразено, а е
оставено на зрителя да го усети и почувства. При една
елегантност и деликатност на изказа. Използвани са
различни художествени ефекти - предимно тъмни
масивни почти геометрични структури, различни блуж-
даещи цветни петна, върху фон от синьо, червено,
жълто, оранж, лилаво. Вибриращи цветове и експре-
сивни символи. Връзка и преплитане между свободни-
те цветове и форми в откритото пространство, напом-
нящо Космоса. Както и неясно формулирани фрагмен-
ти, които плуват свободно из това пространство, поз-
волявайки му да определя техните движения. Една по-
скоро светла, отколкото тъмна и мрачна игра на багри
и символи, довела до търсения от автора и за щастие
постигнат ефект на метаморфозата. Една, бих казал,
тайнствена със своята атмосфера и сюрреалистична
живопис в най-добрия смисъл на понятието.

Р
работи върху хартия. Всъщност Бузов обича хартията
не по-малко от платното. (През 2009 г. спечели на-
градата на журито на  Биеналето на рисунката в
Скопие). Цикъл, върху който е работил в рамките на
година, своеобразно продължение на предишните
му, много добре приети от критиката и публиката
цикли: “Абстрактна калиграфия”, “Мистериозни обек-
ти” и “Гледки”. Камерна експозиция, чрез която ав-
торът е направил, бих казал, определено успешен
опит да провокира зрителя, за да намери той в тези
“илюзорни пространства”, каквито всъщност е рисун-
ката, своите светове, своя начин, по който да приеме
и тълкува тези абстрактни творби.

“Моето послание в тези работи е да спрем за момент
- сподели Николай Бузов при откриването на изложбата
- да престанем да се оглеждаме в клиширания начин,
по който гледаме на света и да погледнем някъде по-
встрани, по-нагоре, по-навътре... Просто един по-разли-
чен поглед. Понякога е много важно, когато вървим по
улицата, просто да поспрем и да погледнем нагоре.
Нещата винаги изглеждат различно. За мен това е
посланието. То съвсем не е високопарно, не е ментор-
ско, а просто желание в определен момент да поглед-
нем на живота и света по друг начин...”

Без съмнение, интересната живописна структура
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Две представителки на най-древ-
ната професия са в банята и една-
та казва:
- Имаш пъпки на дупето!
- Това не са пъпки! Това е моят
ценоразпис, написан с Брайлов
шрифт, за слепите...

БОРИСЛАВ БОЙЧЕВ, писател
ИВАН ГОЛЕВ, писател
ЙОРДАН ВАСИЛЕВ, литератор
КАМЕН КОСТАДИНОВ,
народен представител
КРАСИМИР МАШЕВ, писател
КРЪСТЬО СПАСОВ,
инженер и политик
ЛЮБОМИР МИХАЙЛОВ,
карикатурист
МАРИЯ ИГНАТОВА, тв водеща
МЕТОДИ АНДРЕЕВ, политик
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26
Успение на св.

апостол и евангелист Иоан Богослов

Когато свети Йоан Богослов дожи-
вял стогодишна възраст, като много се
потрудил за благовестието Христово,
заедно със седем свои ученици той
отишъл в град Ефес и им заповядал да
изкопаят кръстообразна могила, в коя-
то той се подготвил да умре, като лег-
нал в нея, бидейки още жив. Христия-
ните след смъртта на апостола разкопа-
ли гроба му, но не намерили тялото на
апостола. Като оплакали честната му
кончина, те се върнали в града, а след
това често идвали на гроба на Иоан и
възнасяли усърдни молитви към Бога,
призовавайки за помощ и ходатайство
пред Господ. Всяка година в този ме-
сец и на този ден от могилата на апо-
стола излизал много ситен прашец,
който извършвал изцеления. Вярващи-
те го събирали и лекували различни
недъзи и болести. Затова станало оби-
чай на 26 септември да възхвалява и
облажава с песнопения този велик
Божий угодник, възлюбен от Господа
повече от всички останали.

Продават Барби с рокля
от розови диаманти
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от розови диаманти
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от розови диаманти

живописни пана, заемащи мес-
тата на билбордове, предизвик-
ват учудени погледи в центъра
на София между бул. “Евлоги Ге-

Майорът от резерва, бащата
на идеята за национална

гвардия, неуморният търсач
на истината

МАНОЛ
ТЕНЧЕВ

От екипа
на ДУМА

празнува днес
своя рожден
ден. Както
добрите снай-
перисти никога
не пропускат
целта, така и
Манол никога не
се поколеба да разобличи лоша
политика, управленски безу-
мия, както и цяла банда от
злодеи, които през годините
превърнаха Българската армия
в жалка сянка на предишното
си величие. И направи това,
защото така правят журнали-
стите по дух с железен харак-
тер, защото така трябва.
Честит рожден ден! Бъди все
така непоколебим, решителен,
пълен с нови идеи и вдъхнови-
тел на добри промени.

Æèâîïèñ ïî áèëáîðäîâå
ïðåäèçâèêâà ñîôèÿíöè
Александър Юзев представя концепцията си чрез символа
ембрион, оцветен в багрите на националния флаг

Альона НЕЙКОВА разреза на човешкото ембрионално
развитие. Чрез символа ембрион, оцве-
тен в багрите на националния флаг, ху-
дожникът излага своята концепция за
живеенето в държавата тук и сега, като
на индивид в утробата на майка си с
предопределена съдба.

Оригиналната изложба “Вътре - вън”
е многопластова, но всеки елемент в
нея работи за двуполюсната идея, за-
ложена в заглавието. “Проектът е насо-
чен към политико-социалната пробле-
матика (или проблеми), но не чрез ди-
ректно декодиране и анализ, а чрез
личното усещане и преживяване на
дадения проблем, и е по-скоро визуал-
на, а не лозунгова проява”, смята кура-
торът на експозицията Йово Панчев.

Десислава Монева, арт директор на

галерия “Юзина”, от своя страна споде-
ля, че застава зад проекта по две при-
чини. Първата е убедеността й, че изку-
ството трябва да излезе извън залите и
да се доближи до хората, което на прак-
тика се случва именно с тази външна
изложба на Александър Юзев. Втората
причина е в това, че проектът засяга
темите за груповата и национална иден-
тичност, към които тя самата има лично
отношение и силен професионален
интерес. Десислава Монева разглежда
изложбата “Вътре - вън” от антрополо-
гична гледна точка като своеобразно
“визуално изследване”.

Паната на Александър Юзев ще
останат по билбордове до 6 октомври,
уточниха за ДУМА от консултантска
къща “От игла до конец”.

Снимки ЛИЧЕН АРХИВ на Александър ЮЗЕВ

3
оргиев” 22 и ул. “Христо Смирненски”.
Външната изложба, открита вчера на-
право на тротоара, е част от проекта
“Вътре - вън” на Александър Юзев, ре-
ализиран съвместно с “Юзина”. Вторият
етап от проявата ще представлява нео-
бичайна инсталация, която ще е разпо-
ложена в арт пространството на извест-
ната столична галерия и ще се реали-
зира през февруари 2013 г.

Александър Юзев предлага живопис
вместо реклама. Неговите картини на
открито представляват 3 ултразвукови

Българското участие на
Sofia Dance Week 2012 в ли-
цето на хореографа Иво Дим-
чев и танцьора Християн Ба-
калов и тяхното представле-
ние “Париж” ще демонстрира
изключително качество на
средствата и посланията. Про-
вокативните артисти ще под-
несат спектакъл, вдъхновен от
живота в изгнание, на 3 ок-
томври от 20 ч. в зала 11 на
НДК. Френската столица ви-
наги е била идеалното убежи-
ще в очите на емигранта, спа-
сителна дестинация още в на-
чалото на 20-те години на XX
век. Затова представлението
преживява двойнствеността на
града - съвременен Вавилон,
в който таксиметровите шо-
фьори са професионални
танцьори, музиканти и учени.

“Париж” е концептуално
дело на Иво Димчев.  Пред-
ставленията му са изключи-
телно двойнствени заради ед-
новременното наличие на
болезненост и ирония, авто-
биографичност и измислица,
откровение и изкуственост,
мяра и извънмерност, краси-
во и грозно. Изпълнението на
спектакъла, който не се пре-
поръчва за лица под 18 годи-

„ПАРИЖ” Е БЪЛГАРСКИЯТ
СПЕКТАКЪЛ В СЕДМИЦАТА
НА ТАНЦА В СТОЛИЦАТА

Двама млади парижки ин-
женери завършиха в Страс-
бург околосветското си пъте-
шествие, което осъществиха
със 100% електрическа кола.
Одисеята на французите от
25 000 км премина през 17
страни, като целта бе да се
демонстрира, че подобно
превозно средство може да
се използва всекидневно и
без никакъв проблем, неза-
висимо от разстоянието.

Пътешествениците, потег-
лили от Страсбург на 11 фе-
вруари с автомобила Citroen
C-Ze‘ro, бяха посрещнати на
същото място след 8-месечно
приключение. По време на
пътуването те трябвало да
презареждат батерията
на колата си около 250
пъти в бензиностан-
ции, магазини или в
частни домове.

Младежите пре-
минали през САЩ от
Ню Йорк до Сан
Франциско, след това
прекосили Япония и
накрая изминали раз-
стоянието от Сингапур
до Страсбург през Юго-
източна Азия, Китай, Ка-
захстан и Източна Европа.

Скоро и най-големите защитници
на животните ще могат да носят
дрехи от естествена кожа,
защото американска компания
разработва получаването й от
клетки в лабораторни условия.
С финансовата подкрепа на
милиардера от PayPal Питър
Тийл, която се равнява на
220 000 британски лири, Modern
Meadow се стреми да създаде
и лабораторно месо, но акцентът
в работата им е именно върху
кожата. Причината е, че от
техническа гледна точка тя е

Турски спасителни екипи направили неве-
роятни усилия, за да спасят гола жена в Черно
море, която впоследствие се оказала надувае-
ма секскукла. Плажуващи туристи се паникьо-
сали, като видели отпуснато тяло да се носи по
вълните и веднага потърсили помощ от поли-
цията. Властите отцепили част от плажа в се-
верната турска провинция Самсун и изпратили
екип водолази, за да помогнат на давещата се
жена. За облекчение на всички тя се оказала
надуваема секскукла. Все пак “удавникът” бил
спасен, но само за да бъде хвърлен на боклука
малко по-късно. Не става ясно дали надуваема-
та дама е била хвърлена нарочно във водата
или случайно се е откъснала от надзора на
собственика си.

Колата трябвало да бъде за-
реждана на всеки 100-150 км,
което на моменти създавало
големи затруднения, разкри-
ват авантюристите.

На церемонията по посре-
щането им в Страсбург два-
мата младежи влязоха във
видеовръзка в интернет с ня-
кои от анонимните лица, ко-
ито срещнали по пътя си. Те
им помогнали, като позволи-
ли да заредят батерията на
колата. Сред тях бе и жител
на Куала Лумпур, който
разгънал кабел, дълъг десет-
ки метри, между колата, пар-
кирана пред жилищния му
блок, и апартамента му на
12-ия етаж.

Силвия ШОПОВА ни, е поверено на световно-
известния български танцьор
Християн Бакалов. Билети от
10 и 20 лв. могат да бъдат
закупени от касите на дворе-
ца и в мрежата на Eventim.

Специално за откриване-
то на петото юбилейно изда-
ние на Sofia Dance Week при-
стига от Берлин и DENA.
Българката, известна с хита
“Cash, Diamond Rings,
Swimming Pools”, ще събере
със своя диджей сет фенове-
те и гостите на фестивала на
29 септември от 21.30 ч. в
зала 9 на НДК. Това ще се
случи веднага след открива-
щия спектакъл “Standards” на
френския хореограф Пиер
Ригал. Шоуто ще е безплатно
за всички, закупили билет за
някоя от проявите на Sofia
Dance Week, а за останалите
входът ще бъде 5 лв.

DENA

НАДУВАЕМА КУКЛА
БЕ СПАСЕНА ОТ
ТУРСКИ ВОДОЛАЗИ

Естествена кожа ще се
отглежда и в лаборатория

с по-проста структура и може по-
лесно да бъде произведена.
Освен това хората са по-склонни
да използват лабораторно създа-
дена кожа, отколкото изкуствено
отгледано месо. А направените
от нея изделия ще се търсят
дори от онези, които сега се
въздържат да купуват заради
етичния въпрос с убиването на
животни.
Най-големият проблем в произ-
водството на кожа в лаборатория
е масовото отглеждане на
необходимите клетки.
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Памет

90 години от рождението
на
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26.09.1922 г.

От семейството

Да си спомним с добро за нея!
Вечна й памет!

ÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅ

Съюзническите страни планирали
бойните действия като настъпателни по
две причини: 1) освобождение на нами-
ращите се под турско владичество земи
и 2) превъзходство над противника - не
само количествено, но и като подготов-
ка и организация.

Българското командване стигнало до
извода, че турското правителство по-
бавно ще мобилизира своите армии,
поради което решило да удари против-
ника в началото на войната. Приемайки,
че турците ще съсредоточат силите си
по направлението Лозенград-Одрин и
оттам ще предприемат настъпление,
българите решили да изненадат против-
ника. Те правилно преценили и втората
линия, на която противникът ще дисло-
цира сили - Люлебургас- Бунар хисар.

На базата на тези предварителни
правилни оценки в района на Южна
Тракия се насочили три български ар-
мии. Едната била със задача да блокира
смятаната за непревземаема Одринска
крепост, а другите две - да унищожат
противостоящите им турски бойни части.
Родопският и Хасковският отряд трябва-
ло да освободят Родопите и след това
да предприемат настъпление към Бяло
море. Седма Рилска дивизия в коорди-
нация със сръбските части била натова-
рена да унищожи противниковата вой-
ска в Македония. България успяла да мо-
билизира 358 дружини пехотинци, 262
батареи артилеристи с 1116 оръдия, 48
ескадрона конници - общо 487 000 души,
в т.ч. и доброволците от Македоно-Од-
ринското опълчение.

Сръбската армия била съсредоточе-
на в направлението Щип-Куманово-Вра-
ня. Два по-малки отряда действали в
Новопазарския санджак. Сърбия подси-
гурила за войната 160 батальона - пехо-
та, 46 артилерийски батареи с 300 оръ-
дия, 44 ескадрона конница, общо 175
000 души. Целта на гръцката армия била
да завладе Солун и Янина. Затова ос-
новните сили се насочили към Солун.
Една пехотна дивизия заедно с военно-
морските сили трябвало да превземат
укрепените в залива Арта турски военни
части и да настъпят към Янина. Гърция
предоставила на оперативния боен те-
атър общо 84 батальона, 18 ескадрона и
244 оръдия, общо около 90-хилядна ар-
мия. Планът на черногорската армия бил
чрез внезапно нападение с две пехотни
дивизии в района на Подгорица и една
в района на Вир пазар да превземе ук-
репената крепост при Шкодра, осигуря-
ваща турската отбрана в Северна Алба-
ния. Черна гора мобилизирала 50 дру-
жини, осигурила 140 оръдия, общо 30-
40-хилядна войска.

Според плана на турското командва-

100 ГОДИНИ ОТ БАЛКАНСКАТА ВОЙНА

Един народ,
една кауза
Съотношението на силите
предопределило характера на военните
действия през есента на 1912 г.

Продължение от вчерашния брой

О.з. д-р Богомил В. КОЛЕВ

не основните сили, състоящи се от 317
табора, трябвало да бъдат насочени
срещу Тракия, за да се противодейства
ефективно на настъплението на българ-
ските части към Цариград. Останалите
252 табора били дислоцирани в Македо-
ния. Целта им била, като отблъснат
сръбската войска, да предприемат
настъпление към България. Тракийската
турска армия трябвало да се дислоцира
при Лозенград и да разгърне сили по
оста Бабаески-Люлебургас-Бунар хисар
с цел да спре настъплението на българ-
ската армия.

Българското командване
разгадало турските цели

Турското главно командване дало
заповед да се предприеме настъпление
едновременно в Тракия и Македония.
Поради недобра организация обаче то
не успяло да мобилизира своята армия
към деня на обявяването на войната.

Освен това 4 армии с общо около
200 000 души били съсредоточени на
позиции във връзка с войната с Италия.
През септември 6 дивизии от запасняци
били дислоцирани в Източна Тракия. В
процеса на мобилизация настъпила
бъркотия. Лоша организация и безредие
съпътствали транспортирането на вой-
сковите части. При началото на бойните
действия Турция разполагала с 391 та-
бора, 81 ескадрона и 930 оръдия - общо
с около 400 000 войници. В районите на
дислоциране на Източната армия към 4/
17 октомври разполагала с 128 450 души
вместо с предвижданите 342 000.

Внезапното българско настъпление
попречило на турското командване да
изпрати бойни части срещу гръцката
армия и ги съсредоточило в района на
Тракия като резерв за “запушване” на
пробивите. Срещу гърците останали само
мирновременните военни части от гар-
низоните в Южна Македония и Епир.
Предвидените военни части за
прехвърляне в Македония били насоче-
ни в Тракия, с цел да се спре настъпле-
нието на българите към Цариград. Към
началото на войната турската армия
разполагала в Македония с 151 табура,
31 ескадрона и 72 батареи. Това съотно-
шение на силите предопределило харак-
тера на военните действия.

Първи етап на войната

На 9 октомври Черна гора започва
бойни действия със Северна Албания.
Останалите страни от балканския съюз
предприемат последен ход да накарат
Портата да извърши предвидените от
Берлинския конгрес преобразования във
владенията си на европейския континент.
Турското правителство не отговаря по-
ложително на отправената нота. След
изчерпване на дипломатическите сред-

ства останал само по-
следният ход - войната.
На 4/17 октомври Турция
обявява война на Бълга-
рия. На 5/18 октомври
1912 г. България и
Гърция обявяват война на
Турция, а на 7 октомври -
и Сърбия.

Настъплението на
българскте армии в
Южна Тракия започнало
още на 6 октомври 1912
г. На 9 и 10 октомври при
Лозенград-Ескиполос -
Гечкенли Първа и Трета
българска армия започ-
нали ожесточени сраже-
ния. Ген. Радко Димитри-
ев нанесъл съкрушите-
лен удар на противника
и то при изравнени сили.
Турците били принудени
да отстъпят в безредие
към Бунар хисар-Люле-
бургас. Отстъплението на
Източната турска армия

станало за сметка на отслабване защи-
тата на Одрин, който бил обсаден. Сла-
бото българско разузнаване и противо-
речията между командването на фронта,
главното командване и Фердинанд ста-
нали причина главното командване да
издаде заповед Първа и Трета армии да
спрат настъплението. Това дало възмож-
ност на противника да се организира за
отбрана на позициите при Бунар хисар-
Люлебургас.

Българските части влезли в бойни
действия с добре укрепения противник
по р. Караагач на 16/29 октомври. След
ожесточени 5-дневни боеве разбитите
турски войски били принудени да отстъ-
пят панически. За жалост българското
главно командване отново заповядало
на своите части да спрат настъплението
и да се укрепят, вместо да преследват
противника. Това позволило на турската
армия да се укрепи при Чаталджа. Едва
на 24 октомври/6 ноември Първа и Трета
армии получават заповед “да търсят
противника и да го атакуват, където го
намерят”.

При Чаталджа към 1/14 ноември про-
тивникът осигурил 110 000 войници.
Българските части достигнали до чатал-
джанските позиции на 30 октомври. Теж-
ките сражения при Бунар хисар и Люле-
бургас нанесли големи загуби в жива
сила на Първа и Трета армии, които били
нападнати и от друг враг - епидемия от
холера. Нашата войска разполагала със
110-120 000 войници. При прибързана и
незадълбочено подготвена операция на
бойните действия, на 4/18 ноември ко-
мандването издало заповед за атака на
укрепените турски позиции, която
завършила без успех. Единствено 20-и
пехотен ямболски полк успял да завзе-
ме участъка Илери табия. Без подкреп-
ления полкът бил принуден да се върне
на изходни позиции.

На Македонския фронт срещу съюз-
ните сръбски, гръцки, черногорски вой-
ници и седма българска дивизия, набро-
яваща 51 000 войници, турците изпрати-
ли около 130 000 души. Численото
превъзходство гарантирало успех.
Гръцките военноморски сили прерязали
комуникациите между пристанищата на
Бяло море и попречили на транспорти-
рането на подкрепления от Мала Азия
към Македония.

На 10/23 октомври, вместо при Овче
поле, сърбите срещнали противника при
Куманово. Почти половината турска ар-
тилерия е изкарана от строя. Сръбското
командване допуснало същата грешка
като българското и не предприело пре-
следване. Но загубите на турците били
големи и предрешили съдбата на тяхна-
та Вардарска армия. Турската армия се
оттеглила към Битоля, оставяйки слаби
части да прикриват проходите през Ба-
буна планина.  На 23 октомври (ст.ст.)
сръбската армия смазала съпротивата на
противника и навлязла в полето на При-
леп. С това действията на сръбските
войски в Македония приключили. За
засилване на блокадата на Одрин в
помощ на българските военни части
били прехвърлени две сръбски дивизии.
Две дивизии били прехвърлени към Шко-
дра, където започнала обсадата на та-
мошната крепост.

Командвана от сръбския ген. Ст. Сте-
панович, втора съюзна армия, в състава
на която влизали сръбската Тимошка
дивизия и българската Седма рилска
дивизия, състояща се от 6 полка, пред-

приема настъпление от района на Кю-
стендил. Тимошката дивизия превзема
Страцин, Кратово. С част от своите пол-
кове Седма рилска дивизия завзема
Кочани, а с останалите - Пехчево, Ца-
рево село и изхода на дефилето при
Кресна.

Навярно от политически съображе-
ния, Седма рилска дивизия получила
заповед да се укрепи и да прекрати по-
нататъшно

участие в освобождението
на Македония

Това не влизало в плановете на
българското командване, което на 18
октомври заповядало на дивизията с
бърз маньовър да напредне на юг и да
превземе Струмица, дефилето при Рупи-
те и във взаимодействие с Родопския
отряд да се насочи към Солун. Така аван-
гардните части на българската дивизия
на 26 октомври се озовават на подстъпи-
те към Солун. В този ден дошъл парла-
ментьор, който съобщил, че солунски-
те  войски са се предали на гърците.
Така останали нереализирани очаква-
нията на българското командване да
превземе Солун, за да има собствена
политическа позиция при решаването
на проблемите за териториалното раз-
пределение след края на войната.

В началото на войната гръцката ар-
мия била разделена на две неравни
части. Тесалийските войскови части (7
пехотни дивизии и една кавалерийска)
трябвало да водят сражения в Македо-
ния. Това се определяло от желанието
с бързо настъпление да се завземе кол-
кото може повече територия в Македо-
ния, за която предстояли спорове със
Сърбия и България. Действията на
Епирската армия били по-маловажни,
затова тя включвала само една диви-
зия. На 6 октомври с по-малко сила 2
дивизии, около 5-7000 души, турците
принудили Тесалийската армия да спре
и да се разгърне по цялата фронтова
линия. Атаките на гърците не довели
до успех, макар че си осигурили
настъпление към р. Бистрица. Това поз-
волило на турската армия да се орга-
низира и да заеме позиция между Паяк
планина и езерото Енидже Вардар. На
19 октомври гръцките войски били
спряни. С помощта на артилерията
Шеста дивизия заплашила с обкръже-
ние противниковите войски, които били
принудени да се спасяват с бягство. На
27 октомври гърците завзели Солун, а
малко след тях там се озовали и
настъпващите от север части на Седма
рилска дивизия. При опита да помогне
на сръбската армия Пета гръцка диви-
зия настъпва към Битоля, но бива раз-
бита. След завземането на Солун три
гръцки дивизии били прехвърлени в
Епир, за да се осъществи блокиране на
Янина, макар че не успели да блокират
напълно крепостта.

Черногорската войска не успяла да
превземе Шкодра. Все пак с част от
армията било извършено настъпление в
Новопазарския санджак и Косово. В ре-
зултат на взаимодействието със сръбски-
те войски те нанесли поражение на про-
тивника.  Съсредоточаването на освобо-
дените войски към Шкодра не донесло
очакваните решаващи успехи на съюз-
ните балкански държави.

Учебна стрелба на новобранците в Балканската война, 1912 г.

Снимка “ИЗГУБЕНАТА БЪЛГАРИЯ”

(Следва)
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ÌËˇÚ‡ ÒË, ÌˇÍÓË Ë Ò ÔÓÏÓ˘Ú‡
Ì‡ ÔÓ‰ıÓ‰ˇ˘Ëˇ ˜Ó‚ÂÍ.

Ì‡ ÒÔÓÌËÚÂ Ë ÌÂÂ¯ÂÌË ÓÚ-
‰‡‚Ì‡ ‚˙ÔÓÒË.

ÚÂ ‰ËÒÍÂÚÌË. Õ‡Ô‡‚ÂÚÂ ·‡-
Î‡ÌÒ Ì‡ Ô‡ËÚÂ ÒË.

ÒÚÓ Ë‰ÂËÚÂ ÒË ˘Â ‚Ë ÌÓÒˇÚ
ÔÓ‚Â˜Â Û‰Ó‚ÎÂÚ‚ÓÂÌËÂ.

¬ŒƒŒÀ≈…
¬˙Á‰˙Ê‡ÈÚÂ ÒÂ ÓÚ
ÍÓÌÙÎËÍÚË Ë ÌÂ
ÔÓÁ‚ÓÎˇ‚‡ÈÚÂ Ìˇ-
ÍÓÈ ‰‡ ÁÎÓÒÎÓ‚Ë

ÔÂ‰ ‚‡Ò. —ÏËÂÌËÂÚÓ Â Ì‡-
˜ËÌ ‰‡ ËÁ˜ËÒÚËÚÂ ÏËÒÎËÚÂ.

06.30 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡
- ÒÛÚÂ¯ÂÌ
·ÎÓÍ

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û
Ì‡Ò

09.05 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡
Ò  ÛÎÚÛ‡

10.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
10.05 ƒÂÌˇÚ ÓÚ·ÎËÁÓ Ò Ã‡Ëˇ
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË
12.40 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
12.55 –ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ/Ô/
13.55 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
14.10 —ÂÌ “ÓÔÂ - Ú‚ ÙËÎÏ /

172 ÂÔËÁÓ‰/
15.05 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
15.20 ¬ËÛÒËÚÂ ‡Ú‡ÍÛ‚‡Ú - ‡ÌË-

Ï‡ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ
15.50 ◊‡ÒÚÂÌ ÒÎÛ˜‡È
16.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
16.10 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
16.20 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú Ò Ã‡Ú‡

¬‡˜ÍÓ‚‡ /ÚÓÍ¯ÓÛ/
17.05 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡ - Ú‚

ÙËÎÏ /3054 ÂÔËÁÓ‰/
17.30 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ -

ÍÛÎËÌ‡ÌÓ ¯ÓÛ
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.40 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡
18.45 —Ú‡ı ‰‡ Ó·Ë˜‡¯ - Ú‚

ÙËÎÏ /8 ÂÔËÁÓ‰/
19.45 ÀÂÍ‡ ÌÓ˘, ‰Âˆ‡!: Ã‡ÎÍÓ-

ÚÓ ÏÂ˜Â
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.40 ¡Õ“ Ú‡ÍÒË
20.50 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
20.55 œÓ‰ ÔËÍËÚËÂ 2 - Ú‚ ÙËÎÏ

/12, Ô/ ÂÔËÁÓ‰/Ô/(16)
22.00 ŒÚÍËÚÓ Ò ¬‡Îˇ ¿ı˜ËÂ‚‡
22.30 »ÍÓÌÓÏË˜ÂÒÍË ÌÓ‚ËÌË
22.55 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡
23.00 ƒÂÌËÒ Ë ÔËˇÚÂÎË
00.00 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú Ò Ã‡Ú‡

¬‡˜ÍÓ‚‡ /ÚÓÍ¯ÓÛ/Ô/

06.45 ì“‡ÁË ÒÛ-
ÚËÌî -
ËÌÙÓÏ‡-
ˆ Ë Ó Ì Ì Ó
ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

Ò ‚Ó‰Â˘Ë ¿ÌÌ‡ ÷ÓÎÓ‚‡
Ë ¬ËÍÚÓ ÕËÍÓÎ‡Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ‰ÌÂ‚ÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

11.30 ì ÛıÌˇÚ‡ Ì‡ «‚ÂÁ‰Â‚î -
ÍÛÎËÌ‡ÌÓ ¯ÓÛ Ò »‚‡Ì
«‚ÂÁ‰Â‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî /Ô./
13.30 ìŒÔ‡ÒÌË ÛÎËˆËî - ÒÂË-

‡Î
15.00 ìÕˇÍÓÈ ÚÂ Ì‡·Î˛‰‡‚‡î-

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 37
16.00 ì√ÓÍËÚÂ Ó‰ËÚÂÎË Ì‡

·Ó„‡ÚËÚÂ ‰Âˆ‡î - ÒÂË-
‡Î, ÂÔ. 75

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀ˛·Ó‚ ËÁ‚˙Ì Á‡ÍÓÌ‡î -

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 7
19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-

‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 ì ˙‰Â Â Ã‡„Ë?î - ÒÂË-

‡Î, ÂÔ. 11
21.00 ì—ÚÓÎË˜‡ÌË ‚ ÔÓ‚Â˜Âî -

ÒÂË‡Î
22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡

ÂÏËÒËˇ
22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî -

‚Â˜ÂÌÓ ÚÓÍ¯ÓÛ
23.30 ìÃÓ‰ÂÌÓ ÒÂÏÂÈÒÚ‚Óî -

ÒÂË‡Î, Ò. 2, ÂÔ. 3
00.00 ìƒÌÂ‚ÌËˆËÚÂ Ì‡ ‚‡ÏÔË-

‡î - ÒÂË‡Î, ÂÔ. 3
01.00 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./
03.00 ìÕˇÍÓÈ ÚÂ Ì‡·Î˛‰‡‚‡î /

Ô./ - ÒÂË‡Î, ÂÔ. 37
04.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ /Ô./
04.30 ì ÓÈ Â ÔÓ- ÔÓ- Ì‡È-î /Ô./

06.00 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -
Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ /Ô/

06.30 ì«‰‡‚ÂÈ, ¡˙Î„‡Ëˇî -
ÒÛÚÂ¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ì‡ Õ“¬

09.30 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

11.25 ì ÎÛ· Õ˛Áî - Ò‚ÂÚÒÍË
ÌÓ‚ËÌË

11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
Ì‡ Õ“¬

12.00 ìÃ‡ÎÍË ÊÂÌËî - ÒÂËÂÌ
ÙËÎÏ, 2 ÒÂÁÓÌ

13.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
13.30 ì«‡·‡ÌÂÌËˇÚ ÔÎÓ‰î -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
15.00 ìƒÓÍÚÓ  ÛËÌ ÀÂ˜ËÚÂÎÍ‡-

Ú‡î - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
16.00 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚ-

ÍÓ‚î - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬
17.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î -

Ú‚ ¯ÓÛ, 1 ÒÂÁÓÌ
18.00 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÌ‡ Ë„‡
19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ - ˆÂÌ-

Ú‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 ¬»œ ¡–¿ƒ⁄– 2012 - Â-

‡ÎËÚË ¯ÓÛ, Ì‡ ÊË‚Ó
22.00 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -

Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
22.30 ì¬ÓÂÌÌË ÔÂÒÚ˙ÔÎÂÌËˇî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 6 ÒÂÁÓÌ
23.30 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
23.45 ¬»œ ¡–¿ƒ⁄– 2012 - Â-

‡ÎËÚË ¯ÓÛ
00.30 ìÃ‡„ÌËÚËÍÓî - Ú‚ Ë„‡
01.45 ìŒÒÏÓ ˜Û‚ÒÚ‚Óî - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ, 3 ÒÂÁÓÌ
02.30 ìƒÓÎËÌ‡Ú‡ Ì‡ ÒÎ˙ÌˆÂÚÓî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ

�����

�����

 Œ«»–Œ√
¬ÌËÍÌÂÚÂ ‚ ‰ÂÚ‡È-
ÎËÚÂ Ë ‡ÁÌÓÓ·-
‡ÁÂÚÂ ÔÓ‰ıÓ‰‡ ÒË
Ò ÌÓ‚ÓÒÚË, Á‡ ÍÓ-

ËÚÓ ˘Â ·˙‰ÂÚÂ ÔË‚ÂÚÒÚ‚‡ÌË
ÓÚ ‚ÒË˜ÍË.

�����
����� �����

�����
�����

�����

07.00 ÕÓ‚ËÌË
07.05 ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî
10.00 ÕÓ‚ËÌË
10.15 ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî

‚˙ÔÓÒ. ¬ËÊ‰‡ÌËˇÚ‡ ‚Ë ÒÂ
ÒÔÓ‰ÂÎˇÚ ÓÚ ıÓ‡Ú‡ ÓÍÓÎÓ ‚‡Ò.

10.40 ì ÓÌÚÓÎÌ‡ ÔÓÍÛÔÍ‡î
11.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓî
12.05 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î
13.00 ÕÓ‚ËÌË
13.20 —ÂË‡Î: ì—˙ˆÂÚÓ Ì‡

Ã‡Ëˇî
14.10 —ÂË‡Î: ì√Ó‰ÂÊÂÌ

Ô˙ÒÚÂÌî
15.00 Œ˘Â ÌÓ‚ËÌË
15.20 ì¬ÂÏÂ Á‡ Ó·ˇ‰!î
16.00 ÕÓ‚ËÌË
16.15 —ÂË‡Î: ìÃÓˇÚ Â‰ËÌ-

ÒÚ‚ÂÌ „ˇıî
17.05 —ÂË‡Î: ì‘ÛˆÂ‚‡î
18.00 ìÃÂÒÚÓÓ·ËÚ‡ÌËÂî
19.00 ÕÓ‚ËÌË
19.40 ìƒ‡ ‡Á·ÂÂ¯. ƒ‡

ÔÓÒÚË¯î
20.10 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî
21.00 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
22.00 ¬ÂÏÂ
22.30 —ÂË‡Î: ìÃÓˇÚ Â‰ËÌ-

ÒÚ‚ÂÌ „ˇıî
23.30 ì¬Â˜ÂÌËˇÚ ”„‡ÌÚî
00.00 —ÂË‡Î:  ì»ÁÔÂ‚‡-

‚‡ÈÍË ËÁÒÚÂÎ‡î
01.00 ÕÓ˘ÌË ÌÓ‚ËÌË
01.15 ì√‡‰ÒÍË Í‡Û·ÓËî
01.40 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
02.35 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂ-

ÌËÏ!î
03.25 ìÃÂÒÚÓÓ·ËÚ‡ÌËÂî
04.20 —ÂË‡Î: ì‘ÛˆÂ‚‡î
05.10 —ÂË‡Î: ì—˙ˆÂÚÓ Ì‡

Ã‡Ëˇî
06.00 ÕÓ‚ËÌË
06.05 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î
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гледайте

ФУТБОЛ

кратки

ПО НОВА СПОРТ
21.45 Манчестър

Юнайтед - Нюкасъл
ПО ЕВРОСПОРТ

СП ЗА ДЕВОЙКИ
ДО 17 Г.

14.45 Мексико - Бразилия
18.00 Китай - Германия

ШЛ ЗА МЛАДЕЖИ
20.00 Интер - Борусия Дортмунд

ПО ЕВРОСПОРТ 2
19.00 Херта - Динамо Др

21.00 Щутгарт - Хофенхайм
ПО ФИЛМ +

22.00 Бетис - Атлетико Мадрид

далберт Зафиров ще е новият треньор на
Черно море. Бившият наставник на ЦСКА
преговаря вчера с шефовете на “моряци-
те”. Все още не е ясно за колко години

Легендарният футболист на
Реал Мадрид Алфредо ди Стефано

позира с трофей на бившия си отбор
Милионариос (Кол), който му бе подарен
на специална церемония в посолството
на Колубмия в испанската столица. За
тима от Богота Ди Стефано изиграва

102 мача и вкарва 90 гола. Той емигрира
в Колумбия, след като участва в

стачката на аржентинските
футболисти през 1949 г. За Реал

нападателят играе от 1953 до 1964 г.,
където има 367 мача и 307 гола

и е провъзгласен за почетен
президент на “Кралския клуб”

А
АДИ ЗАФИРОВ
ПОЕМА ЧЕРНО МОРЕ

Зафиров ще подпише. Той трябва само да уре-
ди взаимоотношенията си с “армейците”, къде-
то води 19-годишните юноши. Очаква се до
няколко дни това да стане факт, за да може
официално да си поеме функциите. Зафиров ще
замени Стефан Генов, който напусна след за-
губата в последния кръг от Монтана с 1:3. В
момента тренировките се водят от помощника
на Генов Емануил Луканов.

Адалберт Зафиров започна треньорската си
кариера през 2006 г. в Струмска слава, след
което работи в ДЮШ на ЦСКА, а впоследствие
води и първия тим на “червените”. За последно
42-годишният специалист бе начело на Калиа-
кра Каварна, преди отново да се върне в шко-
лата на “червените”. Зафиров игра за Черно
море през сезон 2002/2003 г. и тогава носеше
капитанската лента на “моряците”.

тартирали са прего-
вори за завръщане-
то на Спас Делев в
ЦСКА. Босът на
“червените” Ди-

Адалберт Зафиров преговаря вчера на стадион “Тича”
с шефовете на Черно море

Снимка ГОНГ

ЦСКА ще връща Делев

С
„Армейците” преговарят за контроли с Партизан и Звезда

Кушев одобри Чипев
и изгони французин

Треньорът на Славия Мартин
Кушев отказа да привлече изка-
ралия едноседмични проби френ-
ски футболист Жан-Давид Несу-
му. Мениджърите на нападателя
ще се опитат да му намерят
друг български тим, където да
играе, за да може от щаба на
“белите” да го наблюдават в по-
дълъг период, преди да решат да
го върнат на “Овча купел”. Дого-
вор до края на сезона пък подпи-
са юношата на ЦСКА Николай
Чипев. Халфът игра миналия се-
зон в тима на Видима Раковски,
който изпадна в “Б” група. Чипев
изкара двуседмични проби и игра
при загубата с 0:2 от Банско в
контрола през паузата на шам-
пионата.

Феро не хареса
конгоанец

Пристигналият на проби в Бо-
тев Пд конгоанец Аурелио Нге-
интала няма да остане при “ка-
нарчетата”. 18-годишният халф
не е впечатлил треньора Фера-
рио Спасов и помощниците му в
двустранна игра, организирана
специално заради него. Нгеинта-
ла е роден в Париж и притежава
френски паспорт, но вече има
един мач за националния отбор
на Конго. В последните 2 години
е играл в юношеските формации
на Сошо, а преди това е изкарал
3 сезона в най-добрата френска
академия Клер Фонтен.

митър Борисов е разговарял
повече от час с мениджъра на
играча Николай Жейнов. За
завръщането на Делев в Бо-
рисовата градина се говори
отдавна. През зимната пауза
на миналия сезон ЦСКА про-
даде Делев на турския Мер-
син за 1 млн. евро. Заради не-
получени заплати и премии
обаче нисичкият техничар бе
принуден да напусне, след
като разтрогна договора си по
вина на клуба. Бързакът от
село Ключ е без отбор и

завръщането му при “червени-
те” е твърде вероятно, ако се
съгласи да получава по-мал-
ка заплата. ЦСКА изпитва
въпиюща нужда от нападател,
тъй като играта на тима в ата-
ка е изключително ялова.

Шефовете на ЦСКА уреж-
дат контроли с 2-та сръбски
гранда Партизан и Цървена
звезда. Мачовете се гласят за
паузата на първенството око-
ло световните квалификации
на националния отбор с Да-
ния и Чехия. Все още прего-
ворите са в начален стадии,
но се очаква в скоро време
те да бъдат потвърдени. Про-
верките ще се играят в Бел-
град, като се очаква ЦСКА да

съчетае срещите в рамките
на няколко дни. Двубоите ще
бъдат в сръбската столица,
тъй като ЦСКА ремонтира
стадиона си. Звезда и Парти-
зан подкрепяха замисъла на
Димитър Борисов за създава-
не на Балканска и дори на
Източноевропейска лига,
който обаче остана само като
идеен проект. По време на
предишната пауза в първен-
ството се заговори, че Църве-
на звезда ще играе с шампи-
она Лудогорец, но такава
среща не се състоя. ЦСКА ще
играе поредната си контрола
днес срещу Марек от 17.00 ч.
в комплекса “Царско село”.

Румънският халф Алексан-

дру Пакурар ще пропусне
мача на ЦСКА срещу Етър
от VII кръг на първенството.
Той бе заменен принудител-
но в дербито с Лудогорец
(0:1), а направеният му об-
стоен медицински преглед е
показал, че ще му бъдат не-
обходими поне 5 дни, за да
се възстанови напълно. За
двубоя с “виолетовите” в
стартовия състав ще се
завърне Сержиньо. Костадин
Стоянов пък ще започне тре-
нировки наравно със съот-
борниците си след 2 седми-
ци. Преди 10 дни той
претърпя операция. Очаква
се бранителят да е на линия
за вечното дерби с Левски.

Етър осъществи вто-
ри трансфер в рамките
на седмица. Договор с
“виолетовите” подписа
Дормушали Саидходжа,
който ще играе на “Ивай-
ло” до края на сезона.
Цветанов подсили селек-
цията си и с Ахмед Хик-
мет. Муши, юноша на
Ботев Пд и бивш играч
на ЦСКА, ще дебютира
за шампионите от 1991
г. тъкмо срещу “армей-
ците” в събота. Той се
разбра с шефовете на
Етър и надеждите са да
помогне с голове за
измъкването на новака
от дъното на “А” група. В
последните 5 кръга “ви-
олетовите” не са вкара-

ЛУДОГОРЕЦ С НАЙ-МНОГО
ПАРИ ОТ БИЛЕТИ

ЕТЪР ВЗЕ МУШИ ЗА „ЧЕРВЕНИТЕ”

Ш
Шампионът Лудогорец е спечелил най-

много пари от продажба на билети от нача-
лото на сезона. Трите домакинства на тима
през този сезон - Берое (3:1), Локо Сф (2:1)
и ЦСКА (1:0) събраха на трибуните близо 15
000 зрители и клубът е инкасирал приходи
от близо 200 000 лв. През последните месе-
ци Лудогорец прибира доста пари от билети
и изпреварва “грандовете” Левски и ЦСКА.

Непосредствено след “орлите” в класаци-
ята се нарежда завърналият се в “А” група
Ботев Пд. Домакинствата на “канарчетата”
срещу Славия (3:0), Монтана (3:1) и Бeрое
(0:2) са събрали приблизително 40 000 души,
но печалбата на “жълто-черните” е по-малка
заради доста по-скъпите билети в Разград.
Левски е трети с общо 36 000 зрители, но за
4 мача - Черноморец (1:0), Ботев Пд (3:1),
Черно море (4:0) и Пирин ГД (2:0).

ли гол и след 5 поредни
загуби са 14-и с едва 3
т. и с голова разлика
3:14. Единственият успех
на тима на Цанко Цве-
танов е на старта - 3:2
над Монтана. Муши е
роден на 16 май 1986 г.
в Асеновград. През про-
летта на сезон 2006/
2007 игра под наем в
датския Рандерс и после
беше трансфериран от
Ботев в ЦСКА. Оттам
премина под наем в
Литекс, а после игра и
за Локо Сф. Последният
му клуб е елитният
кипърски АЕП (Пафос).
През лятото Саидходжа
не успя да си уреди
трансфер в турския вто-

родивизионен Касъмпа-
ша, където са бившите
левскари Николай Ди-
митров-Хичо и Георги
Сърмов. В “А” група той
има 73 мача и 30 гола.

“Познавам Саидход-
жа от доста време, се-
риозно момче е. От ля-
тото насам е тренирал
редовно, но не е играл,
затова ще трябва да
влезе във форма, но смя-
там, че ще ни свърши
работа. Очаквам да е
напълно готов за мачо-
вете с Миньор и Ботев
Вр, които са изключи-
телно важни за нас, за-
щото срещаме съперни-
ци от нашата черга”, ко-
ментира Цветанов.

ъв Фиорентина още са сърдити на Ди-
митър Бербатов, че в последния момент
е отказал трансфера. Спортният дирек-
тор на “виолетовите” Даниеле Праде

В
ФИОРЕНТИНА ОЩЕ СЕ
СЪРДИ НА БЕРБАТОВ

заяви преди мача им с Ювентус снощи, че
българинът и неговият агент Емил Данчев
още не са върнали парите за самолетния
билет, осигурен от клуба. “Все още чакам
Бербатов и агентът му да върнат парите за
самолетния билет”, каза Праде. Митко бе
пред трансфер на “Артемио Франки” в по-
следните дни от трансферния прозорец. “Ви-
олетовите” бяха платили билетите до Флорен-
ция през Мюнхен, но в крайна сметка се
озова във Фулъм при бившия си мениджър в
Тотнъм Мартин Йол. “Бербатов е отличен иг-
рач. Всеки знае колко класен футболист е и
той постоянно го доказва, откакто дойде при
нас. Митко е страхотен професионалист, кой-
то винаги е готов да помага на младите.
Огромен плюс е, че разолагаме с подобен
играч и това си личи във всеки двубой, в
който той играе. Когато се търсят нови
попълнения, е важно да бъде изградено ядро
с опитни футболисти, които знаят какво зна-
чи да носиш екипа на Фулъм. Смятам, че
новите играчи до момента се справят повече
от добре”, заяви австралийският страж на
лондончани Марк Шварцер.

Задаващият се мач между Локо
(Сф) и Левски ще се играе на стадион
“Славия”. Арената на столичното дер-
би бе под въпрос, Локо няма лиценз
на стадиона си и заради това обикаля
чуждите съоръжения, където да дома-
кинства. Имаше вероятност мачът да
се играе дори на “Герена”, но от Локо
признаха пред “Гонг”, че мачът ще се

ЛОКО СФ ПРИЕМА ЛЕВСКИ НА „СЛАВИЯ”
играе на “Славия”.  “Николай Гигов и
Чавдар Цветков ми се помолиха и аз в
името на футбола промених решение-
то си”, заяви президентът на “белите”
Венци Стефанов, който се беше зака-
нил да не допуска “червено-черните” в
“Овча купел” заради ритниците, които
отнесли подопечните му футболисти в
двубоя миналия уикенд.

Защитникът
Пепе (вдясно) се

опитва да
отнеме топката
от Лас Бангура

от Райо Валекано
при победата на

Реал М с 2:0
като гост.

Головете вкараха
Карим Бензема

(12) и Кристиано
Роналдо (70-д)

Мачът бе
отложен с един

ден заради гамен,
прекъснал ел.

захранването на
осветлението на

ст. “Вайекас”

Снимки БГНЕС
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Т

Стр. 23

гледайте

кратки

ПО ЕВРОСПОРТ
ТЕНИС

9.30 Турнир в Токио
(жени)

ПО ЕВРОСПОРТ 2
АВТОМОБИЛИЗЪМ

8.30 Трофео
Мазерати Германия

ЦСКА
ще връща
Спас Делев

Участникът
в 6 Олимпиади
Йордан Йовчев
получи
бакалавърска
диплома в НСА
“Васил Левски”
от ректора й
доц. Пенчо Гешев
и от заместник-
министъра на
спорта доц.
Лазар Каменов.
39-годишният
легендарен
гимнастик -
4-кратен
световен шампион
и носител на
4 олимпийски
медала, обяви
на церемонията,
че ще продължи
да се обучава
в НСА по
магистърска
програма

Тийнейджърът Михаил Симеонов
ще счупи рекорда за най-млад пилот,
стартирал в състезание от IRC. 16-го-
дишният русенец е подал заявка за
участие в рали “Сливен” и ще запише
името си в историята на организира-
ния от Евроспорт шампионат. Мишо де-
бютира като автомобилен пилот през
май, когато участва в I кръг от Българ-
ския пистов шампионат на писта “Дра-
кон”. В кратката си кариера Симеонов
има стартове и в планинския шампио-
нат, а през юли дебютира и в първото
си рали - “Твърдица”. Русенчето вече
получи специално разрешение от
Българската федерация да пилотира
автомобила. Негов навигатор е Васил
Георгиев, а автомобилът е Опел Корса
в клас 6.

Общо 44 екипажа от 9 страни са
подали заявки за участие в ралито.
Сливенското състезание за първи път
в историята си е кръг от IRC шампио-
ната. Най-много (27) са екипажите от
България, турските са 8, от Румъния и

Снимка Станислав
ХРИСТОВ, НСА

16-годишен на
рали „Сливен”
44 екипажа от 9 страни в IRC надпреварата

Тодор Славов ще участва в рали
“Сливен” с Рено Клио R3. Варненецът

ще се пусне в шампионата за
автомобили с един двигателен мост

Тайван по 2 и по 1 от Украйна, Вели-
кобритания, Естония, Унгария и Гърция.
Лидерът в шампионата Андреас Ми-
келсен (Нор) обаче пропуска старта в
Сливен, но и без него конкуренцията
ще бъде на ниво.

 С №1 от ст. “Хаджи Димитър” ще
потегли шесткратният шампион на
България Димитър Илиев с Шкода Фа-
бия С2000. След него в списъка е по-
бедителят от рали “Ялта” Ягиз Авджи
(Тур) с Форд Фиеста С2000. Техни
основни конкуренти ще бъдат Петър
Гьошев и Крум Дончев с Пежо 207
С2000, и победителят от последното
рали “Стари Столици” Пламен Стай-
ков с Мицубиши Лансър Ево 9.

 Всички лидери в IRC шампионата
за автомобили с един двигателен мост
ще застанат на старта в Сливен. Сво-
ите заявки подадоха временният ли-
дер Хари Хънт (Вбр, Ситроен DS3 R3T),
французинът с украински лиценз Ро-
бер Консани (Рено Меган RS) и есто-
нецът Мартин Кангур (Хонда Сивик

R3). Те ще срещнат сериозна конку-
ренция в лицето на нашите Тодор
Славов (Рено Клио R3), Антон Титов
(Ситроен DS3 R3T) и Иван Ганчев
(ФИАТ Пунто).

Снимки Благовеста ЦВЕТКОВА

Веселин Топалов завърши реми на 52-рия
ход с черните фигури срещу шампиона на САЩ
Хикару Накамура в партия от IV кръг на първия
турнир от веригата “Гран при” на ФИДЕ в Лон-
дон. Русенецът е поставен под №4 с ЕЛО 2752
и заема 4-о място във временното класиране с
2.0 т. след 4 ремита.  Лидер в подреждането с
3,0 е Борис Гелфанд (Изр), следван от Алек-
сандър Гришчук (Рус) и Петер Леко (Унг) с по
2,5. Снощи в V кръг 19-ият световен шампион
Топалов игра с белите с Леко. Турнирът, в който
участват водещи 12 шахматисти, е с награден
фонд 240 000 евро и завършва на 3 октомври.
Веригата “Гран при” на ФИДЕ за сезон 2012/
2013 включва 6 състезания - в Лондон, Ташкент,
Лисабон, Мадрид, Берлин и Париж.

Бившата световна и европейска шампионка
Антоанета Стефанова също завърши реми, но с
черните фигури на 46-ия ход срещу Ана Музичук
(Слвн) в VIII кръг на турнира от веригата “Гран
при” за жени в Анкара. Българката е без победа
в надпреварата и заема 10-о място във времен-
ното класиране с 2.0 т. В IХ кръг Стефанова, ко-
ято е настояща световна шампионка на ускорен
шах, игра с белите срещу Кубра Йозтюрк (Тур).
Води Хъмпи Конеру (Инд) с 6,5 т. Турнирът с
награден фонд 40 000 евро, в който участват 12
водещи шахматистки, завършва в петък.

Вицешампионката Бетул Айдън,
шампионката Ирина Долгова и

бронзовите медалистки
Бoрислава Дамянова и Река Пуп

(от ляво на дясно)

Наше момиче 3-о
в Европа на джудо

Състезателката на Левски
Бoрислава Дамянова (44 кг) взе
единствения медал за България
на Европейското първенство по
джудо за младежи и девойки в
Пореч Хърватия. В оспорвана-
та надпревара тя се нареди
след шампионката Ирина Дол-
гова (Рус) и финалистката Бе-
тул Айдин (Тур). Бронзов медал
взе и Река Пуп (Унг).

Плачи се захваща
и с юношите

Камило Плачи ще изготви
мащабна програма за работа с
подрастващи. Новият селекцио-
нер на волейболните национали
иска да въведе единна система
за работа в младежките нацио-
нални формации. Италианският
специалист ще си сътрудничи с
българските треньори и ще сле-
ди развитието на играчите. Пла-
чи трябва да пристигне у нас на
12 октомври, за да започне прак-
тическата работа по новия си
договор. Той ще прекарва доста
време в България, за да следи
отблизо и мачовете от Нацио-
налната волейболна лига. Освен
това бившият помощник на Сил-
вано Пранди, Радостин Стойчев
и Найден Найденов ще търси
таланти. Срещите от Суперли-
гата започват на 12 октомври.

В странен мач участва-
ха четирима български
футболисти в състава на
Хамрун Спартанс в V кръг
на малтийското първенст-
во. Отборът на Антон Вер-
гилов, Адриан Олегов,
Любомир Витанов и Нико-
лай Божов загуби с 2:8 от
лидера Валета, но нашите
влязоха в историята с ан-
тирекорд, като до 17-ата

Ремита за Топалов
и Стефанова

Подробности  в броя утре

4-ма българи в съмнителен мач в Малта
минута вече губеха с 0:5. 6
от головете за Валета вка-
ра легендарният малтий-
ски национал Майкъл
Мифсуд, който през лятото
бе искан от Лудогорец.

“Тук мирише на нещо
гнило!”, подскочиха фено-
вете на Хамрун Спартанс
в интернет. В малтийските
форуми е пълно с комен-
тари, най-интересните от

които са: “Ние да бяхме
слезли на терена, нямаше
за 17 минути да получим 5
гола. Това си е жива уго-
ворка. Защо властите си
затварят очите? Извиня-
вайте, но това ли е истин-
ският футбол!?”

 Вестник “Малта таймс”
пък отбелязва в комента-
ра си: “Странно бе пове-
дението на футболистите

на Спартанс. Българите
играха доста разконцент-
рирано и бяха най-слаби
на терена, но от треньор-
ския щаб, където е техни-
ят сънародник Атанас Ма-
ринов, не предприеха да
ги сменят, коментира в.
“Малта Таймс”. Валета
води с 15 т., колкото има и
Хибърниънс. Хамрун Спар-
танс е 9-и с 3 т.

Президентът на Българската
федерация по канадска борба
Асен Хаджитодоров, който
наскоро беше избран и за шеф
на международната федерация,
позира с първенците на
планетата Христо Делиджаков
и Стефан Ленгаров (вляво). На
изборите на конгреса преди
световния шампионат в Сао
Висенти, Бразилия
Хаджитодоров замени Фред Рой,
който беше начело на
централата 3 поредни мандата


